
PROTOKÓŁ  Nr XLVI.46.2018 
z obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 25 kwietnia 2018 r. 
 
 

W obradach sesji udział wzięło 20 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, przedstawiciele rad sołeckich  
i osiedlowych oraz goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Obrady  XLVI Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.00 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XLVI Sesji prowadził Pan Andrzej Woźniak Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy 
Jelcz-Laskowice. 
 

Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole zostały oddane w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w tej chwili chciałabym państwu przedstawić proponowany porządek 

obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XLV Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących 

zarządów osiedli. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 1 w Jelczu-

Laskowicach. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 2 w Jelczu-

Laskowicach. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 
wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 
przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Jelcz-Laskowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Jelcz-Laskowice, a także dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów i liczby punktów przyznawanych za poszczególne kryteria. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały określającej zasady udzielania i rozmiaru 
zniżek w realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 
którym powierzono stanowiska kierownicze, oraz ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć szkolnych nauczycieli realizujących w ramach stosunku 
pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.331.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

15. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Jelcz-Laskowice.  
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16. Informacja dotycząca opieki zdrowotnej na terenie gminy Jelcz-Laskowice. Zakres 
świadczonych usług medycznych i ich dostępność oraz wyniki finansowe spółki gminnej 
w 2017 roku. 

17. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Jelcz-Laskowice z organizacjami 
pozarządowymi w roku 2017. 

18. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za I kwartał 2018 roku. 
19. Wolne wnioski. 
20. Komunikaty organów Gminy. 
21. Zakończenie obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Czy do porządku obrad są jakieś wnioski? Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę bardzo. 

 
Na salę obrad przybyła radna Aleksandra Czernik, w związku z tym w obradach XLVI Sesji 
uczestniczy 21 radnych. 
 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, chciałbym złożyć 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. Odczytam uzasadnienie.  
W związku z planowaną inwestycją dotyczącą przebudowy drogi wojewódzkiej nr 455 – 
chodzi tu o ul. Wrocławską na Osiedlu Jelcz – w zakresie chodnika, ciągu pieszo-rowerowego 
oraz zatoki autobusowej w Jelczu-Laskowicach Gmina Jelcz-Laskowice udzieli pomocy 
rzeczowej Województwu Dolnośląskiemu na wspólną realizację zadania. Chciałbym tylko 
przypomnieć, że środki na to zadanie w budżecie już mamy. I proponowałbym projekt tej 
uchwały umieścić jako punkt 15. Pozostałe punkty by uległy zmianie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, do 

porządku obrad dzisiejszej sesji moja propozycja jest następująca, mój wniosek brzmi oto 
abyśmy zdjęli z porządku obrad punkt ósmy i dziewiąty, czyli „Podjęcie uchwały w sprawie 
utworzenia Przedszkola Publicznego nr 1 w Jelczu-Laskowicach” oraz punkt dziewiąty, czyli 

 „Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 2 w Jelczu-
Laskowicach”. Pozwólcie państwo, że krótko tutaj to uargumentuję. Jak wszyscy doskonale 
wiemy to te dwa projekty uchwały są nieprzygotowane, nie zostały, nie odbyły się żadne 
konsultacje społeczne z rodzicami. Rodzice wyrażają swoją niechęć do tego typu 
transformacji. Ja rozumiem, Szanowni państwo, że chcecie w nadchodzących jesienią 
wyborach popisać się tym, że zrobiliście coś przez te cztery lata, ale myślę, że żeby to 
wszystko … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, ja proszę bez takich uwag. Zgłasza Pan wniosek, proszę 
go zgłosić i bez komentarzy. 

Radny Michał Pakosz – Pani pozwoli, że uargumentuję to pokrótce. Więc tak, Szanowni państwo, mój 
wniosek – tak jak mówię – ósmy, dziewiąty punkt zdejmujemy z porządku obrad. Przede 
wszystkim powinniśmy zacząć od tego aby rozmawiać z ludźmi i zapytać czy ci ludzie, którzy 
są rodzicami tych dzieci, czy są zainteresowani tego typu zmianą, a nie robić wszystko na 
hura, bez żadnej konsultacji. I pamiętajmy o tym, że to nasi szefowie, tak że Szanowni 
państwo, proszę o zdjęcie tego punktu z porządku obrad i ewentualnie przeprowadzenie 
konsultacji społecznych, i w wyniku tego co ustalimy będziemy myśleli co dalej w tej sprawie 
zrobić. Tak że, Szanowni państwo radni, proszę o to abyśmy ten punkt z porządku obrad 
ósmy i dziewiąty dzisiaj zdjęli, bo jest to nieprzygotowane, nieskonsultowane przede 
wszystkim z rodzicami i będzie to negatywnie skutkować na dalszy rozwój przede 
wszystkim dzieci, a o tym powinniśmy pamiętać. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czy ktoś z państwa radnych ma jakieś jeszcze uwagi do porządku 
obrad? Nie ma. W takim razie, według kolejności, pierwszy, pierwszą będziemy głosować 
autopoprawkę Burmistrza Jelcza-Laskowic … wniosek, wniosek Pana Burmistrza. Wniosek 
ten polega na tym żeby w punkcie 15 wpisać: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. Państwo otrzymaliście przed chwilą 
projekt tej uchwały. Uzasadnienie Pan Burmistrz państwu przedstawił i głosujemy ten 
wniosek czy on wejdzie do dzisiejszego porządku obrad. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem wniosku Burmistrza o rozszerzenie porządku obrad, proszę o podniesienie ręki. I 
liczymy: 
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 za - 21 (jednogłośnie) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Przed chwilką przybyła do nas pani radna, tak że jest w tej chwili na sali 21 radnych.  
 Kolejny wniosek, Pana radnego Pakosza, dotyczy zdjęcia z porządku obrad punktu nr 8  

i punktu 9. 
 Ja chciałabym zapytać Pana mecenasa czy te punkty powinniśmy głosować osobno, bo 

wniosek Pana dotyczył dwóch punktów. Czy en bloc? 
 (…) 
 Czyli dwa punkty jednocześnie. 
 Poddaję pod głosowanie wniosek radnego Pakosza o zdjęcie z porządku obrad punktu osiem, 

nr 8 i nr 9, które dotyczą uchwały w sprawie utworzenia przedszkoli adekwatnie 1 i nr 2. Kto 
z państwa radnych jest za wnioskiem Pana radnego Pakosza proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   - 6 
 przeciw  - 9 
 wstrzymało się - 6 
 - wniosek nie został przyjęty – 
 
 Wniosek Pana Pakosza nie przeszedł. Proszę państwa, w takim układzie przegłosujemy teraz 

cały porządek obrad z wnioskiem Pana Burmistrza i bez wniosku Pana Pakosza. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem porządku obrad dzisiejszej sesji proszę o podniesienie 
ręki: 

 
 za   -           17 
 przeciw  - 4 
 wstrzymało się - 0 
 
Porządek obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XLV Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących 

zarządów osiedli. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 1 w Jelczu-Laskowicach. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 2 w Jelczu-Laskowicach. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 
przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 
rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-
Laskowice, a także dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów 
przyznawanych za poszczególne kryteria. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały określającej zasady udzielania i rozmiaru zniżek  
w realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym 
powierzono stanowiska kierownicze, oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
zajęć szkolnych nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin pedagogów, psychologów, 
logopedów, doradców zawodowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.331.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
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i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
16. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Jelcz-Laskowice.  
17. Informacja dotycząca opieki zdrowotnej na terenie gminy Jelcz-Laskowice. Zakres świadczonych 

usług medycznych i ich dostępność oraz wyniki finansowe spółki gminnej w 2017 roku. 
18. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Jelcz-Laskowice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2017. 
19. Informacja dotycząca realizacji uchwał Rady Miejskiej za I kwartał 2018 roku. 
20. Wolne wnioski. 
21. Komunikaty organów Gminy. 
22. Zakończenie obrad XLVI Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu drugiego: Przyjęcie protokołu z obrad XLV 

Sesji Rady Miejskiej. 
 Czy państwo radni mają jakieś uwagi do tego protokołu? Nie widzę. W takim razie kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad XLV Sesji Rady Miejskiej proszę  
o podniesienie ręki: 

 
 za   -           17 
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 4 
 - protokół z obrad XLV Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzeciego: Informacje i komunikaty 

Przewodniczącej. 
 W tym punkcie chciałabym państwa poinformować o następujących rzeczach, punkt 

pierwszy dotyczy przypomnienia odnośnie złożenia oświadczeń majątkowych. Mamy jeszcze 
kilka dni, ale proszę się pospieszyć kto jeszcze z państwa radnych nie złożył tych oświadczeń 
majątkowych. 
Jeżeli chodzi o pozostałe punkty to uprzejmie informuję, że Rada Miejska brała udział – to 
wszyscy państwo wiecie, że na ostatniej sesji odbyła się taka zbiórka charytatywna na rzecz 
zakupu wózka dla Sebastiana. Radny Tadeusz Babski był inicjatorem tej akcji. Została 
zebrana kwota, którą Pan radny nam podał już po sesji Rady Miejskiej. Tak że swoją tam 
cegiełkę do tego zakupu też Rada Miejska dołożyła. 
Uprzejmie przypominam – w punkcie kolejnym – o terminach sesji. Kolejna sesja jest 
planowana na 25 maja. W czerwcu na 29 czerwca, w lipcu na 27 lipca, w sierpniu nie ma sesji 
zgodnie z planem pracy Rady i we wrześniu sesja jest planowana 28 września. Mówiłam 
państwu o tym, że odnośnie terminu sesji w październiku to będziemy, będę państwu 
podawać ten termin myślę, że we wrześniu. 
I jeszcze pragnę państwa poinformować, że razem z Panem Burmistrzem Markiem 
Szponarem brałam udział w uroczystości 20-lecia Pływalni Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
Uroczystość ta odbyła się 14 kwietnia. W imieniu Burmistrza Szczęśniaka i swoim Pływalni 
została przekazana taka piękna, ozdobna – my mówimy – „deska”, takie gratulacje dla 
Pływalni. Dwie najstarsze panie stażem, pracujące na Pływalni, otrzymały dwa ogromne 
bukiety czerwonych róż. 
I informuję państwa również - to myślę, że wszyscy wiedzą – że 21 kwietnia na meczu futsal 
nasi zawodnicy zakwalifikowali się do ekstraligi i w tym wydarzeniu uczestniczyłam również 
z Panem Burmistrzem Szczęśniakiem. Dziękuję bardzo, ja mam tyle komunikatów. 
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Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu czwartego. Jest to punkt : Informacja 

Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
 Oddaję głos Panu Burmistrzowi Szczęśniakowi. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, przedstawię 

państwu ważniejsze decyzje w formie zarządzeń, które podjąłem w okresie między sesjami.  
I tak, powołałem komisję konkursową zwaną dalej komisją, w składzie: 
 Marek Szponar – przedstawiciel organu prowadzącego, Przewodniczący Komisji, 
 Pani Elżbieta Klimek – Harań – przedstawiciel organu prowadzącego, 
 Pani Lucyna Kutkowska – przedstawiciel organu prowadzącego, 
 Pani Barbara Usarz – przedstawiciel organu sprawującego nadzór pedagogiczny, czyli 

Kuratorium, 
 z tego samego organu również Pani Ewa Kassner i Pan Zdzisław Lipiński, 
 ponadto przedstawiciel Rady Pedagogicznej  Pani Marta Mcyszyn, Pani Teresa Kawałko, 
 przedstawiciele Rady Rodziców: Pani A.W., Pan D.T. – przedstawiciele Rady Rodziców jak 

mówiłem wcześniej, 
 oraz przedstawiciele związku zawodowego NSZZ „Solidarność” Pani Renata Dębicka, 
 i przedstawiciel związku zawodowego ZNP Pan Andrzej Kupczak. 
Zadaniem komisji jest wyłonienie kandydata na stanowisko Dyrektora Publicznej Szkoły 
Podstawowej im. Jana Brzechwy w Minkowicach Oławskich. Ten konkurs odbędzie się w 
dniu jutrzejszym. 
Ponadto został ogłoszony otwarty konkurs ofert na realizację zadania publicznego 
określonego w programie współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami,  
o których mowa w ustawie o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2018 w 
zakresie: wypoczynek dzieci i młodzieży z gminy Jelcz-Laskowice z realizacją programu 
profilaktyki. I na to zadanie w budżecie mamy przeznaczoną kwotę 40.000 zł. 
Ponadto powołałem zespół w celu przeprowadzenia konsultacji społecznych pn. „Budżet 
Obywatelski w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice na rok 2019”. Zespół w składzie 
następującym: Przewodniczący Zespołu – Pan Dariusz Koprowski, Członkowie Zespołu: Pani 
Ewa Kocjan, Stanisław Królicki, Ksawery Piśniak, Ewelina Regec i Danuta Zapotoczna. 
I proszę państwa, chcę przygotować w budżecie, w projekcie budżetu na rok 2019, na 
realizację tego projektu 600.000 zł. Z tym, że z pewną modyfikacją, która była w tym roku, to 
znaczy dwa zadania do 200.000 na obszarze miasta oraz dwa zadania po 100.000 zł na 
obszarach wiejskich. 
Kolejna kwestia, Gmina nie skorzystała z prawa pierwokupu działki o powierzchni 1040 m2 
położonej w obrębie ewidencyjnym Chwałowice za kwotę 55.000 zł. Również Gmina nie 
skorzystała z prawa pierwokupu nieruchomości gruntowej o powierzchni 1203 m2 
położonej w obrębie ewidencyjnym Chwałowice za kwotę 66.165 zł.  
Ponadto przeznaczamy do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomość gruntową w obszarze ewidencyjnym Laskowice, działka o powierzchni 1005 
m2. 
I proszę państwa, w dniu 19 kwietnia br. Gmina nabyła działkę nr 18/1, o powierzchni 265 
m2, za kwotę 14.702 zł pod rozszerzenie ulicy Gimnazjalnej. Jak państwo wiecie w tym roku 
mamy kwotę 30.000 zł na to zadanie, nie mniej niezbędne było wykupienie tej 
nieruchomości od osoby prywatnej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, od ostatniej sesji Burmistrz 

wydał 36 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w planie miejscowym lub studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, a także  19 wypisów  
i wyrysów z planów miejscowych. Wydał również 40 decyzji o warunkach zabudowy i 4 
decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. 

 Poinformuję jeszcze państwa o przetargach. I tak, proszę państwa, rozstrzygnięty został 
przetarg na budowę miejsc parkingowych i utwardzenia terenu przy ul. Partyzantów. 
Wpłynęło trzy oferty. Wybrano ofertę firmy 2B DESIGN AGNIESZKA BOREK za kwotę 
191.019 zł. Została podpisana umowa. Termin wykonania zadania to 31 lipiec br. 

 Również rozstrzygnięto przetarg i podpisano umowę na przebudowę drogi ul. Techników  
w Jelczu-Laskowicach w zakresie chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów. Wpłynęły 
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dwie oferty. Wybrano firmę Bickhardt Bau Polska za kwotę 926.886,18 zł. Zadanie składa się 
z dwóch części, firma będzie realizowała te dwie części. Termin wykonania zadania to 18 
październik br. 

 Został ogłoszony przetarg, drugi już, na remont nawierzchni dróg na terenie miasta i gminy. 
To są remonty dróg nawierzchni asfaltowej. Wpłynęła jedna oferta tylko. Jeszcze przetarg nie 
został rozstrzygnięty. 

 Kolejny przetarg ogłoszony to na remont dróg gruntowych, czyli o nawierzchni tłuczniowej, 
na terenie miasta i gminy. Otwarcie tychże ofert będzie 08 maja. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to są wszystkie informacje jeżeli chodzi o punkt nr 4. Czy ktoś z 
państwa radnych ma jakieś pytania odnośnie informacji, która została podana? Nie widzę. 
Przechodzimy do punktu nr 5. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Sprawy samorządowe. 
 Czy w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Pani radna Dekret – proszę bardzo. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, Szanowna Rado, zebrani goście, Panie 

Burmistrzu, ja mam takie pytanie, w „Gazecie Powiatowej” okazało się, okazał się artykuł o 
nagrodach, które Pan przydzielił naszym zastępcom i pani naszej księgowej. Skąd u Pana się 
wziął taki pomysł? Mam takie pierwsze pytanie. 

 Panie Burmistrzu, ja mówię do Pana i zwróciłam się do Pana … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, jeżeli ma Pani więcej pytań to proszę wszystkie zadać i … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – Pani Przewodnicząca, wejdźmy w polemikę i nie będzie chaosu – ja 

bardzo proszę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja nie wiem w czym jest problem. Jeżeli Pani ma kilka pytań to 

proszę je zadać. Burmistrz Pani odpowie na pytania. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – tak się skończy później moje pytania, że Pani nie będzie wiedziała o 

czym ja mówiłam. Ja to znam. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze, dobrze. Każdy ma długopis, kartkę i może sobie zapisać,  

i Burmistrz – myślę – rozumie co … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – dobrze. Ja rozwinę po prostu ten temat. Panie Burmistrzu, a kto 

Panu dał takie prawo, że Pan będzie dzielił społeczne pieniądze podatników na takie 
wysokie nagrody? Nas na to stać? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Padło pytanie na temat nagród. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – drugie pytanie. Czy my nie mamy większych potrzeb? A gdzie są 

rodziny naprawdę gdzie, co my jesteśmy ślepi wszyscy radni, nie widzimy po prostu 
dramatycznych takich sytuacji gdzie rodziny mają ogromne problemy? A my żeśmy się 
wywiązali wobec tych rodzin, które mają problemy? Przede wszystkim dostarczyliśmy im 
media, kanalizację i wodę? Dla Pana B. żeśmy darowali 620.000, dla biznesmena, a dla 
biedoty i patologii - co tutaj niejednokrotnie padały takie określenia – nie ma? Czy to nie jest 
za duży gest ze strony Pana Burmistrza? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, to jest pytanie, tak? Dobrze. Dziękuję.  
 Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę bardzo. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, w naszym Urzędzie – z resztą jak w każdym urzędzie – 

funkcjonuje regulamin wynagradzania i w tym regulaminie jest mowa o tym, że Burmistrz 
ma prawo pracownikom swoim podległym przeznaczać nagrody. I proszę państwa, ta 
praktyka była od zawsze w Urzędzie, za mojego poprzednika również, nagrody otrzymywali 
nie tylko zastępcy, sekretarz czy skarbnik, ale również pracownicy, wszyscy pracownicy tego 
Urzędu. Proszę państwa, w budżecie mamy zapisane koszty utrzymania Urzędu, również tam 
jest podana kwota na wynagrodzenia i jest określony odpis na nagrody w skali roku i tego się 
trzymamy konsekwentnie praktycznie od początku samorządu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Dekret – proszę. Przepraszam Panią radną, jeszcze Pan 
Burmistrz Piórko, bo ma pierwszeństwo. Proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja się odniosę do dwóch 
pytań, bo było w sumie pytanie o nagrody to odpowiedział Pan Burmistrz. Natomiast ja chcę 
Pani radnej odpowiedzieć, jeżeli chodzi o przyłącza dla inwestycji budowlanych to jest 
prywatny interes Pani radnej. Chodzi za swoim przyłączem do budowanego domku 
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jednorodzinnego, tak że tutaj nie jest to temat społeczny proszę państwa, zasady są 
wszystkie dla wszystkich mieszkańców Jelcza-Laskowic takie same, a Pani radna myśli, że 
dla niej jest inaczej.  
Jeżeli chodzi o Pana B. – nic nikomu, niczego nie darował, sprawa jest aktualnie w sądzie, 
czekamy na wyrok sądowy. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Dekret.  
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja Panu odpowiem ad vocem. Panie Burmistrzu, jeżeli ja dostaję, ja 

jeżeli działam na rzecz społeczeństwa, ja jestem wśród ludzi, mieszkańców naszego miasta. 
Ja się nie wybudowałam w Oławie. Tylko jeżeli Pan wydał mi decyzję na budowę mojego 
prywatnego domu, to obowiązkiem Gminy jest zrobić przełącze, a że ja jestem opozycja to 
Pan we mnie wali. Ale Pan sobie zrobił wszystkie przyłącza, wszyscy burmistrzowie macie  
i wasi kolesie, i skończmy tą historię.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, ja mam prośbę … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – przepraszam, proszę mi nie przerywać … proszę mi … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … żeby Panu używała języka, który jest powszechnie przyjęty i nie 

obrażała nikogo … 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – nie rozumie Pani takiego języka?  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … proszę kontynuować. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ja mam pytanie do Pani Przewodniczącej. Dużo Pani dała dla 

naszego miasta i dla społeczeństwa?  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Dekret, czy Pani w temacie tego punktu? 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – w temacie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to proszę się trzymać punktu i nie robić tutaj pod publikę różnych 

rzeczy, tak jak Pani robi to co sesję. I bardzo uprzejmie proszę, jesteśmy w punkcie „Sprawy 
samorządowe”, proszę się tego trzymać. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, Panie Piórko, jest ustawa i paragraf dlaczego on 
dla naszego miasta jest inny? Proszę odpowiedzieć. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, chciałbym powtórzyć za 

Panią Przewodniczącą, że jesteśmy w punkcie „Sprawy samorządowe”. Jak dobrze rozumiem, 
a myślę, że tak, że Pani radna, prywatna sprawa Pani radnej Dekret nie należy do spraw 
samorządowych. Jeżeli Pani przywołuje się na jakieś przepisy to najlepiej czytać ze 
zrozumieniem. Ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu 
ścieków – nie pamiętam, w którym artykule, bodajże 21 – mówi: przyłącza do budynków 
realizuje własnym kosztem i staraniem osoba  przyłączana, koniec, kropka, tyle przepisu, że 
Pani tego nie rozumie to naprawdę nie jest moja wina. Dziękuję. 

 Radna Walentyna Krystyna Dekret – Panie Burmistrzu, proszę najpierw wykonać przełącza, media w 
drodze gminnej, bo droga nr 4, to jest droga nr 4, to jest gminna. A przełącze od budynku 
prywatnego do drogi, przełącza gminnego to są dwie różne rzeczy. My rozmawiamy o 
głównym przełączu drogi gminnej. Pan tego nie zrobił, Pan tego nie wykonał ani wody, ani 
kanalizacji. O czym Pan mówi? Pan tutaj po prostu zaczyna się bronić. Te pieniądze, które 
żeście przeznaczyli sobie na nagrody, to proszę je zwrócić i zrobić ludziom przełącza. To nie 
jest Pani Dekret tylko, bo są po prostu pięćset czy sześćset rodzin inwestorów i walicie ich 
równo przez dwadzieścia lat w rogi. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, chciałbym się zapytać Pani 

radnej ilu inwestorów przy tej drodze się buduje? Z tego co ja wiem jeden inwestor, nazywa 
się Dekret, koniec, kropka. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, zgodnie z § 20 pkt 6 naszego Statutu – pani radna, 
proszę usiąść – składam wniosek formalny – żeby wszyscy państwo wiedzieli co to za punkt, 
punkt szósty: „Czas wystąpienia Burmistrza, wnioskodawcy lub sprawozdawcy, 
Przewodniczącego komisji oraz przewodniczącego klubu jest nielimitowany. Czas 
wystąpienia pozostałych mówców w poszczególnych punktach porządku obrad ustala Rada. 
Oprócz zabrania głosu, co do meritum sprawy w tym samym punkcie porządku służy mówcy 
prawo do jednej repliki o czasie określonym przez Radę.” 

 Stawiam wniosek formalny o ograniczenie czasu wypowiedzi do pięciu minut jeżeli chodzi  
o wypowiedź pierwszą merytoryczną, a jeżeli chodzi o replikę do dwóch minut. Będę ten 
wniosek poddawała za chwilę pod głosowanie. Tak jak państwo widzicie został 
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zamontowany zegaro-stoper, który będzie odmierzał czas. I żeby nie było żadnych 
wątpliwości czy ten czas został wykorzystany, czy przekroczony. Kto z państwa radnych jest 
za ograniczeniem do pięciu minut i do dwóch minut repliki, czasu wystąpienia radnych, 
proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           14 
 przeciw  - 4 
 wstrzymało się - 1 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Iwona Płaczek i Krzysztof Woźniak chwilowo nieobecni 

na sali obrad) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Jesteśmy, proszę państwa, dalej w punkcie „Sprawy samorządowe”. Czy z przedstawicieli 

przewodniczących rad osiedlowych i sołtysów w tych „Sprawach samorządowych” ktoś  
z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

 Przechodzimy do punktu szóstego. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Interpelacje i zapytania. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Skrzydłowski – proszę 

uprzejmie. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie. Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, na wstępie – 

Pani Przewodnicząca – chciałbym powiedzieć, że zgodnie ze Statutem, w punkcie piątym 
„Sprawy samorządowe”, przysługuje mi prawo głosu. Pani niestety po raz kolejny zignoro … 
Poczekam aż Pani zacznie mnie słuchać. 

 Tak więc, Szanowna Pani Przewodnicząca, zgodnie ze Statutem, w punkcie piątym „Sprawy 
samorządowe”, przysługuje mi prawo głosu. Niestety Pani po raz kolejny mnie oraz radnego 
Pakosza zignorowała. 

 Szanowni państwo, chciałbym nawiązać do sprawy, którą poruszała Pani radna Dekret 
odnośnie nagród. Zanim ukazał się artykuł w „Gazecie Powiatowej” pozwoliłem sobie 
napisać wniosek o udostępnienie informacji do Burmistrza Bogdana Szczęśniaka. Szanowni 
państwo, chciałbym najpierw zacytować wam kilka słów. To jest cytat posłanki Aldony 
Młyńczak z Platformy Obywatelskiej, która dwa tygodnie temu w Oławie, na konferencji 
prasowej stanęła i powiedziała tak: społeczność lokalna jako ostatni bastion samorządów 
musi mieć na uwadze chciwość, pazerność i hipokryzję samorządów. Są to działania 
dewastujące naszą gminę.  

 Szanowni państwo, Panie Burmistrzu Szponar, Pan jest wiceszefem Platformy Obywatelskiej, 
to pana partyjni koledzy występowali tam. 

 Szanowni państwo, to nie są kwoty rzędu 15.000 – Pani radna Dekret – bo to nam tylko 
pokazała „Gazeta Powiatowa”. Cała trójka, oprócz Burmistrza Bogdana Szczęśniaka, tutaj 
Pani Skarbnik, Pan Burmistrz Piórko, Pan Burmistrz Szponar, pobrali łącznie nagród ponad 
100.000 zł. Tak, panie burmistrzu, nie pamięta pan już. Szybko pan wydał – prawda – już 
skończyły się pieniążki. 

 Szanowni państwo, co dalej. Jeżeli chodzi o nagrody w Urzędzie, wiedzą państwo jaka to była 
kwota? Ponad milion złotych, dokładnie 1.100.000 zł, tyle Burmistrz Szczęśniak przyznał 
nagród.  

 Szanowny Panie Burmistrzu, to, że Pan, jako Burmistrz Miasta i Gminy, może przydzielać 
nagrody, oczywiście, że tak, że może Pan.  Tylko za co Pan przydzielił tak ogromne nagrody? 
Chciałbym uzasadnienia, bo Pan nam tylko powiedział, że Pan jest na prawie. Owszem, ja nie 
mówię, że Pan tego nie zrobił nic niezgodnie z prawem, tylko za co Panie Burmistrzu? 
Pytanie jest za co? Nie mamy pieniążków na różne inwestycje, ale dla swoich kolegów, którzy 
siedzą obok Pana, 100.000 zł, cóż. Panie Burmistrzu Szponar, przypomnieć, tak? 2015 rok, 
2014, piętnasty, 15.000, szesnasty – 15.000, siedemnasty – 15.000. Już pamiętamy? Super, 
cieszę się, wszystko jest jasne. 

 Szanowni państwo, tak wyglądać to … A Pan Burmistrz Piórko się cieszy. Panie Burmistrzu, 
niech Pan się nie śmieje tym ludziom w twarz. 
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 Szanowni państwo, tak nie może to wyglądać, jest to dojna gmina, niestety muszę użyć 
takiego słowa i przepraszam, że na tej sali pada takie słowo.  

 I pytanie do panów burmistrzów, do Pani Skarbnik, czy oddacie te pieniądze, czy oddacie? 
Cel znajdziemy wspólnie. Tylko czy oddacie te nagrody, które pobraliście po cichu i nikt  
o tym nie wiedział. Myśleliście, że się uda, prawda? Nie udało się. Mam nadzieję Szanowni 
państwo, że zwrócicie te … mam nadzieję, że zwrócicie te pieniążki.  

 Szanowni państwo, na sesji rok temu składaliśmy tutaj wniosek o pomniejszenie naszego 
uposażenia wszystkich radnych. Niestety to też odrzuciliście, nie chcieliście tego. Więc mam 
nadzieję i to jest moje pytanie do panów burmistrzów, czy oddacie, czy zwrócicie te 
pieniążki, które pobraliście? 

 Proszę mi zatrzymać czas Pani Przewodnicząca. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Burmistrzu, czy zechce Pan odpowiedzieć?  
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie radny, Pan tak trochę to wszystko uprościł, skumulował no żeby był 

efekt. Mówił Pan o jakichś stu tysiącach złotych. Kierownictwo Urzędu za rok 2017 
otrzymało kwotę 57.000 zł brutto. Pracownicy, to jest 60 etatów, 312.000. Rok 2016 – 
Kierownictwo 60.000, pracownicy – 307.000. I rok 2015 – Kierownictwo – 60.000, 
pracownicy – 302.000.  

 I do przykładu jeszcze, proszę państwa, podam: rok 2014 – mój poprzednik – Kierownictwo 
– 66.000, czyli więcej niż aktualnie, pracownicy 350.000. Rok 2013 – Kierownictwo – 66.000, 
pracownicy 281.000. Taka jest rzeczywistość, a nie zaokrąglanie do kwot żeby mieć 
wydźwięk tutaj społeczny. Dziękuję. 

 Radny Krzysztof Skrzydłowski – zgadza się Panie Burmistrzu. Tylko, że w 2014 roku ja nie byłem radnym 
Rady Miejskiej, niestety nie mogłem poruszyć tego tematu. To jest … Ale proszę mi nie 
przeszkadzać. Trochę kultury Panie radny Woźniak. 

 Panie Burmistrzu, ja nie byłem radnym Rady Miejskiej, niestety nic z tym nie mogłem zrobić, 
to jest pierwsza rzecz. A druga rzecz, pytanie. Jeżeli wszyscy kradną to ja też? No bo, Panie 
Burmistrzu, czas, czas, czas … To jest pytanie, ja nie stwierdziłem Panie Burmistrzu Szponar. 
Czas zakończyć te złe obyczaje i wszyscy mieliśmy nadzieję, że Pan to zrobi. Ale, jak widać, 
bawicie się, bawicie się państwo za pieniążki podatników po całości. Więc w takim układzie 
pytanie, czy zwrócicie panowie te nagrody? Jeszcze raz zapytałem, proszę odpowiedzieć. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar - … przyznam się, że jestem mocno zaskoczony tym kto i jak przedstawia 
… Kto i jak przedstawia problem. Proszę państwa, przedstawia go członek PiS-u. Członek  
PiS-u, czyli partii rządzącej, która dokładnie od dwóch i pół roku traktuje to państwo jak 
„dojną krowę”, to państwo już nie raz słyszeliście. To posłowie PiS-u … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – Panie Burmistrzu, to jest gmina. O czym Pan mówi? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, prosiłbym o to żeby wpłynąć na radnych, 

szczególnie wiadomo z którego klubu, który cały czas przeszkadzają i w sposób głośny, ale 
również i ze względu na bliskość również bardzo często jestem tutaj zaczepiany, czy słyszę 
niepotrzebne, nie zawsze inteligentne – wręcz powiem – wypowiedzi. 

 Proszę państwa przyznam się, że ta obłuda, która dzisiaj jest na sali przekazywana właśnie 
przez przedstawicieli partii rządzącej, wręcz mnie powala.  

 Natomiast odpowiadając, nie oddam nagrody, ponieważ proszę państwa otrzymałem ją za 
ciężką, całoroczną pracę. Proszę państwa, to w takim razie zwróćmy się z apelem do 
wszystkich pracowników w Polsce, kierownictwa, prezesów firm, prezesów „Jelcza”, żeby 
oddali tak prawdę mówiąc część swojego wynagrodzenia za pracę. Proszę państwa, nie 
mówię czy nagroda była duża, czy mała. Pan radny posługuje się kwotą 15.000. Tylko 
powiedzmy, że to jest kwota 15.000 brutto, czyli tak prawdę mówiąc kwota netto, którą w 
ciągu roku otrzymałem, ona jest praktycznie oscyluje poniżej kwoty 9.000 i już też jest ona 
wpływa inaczej na wyobrażenie, czyli mówmy o tej faktycznej kwoty, która do mnie 
wpłynęła. 

 Powtórzę jeszcze raz, ta kwota była dana mi za pracę tak samo jak wszyscy państwo tu 
obecni, nie tylko radni, wykonujecie pewne czynności, pracujecie, otrzymujecie 
wynagrodzenie. Czy teraz, po tym co zrobiło PiS, po apelu dziwnym prezesa tej partii nagle 
cały naród w jakiś sposób oszaleje i zaczniemy faktycznie napuszczać jednych na drugich  
i kazać jedna grupa zawodowa drugiej zawodowej, jedna grupa społeczna drugiej grupie 
społecznej zwracać część swojego wynagrodzenia tylko dlatego, że ktoś w ustach pana 
radnego kradł? No myślę, że nie. Ja, proszę państwa, w życiu nie ukradłem nikomu złotówki. 
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Jeżeli nie dałem to na pewno jej nie zabrałem. Więc naprawdę wypraszam sobie takie 
sformułowania pod moim adresem. Dziękuję. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale jeszcze Burmistrz Piórko. Panie Burmistrzu … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Burmistrzu … Panie radny, przepraszam, to jest jako drugi Pana 

głos i ja włączam teraz dwie minuty. 
 (…) 
 Aha, Burmistrza Piórki. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – … czy odda Pan. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to znaczy co? Każdy z burmistrzów ma się wypowiedzieć – tak? – 

Pana zdaniem? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja nie oczekuję, że Pan Burmistrz Szponar odpowie za Burmistrza Piórkę. 

Każdy z panów jest dorosły. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja nie będę się odnosił, 

oddał, nie oddał, bo ja po prostu dostałem tę nagrodę, Pan Burmistrz naczelny ma prawo 
przydzielania nagrody – nie tak jak inni, sobie nie mają prawa, przydzielili, ale to pomijajmy, 
pomińmy to. Natomiast odpowiem na jedno pytanie Panu radnemu, bo nie jest tajemnicą 
proszę państwa ile my zarabiamy. Co roku składamy oświadczenie majątkowe i po 
trzydziestym czerwca, po weryfikacji oświadczeń majątkowych, takie informacje podawane 
są publicznie do prasy: jakie mam mieszkanie, jakie mam działki, to wszystko jest w 
oświadczeniu majątkowym i z tego nikt proszę państwa nie robi tajemnicy i tylko tyle. 
Dziękuję. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – jeszcze, Pani Przewodnicząca, miałem dziesięć sekund, więc chciałbym 
tu szybko i odchodzę, dobrze?  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, Panie Burmistrzu Szponar, Pan tutaj wprowadził 

politykę, zaczął Pan mówić nam o Prawie i Sprawiedliwości w Warszawie. Nie, ja nie mam 
kompetencji takich żeby napisać do Prezesa Autoliv-u i rozliczyć go z tego co on wziął. Ja 
mam kompetencje do tego żeby napisać wniosek o udostępnienie informacji publicznej do 
Burmistrza i tak też uczyniłem, i wstyd panowie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w kolejności Pan radny Pakosz się zgłaszał – proszę bardzo. 
 Proszę państwa, ja bym się chciała zorientować, jesteśmy w punkcie „Interpelacje  

i zapytania”, Pan radny Stachnio – tak? – zgłaszał się? Na razie nie. Czy ktoś z państwa 
chciałby zabrać głos? Pani radna Dekret. Ktoś jeszcze? Na razie nikt. Dobrze.  

Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca. Odnośnie interpelacji do pana burmistrza będą 
dwie sprawy. Szanowni państwo, pierwsza, ja lubię proste rozwiązania, kolega Skrzydłowski 
zapytał czy oddacie te pieniądze, mam nadzieję, że oddacie. Jako zwolennik prostych 
rozwiązań moja propozycja jest taka, za te 100.000 zł, które wzięliście sobie nagród, to 
szybciutko mogę wam polecić sporządzenie, przygotowanie, np. projektu nowego 
publicznego przedszkola, za te 100.000 da się to zrobić. A ten milion, który rozdaliście też na 
przestrzeni ostatnich lat, można byłoby właśnie w to publiczne przedszkole zainwestować 
zamiast robić tą chorą transformację, o której tutaj mówimy – tak? Rodzice wymagają tego 
żebyście wybudowali przedszkole, nowe przedszkole, a nie przekształcali te przedszkola, 
które są w tej chwili prywatne – wróć – niepubliczne, w które zostały zainwestowane 
potężne pieniądze tych ludzi, którzy tymi obiektami zarządzają. Obiecywaliście też – to takie 
pytanie do burmistrza, bo Pan Szponar mówił o tym, że wszyscy nauczyciele, którzy tam, 
znaczy wszyscy opiekuni dzieci, którzy tam pracują, znajdą pracę z powrotem, nawet po tej 
całej reformie. Tak Pan powiedział na komisji, nagrywałem Pana, więc mam to, tak że 
spokojnie. Potem wycofuje się Pan z tych słów, no to kwestia tego jaki będzie dyrektor, jakie 
będą mieli kompetencje itd. Czyli wy już, karty są już, generalnie wynik tego głosowania już 
znamy, bo jest Szanowni państwo godzina za dziesięć pierwsza, a myślę, że około drugiej to 
głosowanie i tak przejdzie, bo matematyka nie kłamie, będzie siedemnaście/cztery tak 
myślę. Co jest przykre, bo nie bierzecie pod uwagę tego co potrzebują ludzie i mieszkańcy … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, interpelacje i zapytania. 
Radny Michał Pakosz – proszę mi nie przerywać. Moja interpelacja jest taka, czy oddacie te pieniądze, czy 

przygotujecie projekt budowlany nowego obiektu publicznego przedszkola i czy potem 
wybudujecie to przedszkole? Znaczy, inaczej. To jest pytanie z tym, że domniemam, że wy już 
nie wybudujecie tego przedszkola, bo to już wasza ostatnia kadencja, więc nowy burmistrz 
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będzie ewentualnie to przedszkole budował. Ja wiem, że chcecie się zapisać na kartach 
historii tej gminy tym, że zrobiliście coś – tak? Pokazać ludziom, patrzcie, jest za dwa 
miesiące wybory, my właśnie zrobiliśmy wam publiczne przedszkole, dziękujcie. Nie, ci 
ludzie się na to nie dadzą nabrać. Ja rozumiem, że wy tych ludzi nie szanujecie, bo nawet nie 
… 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, ja naprawdę myślę, że … 
Radny Michał Pakosz – Pani Przewodnicząca, dwie minuty dziesięć sekund mojego czasu .. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  … większość radnych nie będzie tego słuchać … 
Radny Michał Pakosz – to mogą wyjść. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  … bo proszę interpelacja i zapytanie. 
Radny Michał Pakosz – ja interpeluję do pana burmistrza, a nie do państwa radnych. Do państwa radnych 

będę zwracał się w punkcie ósmym i dziewiątym. 
 Tak że tak, Szanowni państwo no moje pytanie do burmistrza padło, więc przejdziemy do 

drugiej sprawy. Byłem ostatnio wraz z panem redaktorem na sali sądowej we Wrocławiu, bo 
odbywała się tam sprawa, w której to Pan Ireneusz Stachnio, na którego przypuściliście atak 
i zamach wręcz w zeszłym roku, kiedy to chcieliście tego człowieka zniszczyć ekonomicznie  
i zwolniliście go z pracy ograniczając jego ilość godzin pracy w tej szkole. Pan Stachnio 
pozwał Panią, pozwał Panią Skierską w sensie szkoły itd. I teraz ja mam pytanie do pana 
burmistrza, bo okazało się, że sąd jednak stwierdził, że Pan Stachnio ma te kompetencje 
chociaż my wam to przez rok tłumaczyliśmy i próbowaliśmy wam to do głowy wbić, że ten 
człowiek się nadaje do tego, że ten człowiek, że to co robicie to jest zwyczajny zamach na 
niego, na jego rodzinę i próba zniszczenia tego człowieka. Wy nie słuchaliście. Państwo radni 
podjęliście uchwałę, w której to zrobiliście krzywdę temu człowiekowi i jego rodzinie. Teraz 
sąd, po roku czasu, przywraca tego człowieka do pracy i ten człowiek będzie musiał 
pracować. Ja mam takie pytanie, co w takim razie, Szanowni państwo, z Panią Dyrektor? Bo 
fakty są takie. Czy taka osoba może pełnić funkcję dyrektora szkoły, ponieważ naraziła Pani 
Dyrektor – nie wiem czy Pani Dyrektor jest na sali, bo nie widzę – naraziła budżet gminy na 
stratę finansową w wysokości 30.000 zł, bo to tą różnicę będziecie musieli wy zapłacić z 
pieniędzy publicznych Panu Stachniowi za to, że najpierw podnieśliście na niego 
bezpodstawnie rękę chociaż my argumentowaliśmy to wielokrotnie, że to co robicie to zły 
ruch. No ale wy, jak zwykle, nie słuchaliście, bo po co słuchać ludzi – tak? To samo z resztą 
zrobiliście z rodzicami. Kontynuując, publicznie Pani Dyrektor poświadczyła nieprawdę. 
Pracownicy Kuratorium i mecenas Woźniak – dobrze mówię – tutaj, który siedzi, oceniał 
kwalifikacje no i niestety okazało się, że to było kłamstwo, tak? Rada Miejska została 
świadomie wprowadzona w błąd co skutkowało pojęciem, podjęciem wadliwej uchwały w 
sprawie ograniczenia zatrudnienia dla Pana Stachnio. Czyli to kolejny rażący błąd ze strony 
dyrekcji, a wy dalej tego człowieka – przypuszczam – będziecie chcieli na tym stanowisku 
utrzymać. Radnym została przedstawiona na sesji fałszywa informacja w sprawie 
posiadanych kwalifikacji przez Ireneusza Stachnio do nauczania biologii w szkole 
podstawowej. Mówiliście o tym, że ten człowiek nie ma tych kompetencji i wmawialiście to 
radnym, poświadczaliście nieprawdę i Pani Dyrektor robiła to tutaj z premedytacją. Nie 
można zapomnieć o tym, że … Rozumiem, że to koniec mojego czasu, tak?  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  tak, pięć minut. 
Radny Michał Pakosz – a, no dobrze. W takim razie zrobimy tak, moja propozycja jest taka, Pan Burmistrz 

odpowie na moje pytania czy zamierza te pieniądze, które tak hojnie rozdał …  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, Pan już sformułował swoje pytania, pięć minut minęło. 
Radny Michał Pakosz – a ja czekam na moją replikę i pozostanę tutaj. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo uprzejmie proszę Pana Burmistrza o odpowiedź. Pana 

radnego proszę żeby usiadł. 
Radny Michał Pakosz – nie, dziękuję, postoję, bo będę miał replikę dwuminutową więc postoję, to 

gwarantuje mi … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę mikrofon wyłączyć. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, nagrody zostały 

przydzielone, nie mam zamiaru ich odbierać. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz odpowiedział Panu. 
Radny Michał Pakosz – może ja niewyraźnie mówię, ale, bo się spieszyłem z racji tego, że ograniczacie czas 

wypowiedzi, ale było jeszcze drugie pytanie Panie Burmistrzu dotyczące Pani Dyrektor 
Skierskiej, która … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, proszę wyłączyć mikrofon. Ja proszę w tej chwili Pana 
mecenasa Andrzeja Woźniaka żeby powiedział wszystkim na tej sali co to jest interpelacja  
i zapytanie. I czy ta interpelacja, którą Pan Pakosz uważa za interpelację, jest rzeczywiście 
interpelacją. Pana radnego Stachnio i Panią Dyrektor Skierską łączy stosunek pracy, nie 
burmistrz jest pracodawcą Pana radnego Stachnio. Panie mecenasie, proszę uprzejmie o 
odpowiedź. 

Radca Prawny Andrzej Woźniak – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo radni, no ja się przychylam 
tutaj do tutaj stanowiska pani Przewodniczącej. No pamiętajmy Szanowni państwo, 
naprawdę jesteśmy w punkcie „Interpelacje i zapytania”, one się powinny generalnie odnosić 
do tych spraw, które nurtują radnych, czy nurtują wspólnotę samorządową. Tutaj pomijam 
kwestię, że to jest rzeczywiście kwestia dotycząca no stosunku pracy pomiędzy pracodawcą, 
którym jest szkoła dla nauczyciela tak naprawdę, czyli nawet nie powinniśmy mówić tutaj  
o Pani Dyrektor Skierskiej, że tutaj był proces przeciwko … 

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, proszę nie przeszkadzać. Pan mecenas – proszę. 
Radca Prawny Andrzej Woźniak – ja chciałbym jednak dokończyć jeżeli mogę, bo odpowiadam Panu 

radnemu i Pani Przewodniczącej. Sprawa jest pomiędzy szkołą i panią dyrektor. I proszę 
państwa, naprawdę pozostawmy. Ja jestem daleki od tego, jestem też zawodowym 
pełnomocnikiem, jestem radcą prawnym, nigdy nie komentuję rozstrzygnięć sądu. Sąd ma 
pełną tutaj swobodę w zakresie oceny materiału dowodowego itd. Ale do czego zmierzam. 
Jeszcze raz podkreślam, od 2004 r., od orzeczenia Trybunału Konstytucyjnego, ocena 
kwalifikacji nauczyciela należy do dyrektora szkoły i w żaden sposób – oczywiście, że tak –  
i w żaden sposób pan burmistrz nie  mógł wpływać ani nie wpływał na podejmowane przez 
dyrektora szkoły decyzje. Tak że tutaj, jeżeli dyrektor ocenił, że nauczyciel nie posiada 
kwalifikacji, bo ja … Proszę państwa, proszę jeszcze zrozumieć są dwa pojęcia, czym innego 
jest uznanie kwalifikacji, a czym innego jest ocena kwalifikacji i w tym zakresie, jeżeli 
mówimy o tej sprawie, to ocena kwalifikacji – koniec, kropka – należy do dyrektora szkoły  
i ostatecznie do sądu – zgadza się. Zgadza się, dlatego ja mówię, ja nie komentuję wyroków 
sądu, taką Pani Dyrektor decyzję, a nie inną, podjęła i myślę, że tutaj no do pana burmistrz 
nie można mieć pretensji z tego tytułu.  

Radny Michał Pakosz – Pani Przewodnicząca, pozwolę sobie replikę, więc dwie minuty czasu. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja myślę, że Pan mecenas nam wyjaśnił. Z resztą w 

Statucie jest zapis czego dotyczą - Panie radny Stachnio, czy mogę Pana prosić o spokój? – 
czego dotyczy interpelacja i zapytanie. I, proszę państwa, ja nie chciałabym tutaj dyskusji  
w tym temacie dlatego, że myśmy prawie każdą sesję od tego momentu, kiedy Rada podjęła 
uchwałę i przypomnę, że uchwała dotyczyła odpowiedzi czy ma to związek z wykonywaniem 
mandatu przez radnego Stachnio i to było głównie rozpatrywane przez Radę, a nie ocena 
Pana kwalifikacji, która do Rady Miejskiej nie należy. Kompetencją Rady Miejskiej było tylko 
i wyłącznie to czy miało to związek ze sprawowaniem przez Pana mandatu. Tak że ja bardzo 
proszę Pana radnego Pakosza żeby zechciał ten temat zakończyć. Jeżeli … Panie radny 
Stachnio, proszę uprzejmie już po prostu nie przeszkadzać. Jeżeli Pan ma jakieś inne tematy, 
to ja, w ramach jeszcze repliki, dwie minuty ma Pan na wypowiedź. 

 Radny Michał Pakosz – bardzo dziękuję. Mam kilka pytań zarówno w tym temacie. Generalnie interesuje 
mnie temat publicznych pieniędzy, bo te 30.000, na które pani dyrektor naraziła Gminę na 
stratę tych 30.000, no będziemy musieli zapłacić z pieniążków publicznych, czyli złożą się na 
to znowu podatnicy. Więc myślę, że na przyszłość warto byłoby się zastanowić i, no bo tak 
podejmujecie te wszystkie decyzje tak pochopnie. Tak samo będzie z tym przedszkolem, 
zrobicie to, wszyscy to przegłosują, bo to tak będzie wyglądać. Pieniążki … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, my mamy na przedszkola za chwilę punkty. Interpelacje 
i zapytania. 

Radny Michał Pakosz – tak Pani Przewodnicząca, tylko 24.04., czyli dokładnie wczoraj w przedszkolach 
pojawiła się, Szanowni państwo, informacja – troszkę późno to fakt – w której to już 
stwierdzono, że do takiego przekształcenia dojdzie. Czyli ja mam w takim razie do pana 
burmistrza i do wszystkich może państwa na sali, czy pan burmistrz ma umiejętności 
przewidywania przyszłości, bo pan już wczoraj wiedział o tym, że ta uchwała przejdzie, że ta 
transformacja się odbędzie. Czyli rozumiem, że karty są już rozdane, wynik znamy, tak? Bo 
pan już w tym piśmie – podpisywał to chyba Pan Szponar, mogę się mylić – pan już 
stwierdził faktycznie, że to się wydarzy. Ciekawe, bo głosowanie jest dopiero dzisiaj, a pismo 
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poszło wczoraj. Raz … Panie burmistrzu proszę mi nie przeszkadzać, bo mam jeszcze 
czterdzieści pięć sekund, tak że za sekundę pan będzie mógł odpowiedzieć. Szanowni 
państwo tak, nie wiem czy macie umiejętności przewidywania przyszłości, no ale widzę, że 
decyzja na tej sali już dawno zapadła w kwestii tego przedszkola. Przykre jest niewątpliwie 
to, że znowu to się odbyło bez konsultacji z rodzicami, nie zapytaliście kompletnie nikogo. 
Zrobiliście to jak zwykle po swojemu, w swoim stylu. Szkoda, że ten styl no jest na takim 
poziomie na jakim jest. No i co mogę powiedzieć jeszcze odnośnie tych publicznych 
pieniędzy, które Pani Skierska, za które działania Pani Skierskiej będziecie musieli, będziemy 
my musieli wszyscy zapłacić. No z tymi publicznymi pieniędzmi jest tak jak powiedziałem 
wcześniej, oddajcie nagrody, oddajcie ten milion złotych, zróbcie projekt budowlany 
przedszkola publicznego i wybudujcie przedszkole publiczne, a nie niszczcie tego co zostało 
zbudowane przez lata przez tych wszystkich ludzi. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy w punkcie „Interpelacje i zapytania”. Czy 
ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Pani radna Dekret się zgłaszała, Pan radny 
Stachnio. Proszę. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie burmistrzu, taka jest prawda, jeżeli żeście mieli w planie 
dzielić nagrodę, a gdzie byli radni przy podziale tych nagród? Radni o tym wiedzieli? Może 
opozycja tak. Bo wy, Koalicja 2000, tak, ale my po prostu nie. A przede wszystkim 
powinniśmy być przy tym podziale jako radni – prawda? Tak pan sobie fajnie szasta 
publicznymi pieniędzmi, społecznymi? I tak się fajnie Pan, Panie Piórko, śmieje – z czego? 
Gmina nasza ma milion dwieście długu, nie można było te pieniądze oddać? Podzieliliście 
między siebie. Proszę państwa, jak u nas się publicznie zrobiło przyjemnie, robimy zbiórkę 
charytatywną. I kto daje te pieniądze? Zaraz artykuł pięknie w „Gazecie Powiatowej”, taki 
radny, taki, tyle dał, tyle dał. A ile okradł społeczeństwo, na ile? Na milion? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, ja przywołuję Panią do porządku. Obraża Pani tutaj  
i władze gminy, i radnych. I ja po prostu … 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – jak się kradnie to się nazywa rzeczy po imieniu … 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wyłączyła mikrofon radnej Walentynie, Krystynie Dekret. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, to jest niedopuszczalne co robi Pani Dekret. Ja Panią 

Dekret uprzedzałam, na poprzedniej sesji mówiłam, że kto będzie obrażał burmistrza, mnie, 
radnych, nie będę udzielała głosu. I ja bym chciała żeby Pani to sobie wzięła do serca – to jest 
po pierwsze. Nie każdy toleruje Pani sposób mówienia i Pani poziom wypowiedzi. To jest po 
prostu karygodne. To co Pani tu wy … już chciałam powiedzieć mówi, ale co to co Pani 
wygaduje.  

 Pani Dekret, niech Pani się uspokoi i niech Pani zważa na swoje słowa. 
 Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, Pani radna Dekret, apeluję 

do Pani po raz kolejny, najlepiej ze zrozumieniem, kierownik jednostki jest upoważniony do 
nagradzania, karania, zatrudniania i zwalniania, i nie ma obowiązku pytania Pani radnej 
Dekret ani nikogo innego, to jest jego podstawowy obowiązek i prawo. I dzisiaj uzurpowanie 
sobie, proszę Panią, prawa, że pan burmistrz czy dyrektor szkoły, czy inny kierownik 
jednostki, będzie z Panią cokolwiek uzgadniał, niech się Pani nie ośmiesza. Najlepiej ze 
zrozumieniem proszę Panią. Nie należy se … Jeżeli Pani tutaj któryś raz na sesji z kolei 
podnosi Pani swoją sprawę prywatną, prywatnego przyłącza, do prywatnego domu i pociąga 
to Pani pod sprawy publiczne, a mnie Pani nazywa od, wyzywa od złodziei? – no chyba coś 
się Pani, proszę Panią, pomyliło. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja chciałabym aby ta atmosfera tutaj panująca na sali 
sesyjnej była inna od tej, która jest do tej pory. Proszę państwa, występują tutaj przemowy, 
które są niedopuszczalne. I ja wszystkich państwa, którzy się zgłoszą w tym punkcie, oddam 
państwu głos, ale raz jeszcze apeluję o umiar w wypowiedzi. 

 Pan radny Stachnio, Pani … Pan Burmistrz Szczęśniak chciałby zabrać głos. Proszę bardzo. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak -  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, zarządzeniem  

z dnia 05 maja 2009 r., czyli dziewięć lat temu, za mojego poprzednika, został ustalony 
regulamin wynagradzania pracowników w Urzędzie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. I w § 8 
tego regulaminu jest mowa: „Nagroda uznaniowa. Dla pracowników zatrudnionych  
w Urzędzie tworzy się, w ramach planowanych środków na wynagrodzenia, fundusz nagród. 



 14 

Fundusz nagród obejmuje 10% planowanej wielkości środków na wynagrodzenia dla 
pracowników Urzędu. Fundusz nagród przeznacza się na nagrody uznaniowe. Jedyną osobą 
do przydzielania nagród jest burmistrz jako kierownik tego Urzędu.” To wszystko. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – panie burmistrzu, jeśli coś działa bardzo dobrze to znaczy, że trzeba to przejąć, 

prawda? Jeśli przedszkola działają bardzo dobrze na ul. Liliowej i Alei Wolności, są 
wzorcowymi przedszkolami, gdzie … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo państwa przepraszam. No takie techniczne będą jeszcze 
dzisiaj usterki. 

 Proszę bardzo … 
Radny Ireneusz Stachnio – jeśli te przedszkola są przedszkolami, które bardzo dobrze działają, są 

wzorcowymi przedszkolami, gdzie dyrektorzy włożyli serce, całe swoje życie po to aby 
zachęcić rodziców, aby zachęcić dzieci do wychowania w tych przedszkolach, to pan musi to 
wszystko przejąć. Ja akurat znam „Magdalenkę”, Przedszkole „Magdalenka”, ponieważ tam 
chodziły moje dwie córki. Byłem na wszystkich uroczystościach organizowanych przez 
państwa dyrektorów i mogę stwierdzić – powiem jak Donald Tusk – z całą stanowczością, że 
są to najlepsze przedszkola jakie ja widziałem. Zaangażowanie pracowników, zaangażowanie 
dyrektorów, rodziców, którzy w formie wolontariatu uczestniczą w tych przedszkolach,  
w działalności tych przedszkoli, jest naprawdę niesamowite. Panie burmistrzu, jeśli coś 
działa dobrze trzeba przejąć – prawda? Później się pochwalić tym. 

 Przypomnę państwu radnym, że w grudniu oddaliśmy 250.000 na PSZOK. To były pieniądze, 
które miały być zasileniem dla budżetów przedszkoli. 250.000. Państwo głosowaliście na 
sesji nadzwyczajnej, która miała trwać, według niektórych radnych, bo taką opinię 
przedstawili dyrektorom przedszkoli, pięć minut. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, my mamy dwa punkty dzisiaj na temat przedszkoli,  
a jesteśmy w punkcie „Interpelacje i zapytania”. Proszę sformułować interpelację i zapytanie. 

Radny Ireneusz Stachnio – mój czas biegnie Pani Przewodnicząca. 
 Szanowni państwo, widzicie, czas mi biegnie, Pani mi przerywa, chce mnie wybić z rytmu, 

chce mnie wybić z tego, co chcę powiedzieć. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny … 
Radny Ireneusz Stachnio – mam czas pięć minut i mogę go wykorzystać. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … proszę uprzejmie, ale proszę trzymać się punktu porządku obrad. 

Jesteśmy w punkcie „Interpelacje i zapytania”. 
Radny Ireneusz Stachnio – jesteśmy w punkcie „Interpelacje i zapytania”. Pani już mi zabrała pół minuty. 

Proszę mi dodać ten czas później do całości. 
 Szanowni państwo, ograniczenie od listopada wpływów do przedszkoli to nie była 

przypadkowa robota. Zabranie pieniędzy i przekazanie na PSZOK no też jakimś dziwnym 
trafem się złożył w tym czasie. Ja zadałem na której sesji, już nie pamiętam której, pytanie 
panu burmistrzowi czy przypadkiem nie jest to celowe działanie aby przedszkola utraciły 
płynność finansową. Bo przedszkola musiały płacić swoim pracownikom, musiały koszty 
stałe opłacać. I zadałem takie pytanie czy przypadkiem właśnie przedszkola nie będziemy 
tworzyć publicznego kosztem właśnie tych świetnie działających przedszkoli. Co się okazało, 
że nie. Czysty przypadek, że płacimy nagle 300 zł, miało być 500 zł od dziecka, że płacimy, 
zabieramy 250.000 i przekazujemy na PSZOK. No szanowni państwo, no coś tu jest nie tak.  
I nagle z rękawa wyskakuje nam uchwała, że mamy zamienić dwa niepubliczne przedszkola 
w przedszkola publiczne. Szanowni państwo, czy Przewodniczący Komisji Oświaty, Pan 
radny Babski, zwołał przynajmniej jakieś jedno posiedzenie Komisji Oświaty żebyśmy poszli 
do tych przedszkoli? Nie. Obecny na sali, w tamtej kadencji, Pan Marek Starczewski, który był 
przewodniczącym Komisji Oświaty, takie spotkania organizował. O ile pamiętam było dwa 
albo trzy takie spotkania. Zapraszał tutaj do Biura Rady dyrektorów, zwiedzaliśmy 
przedszkola, oglądaliśmy jak pracują, zapoznaliśmy się z sytuacją jaka jest w przedszkolach. 
W tej kadencji nie, bo po co? Bo po co? Szanowni państwo, nie mieliśmy żadnej wiedzy i nie 
mamy przed dzisiejszymi głosowaniami żadnej wiedzy na temat funkcjonowania tych 
przedszkoli. Ja mam, ponieważ chodziły tam moje dzieci i oceniam te przedszkola naprawdę 
bardzo dobrze. 

 Panie burmistrzu, pytanie, czy naprawdę pan chce zabrać dorobek życia ludziom, 
dyrektorom, którzy włożyli serce w te przedszkola, którzy zainwestowali nierzadko własne 
pieniądze także i przekształcić to w przedszkole publiczne? Panie burmistrzu, proszę 
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wybudować nowe przedszkole. Milion złotych nagród, ponad milion w zasadzie w sumie to 
prawie przedszkole stoi tak na dobrą sprawę. Tak 95.000.000. 

 Panie burmistrzu, proszę o odpowiedź. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, Panie radny, 

dokładnie podzielam pańskie zdanie co do funkcjonowania tych placówek, różnorodności 
zajęć, tu się zgadzam. Żadnych uwag merytorycznych nie mam, nie było skarg na 
funkcjonowanie. Z czego, proszę państwa, to wynika, że musimy, musimy – podkreślam – 
przekształcić te placówki z niepublicznych w publiczne? Nie ukrywam, że tu miałem zgryz 
występując do państwa z projektem tych uchwał, bo – mówię – nie było żadnych uwag, 
pretensji co do funkcjonowania tych placówek, pracy, kadry, opieki itd. Tylko, proszę 
państwa, to wynika z jednego faktu, który tutaj państwu odczytam, jest to pismo Pana 
Wojewody Dolnośląskiego kierowane do mnie. Przeczytam tylko niektóre istotne fragmenty 
tego pisma: - cytat – „Dolnośląski Kurator Oświaty pismem z dnia 04 października 2017 
zwrócił się do Wojewody o zbadanie zgodności z prawem Gminy Jelcz-Laskowice w kontekście 
braku realizacji obowiązku ustawowego prowadzenia przez Gminę samorządowych placówek 
przedszkolnych. Dolnośląski Kurator Oświaty powołał się równocześnie na najnowszą 
interpretację Ministerstwa Edukacji Narodowej Departamentu Współpracy z Samorządem 
Terytorialnym, interpretacja ta jest z dnia 17 września roku 2017. Z interpretacji Ministerstwa 
Edukacji Narodowej  Departamentu Współpracy z Samorządem Terytorialnym wynika, 
zgodnie z treścią ustawy o systemie oświaty, prawo oświatowe, zakładanie i prowadzenie 
publicznych  przedszkoli, w tym z oddziałami integracyjnymi lub specjalnymi, przedszkoli 
integracyjnych i specjalnych oraz innych form wychowania przedszkolnego należy do zadań 
własnych gminy. Zadanie własnie gminy w zakresie prowadzenia publicznych przedszkoli,  
o których mowa w art. 5 ust. 5 o systemie oświaty, stało się obowiązkiem z dniem 01 stycznia 
roku 1992. Przepis art. 5 ust. 5 o systemie oświaty należy rozumieć jako określający w sposób 
jednoznaczny, że podmiotem obowiązanym do zakładania, prowadzenia publicznych szkół 
podstawowych, gimnazjów i przedszkoli jest gmina. Tego obowiązku gminy nie mogą w całości 
zastąpić rozwiązaniem polegającym na powierzeniu, zleceniu, przekazaniu wykonywania 
zadań w tym zakresie i prowadzenia publicznych placówek oświatowych odrębnej osobie 
prawnej lub osobie fizycznej w formie jednostek publicznych niesamorządowych, bądź  
w formie jednostek niepublicznych.” I na koniec:  - cytat – „W związku z powyższym, w ocenie 
Wojewody Dolnośląskiego organu nadzoru nad działalnością gminną, w aktualnym stanie 
prawnym oraz faktycznym Gmina Jelcz-Laskowice nie realizuje ustawowego obowiązku 
zadania własnego w zakresie zakładania, prowadzenia publicznych przedszkoli w tym  
z oddziałami integracyjnymi lub specjalnymi, przedszkoli integracyjnych i specjalnych oraz 
innych form wychowania przedszkolnego poprzez brak prowadzenia przedszkola gminnego. 
Mając na względzie powyższe wnoszę o przekazanie informacji w jaki sposób i kiedy Gmina 
Jelcz-Laskowice zamierza dostosować aktualny stan faktyczny do wymogów ustawowych  
w zakresie realizacji obowiązku zadania własnego gminy odnośnie prowadzenia przedszkola 
gminnego. Wnoszę jednocześnie o przedstawienie szczegółowego planu oraz harmonogramu 
podejmowanych działań.” Podpisał z upoważnienia Wojewody Dyrektor Wydziału Nadzoru  
i Kontroli. W piśmie do Pana Wojewody określiłem, że termin przekształcenia tych jednostek 
niepublicznych w publiczne nastąpi nie później niż 01 września. Stąd nie jest to zła wola.  
Bo, proszę państwa, co można było zrobić - tak?  Przynajmniej jedno zrobić publiczne, reszta 
nie. Tylko jakim kluczem? Które ma być, które ma nie być? Tego lubię, tego nie lubię, ten 
zostaje, tego przekształcamy. Nie. Proszę państwa, podjąłem decyzję – wszystkie, żeby nie 
być posądzonym o stronniczość. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam prośbę. Jest przy głosie Pan Burmistrz 
Szczęśniak i każdy z państwa, kto się zgłosi, to będę udzielała głosu. 

 Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie radny, nie trzy lata … Niech Pan posłucha, niech Pan nie 

przeszkadza, trochę szacunku dla wieku, jak nie dla funkcji. 
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie radny, pismo to jest w dacie 21 listopada 2017, a interpretacja 

Ministerstwa Edukacji Narodowej jest z dnia 18 września roku 2017, czyli sprzed pół roku,  
a nie trzy lata. Dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, Szanowni państwo, za chwilę będzie punkt dotyczący 

przedszkoli. Ja chciałabym żeby rodzice, którzy przyszli, w czasie przerwy pozostali tutaj na 
sali ze mną. Chciałabym z państwem ustalić kto z państwa chciałby zabrać głos albo w 
imieniu rodziców, bo jest państwa dużo, no nie sposób żeby każdy się z państwa 
wypowiadał. Tak że ustalcie między sobą państwo kto będzie chciał zabrać głos i ja państwu 
oddam głos w tym punkcie, który dotyczy przedszkoli. Po punkcie, który realizujemy, mamy 
tylko jeszcze jeden punkt i on jest krótki. Wobec tego jeszcze chwila cierpliwości. 

 Pan radny Stachnio twierdzi, że zabrałam mu trzydzieści sekund. W tej chwili chce Pan 
dokończyć te trzydzieści sekund, czy traktujemy Pana wypowiedź jako drugą i ma Pan 
łącznie dwie i pół minuty? 

Radny Ireneusz Stachnio – może być dwie i pół minuty … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to bardzo proszę. Wiceprzewodniczący odmierza dwie i pół minuty. 

Proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Panie Burmistrzu, Szanowni państwo, słusznie Pan zauważył, że Wojewoda 

wydał pewne do Pana, zwrócił się do Pana z pewną informacją aby takie przedszkole zostało 
utworzone w naszej gminie. Ustawa nie weszła przedwczoraj, miesiąc temu czy dwa 
miesiące temu, mieliście trzy lata – tu słusznie radny Pakosz zauważył – na to. Natomiast 
właśnie, my nie negujemy tego, że przedszkole ma powstać publiczne, niech powstanie. 
Tylko niech powstanie od podstaw, a nie czyimś kosztem, kosztem przedszkoli 
niepublicznych. Bo zabrać przedszkole bezbronnym jest najłatwiej, a później wykazać się, że 
utworzyliśmy przedszkole publiczne. Tylko co z tymi ludźmi? Szanowni państwo, ja na 
własnej skórze odczułem państwa postępowanie. W ciągu trzech dni próbowaliście mnie 
zniszczyć i byt mojej rodziny zniszczyć. Tak samo teraz, w ciągu miesiąca chcecie zniszczyć 
byt przedszkoli, byt tych ludzi, którzy zaangażowali swoje życie, swoją wiedzę, swoją 
kreatywność i swoje pieniądze jeszcze na dodatek, którzy rozhuśtali te przedszkola, one 
działają. Przejąć, najlepiej. Bezbronny … Ci ludzie są bezbronni. Tylko jedna rzecz, ja 
poszedłem do sądu, ci ludzie też pójdą do sądu i wtedy zobaczymy, i znowu państwo 
będziecie wszyscy płacić, pan, pani, pan, pani zapłacicie. Bo to nie pan burmistrz płaci, nie 
pastwo radni, chociaż pośrednio z podatków tak. Zabrać bezbronnym najlepiej. Panie 
Burmistrzu, my możemy jeszcze w maju podjąć uchwałę, trzy miesiące przed założeniem 
przedszkola jest, tak jest według ustawy. To jest termin, który gwarantuje nam ustawa. Nie 
teraz, możemy jeszcze za miesiąc zrobić to. Proszę wycofać jeszcze te dwa punkty.  

    Ponieważ zostało mi jeszcze trzydzieści sekund, chciałem się, chciałem powrócić do mojej 
interpelacji, która była złożona – Pani Przewodnicząca – na tamtej sesji. Pana Burmistrza 
wtedy nie było, poprosiłem więc tak Pana Burmistrza o odpowiedź pisemną. Przedstawiłem 
wtedy działania Pani Skierskiej, czyli publiczne poświadczenie nieprawdy, wprowadzenie, 
świadome wprowadzenie w błąd Rady Miejskiej. Panie Burmistrzu, między innymi, między 
innymi. Teraz jeszcze wchodzi te trzydzieści tysięcy, które mam otrzymać z budżetu gminy. 
Panie Burmistrzu, Pan w swojej odpowiedzi powiedział, że jak Pani Dyrektor Skierska wróci 
ze zwolnienia lekarskiego, a jest już drugi miesiąc na zwolnieniu lekarskim, podejmie Pan 
decyzję. Panie Burmistrzu, podejmuję, ponawiam … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, czas się Panu skończył. 
Radny Ireneusz Stachnio – tak, to już moje pytanie jest. Ponawiam do Pana pytanie z poprzedniej sesji. 

Pan, jako kierownik zakładu, którym jest Gmina, bo Pan oprócz burmistrza jeszcze jest 
kierownikiem wszystkich kierowników jednostek organizacyjnych i dyrektorów – tutaj nie 
wiedzą niektórzy radni o tym. Jakie Pan decyzje – proszę mi odpowiedzieć na piśmie już. 
Jakie Pan decyzje podejmie po rozmowach, które Pan określił w tym piśmie w odpowiedzi na 
moje pytanie ? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, skończył się Panu czas. 
Radny Ireneusz Stachnio – Pani Przewodnicząca, o wiele ładniej i kulturalniej by było gdyby Pani nie 

przerywała. My jesteśmy ludźmi, którzy … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, ja bardzo uprzejmie proszę, już Pan sformułował to, że 

na piśmie prosi Pan. Pan Burmistrz sobie na pewno zanotował. 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, my już nie mamy więcej czasu wystąpień, więc widzicie jak 

przebiega demokracja … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę pana, reguluje to Statut, to nie jest moje widzi mi się. 
 Proszę państwa, Pani radna Kamińska. Proszę. 
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 Pani radna Kamińska proszona do mównicy. Pan radny Pakosz wykorzystał swój czas 
dwukrotnie. Ale mówił Pan dwukrotnie i dwukrotnie był mierzony Panu czasu. 

 Proszę bardzo, Pani radna Kamińska.  
Radna Joanna Kamińska – Szanowni państwo, panowie burmistrzowie, ja odniosę się tylko do tego co 

przed chwilą powiedział Pan radny Stachnio, że tak wyglądają rozmowy. Otóż nie tak 
wyglądają rozmowy, bo ja nie jestem przeciwna rozmowom o przedszkolu. Zaraz będzie 
proszę Pana. Ja nie jestem przeciwna rozmowom o przedszkolu, natomiast to co się dzieje 
dzisiaj to jest tylko popisówka przed państwem, ponieważ w poniedziałek mieliśmy komisję 
i ci państwo nie rozmawiali ani z burmistrzami, ani z nam … 

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. Pani radna Kamińska ma głos. 

Proszę uprzejmie. 
Radna Joanna Kamińska – proszę mi powiedzieć … dać … dać mi się spróbować przynajmniej 

wypowiedzieć, za chwilę pan mnie poprawi. 
 Ja mówię o rozmowach takich jakie odbywają się w ten sposób. Bo na komisjach owszem 

panowie pytali i przypuszczam, że otrzymaliście odpowiedzi. Ale czy dzisiaj sposób w jaki to 
robicie jest w odpowiednim miejscu, w odpowiednim czasie? Przecież ja rozumiem, że 
państwo chcecie przed ludźmi pokazać, że walczycie, ale nikt z nas nie jest przeciwny tym 
ludziom, tym dzieciom, to żeby państwo mieli świadomość. Wystarczy porozmawiać, ale  
w sposób cywilizowany i kulturalny. 

 I teraz mam pytanie właśnie … 
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pytanie pani Kamińskiej. Proszę nie przeszkadzać pani radnej. 
Radna Joanna Kamińska – ja mam pytanie, czy – no żebyśmy wszyscy mieli świadomość – czy 

jakiekolwiek rozmowy dotyczące przekształcania przedszkoli zostały przeprowadzone – nie 
wiem – z dyrekcją, z rodzicami? Czy to dyrektor powinien z rodzicami porozmawiać?  
I jeszcze jedno pytanie. Czy państwo, którzy prowadzą przedszkola dzisiaj, podpisując 
umowy na prowadzenie tych przedszkoli mieli świadomość tego, że no może być taki czas, że 
no, że może się zdarzyć taka sytuacja jaka dzisiaj? Bo wkładając swoje prywatne pieniądze 
rozumiem, że no na coś liczyli. Ale czy mieli świadomość tego, że może być inaczej? To tyle.  
A, jeszcze tylko jedno chciałam powiedzieć, co prawda to już nie będzie zapytanie, ale to nie 
mogę sobie tego odmówić, że każdy z nas mierzy własną miarą – to jest do pani Dekret. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Burmistrzu, czy Pan zechce odpowiedzieć na pytanie Pani 
radnej? Pan Burmistrz Szponar – proszę uprzejmie. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, tak prawdę 
mówiąc prowadzący, bo nie właściciele, bo właścicielami budynków jest Gmina, prowadzący 
przedszkola niepubliczne już wiedzieli o tym piśmie praktycznie – Wojewody – praktycznie 
niewiele parę dni nieomalże po tym jak, jak go otrzymaliśmy. Zostali zapoznani z tym 
pismem – tak prawdę mówiąc – przy rozmowach dotyczących wysokości dotacji, a właściwie 
– tak prawdę mówiąc – zmianie przepisów regulujących wysokość dotacji i między innymi 
mówiliśmy o tym zagrożeniu, że Wojewoda oczekuje od samorządu gminnego, od burmistrza 
prowadzenie przedszkoli publicznych na terenie gminy Jelcz-Laskowice. Czyli ten sygnał 
oczywiście poszedł. Proszę państwa, zarzucane jest, że nie prowadzimy konsultacji. W takim 
przypadku, jeżeli chodzi o realizację zadania własnego, my mamy obowiązek. On nie wynika 
z tego czy my przeprowadzimy konsultacje, jakiś sondaż i wtedy, jak nam wyjdzie,  
że mieszkańcy Jelcza-Laskowic chcą tego typu formy przedszkoli to my możemy je, czy 
chcemy je wprowadzić. My mamy obligatoryjnie obowiązek wprowadzenia. Proszę państwa, 
co do następnych rozmów, tak, jeśli chodzi o, częściowo tak. Bo jeśli chodzi o przedszkole na 
Liliowej, poprosiłem o spotkanie z dyrekcją, równocześnie z pracownikami i do takiego 
spotkania doszło, gdzie starałem się dokładnie wszystkie elementy przedstawić, przybliżyć. 
Niestety, do dnia dzisiejszego, pomimo dwukrotnego prośby żeby spotkać się  
z pracownikami przedszkola na Alei, takie spotkanie nie zostało mi umożliwione. Więc 
oczywiście, po dzisiejszej sesji, jeżeli Rada podejmie te dwie uchwały i w konsekwencji 
następne, mamy zamiar, konkretnie ja mam zamiar spotkać się również z rodzicami jednego 
i drugiego przedszkola po to żeby jeszcze dodatkowo odpowiedzieć na wątpliwości, które w 
jakiś sposób, poprzez informacje te ogólne, ogłoszenia czy spotkania wcześniejsze  
z pracownikami i relacje pracowników przedszkoli nie zostaną wyjaśnione. Proszę państwa, 
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przeszliśmy – tak prawdę mówiąc – do dyskusji na temat przedszkoli zdecydowanie 
wcześniej jak to miało być w punkcie. Ale jeżeli Pani Przewodnicząca pozwoli kontynuować, 
to – tak prawdę mówiąc – jestem mocno zaskoczony, ponieważ w większości samorządów, 
właściwie w całej Polsce wszyscy mieszkańcy zawsze oczekują, że gmina będzie prowadziła 
przedszkole publiczne. Rodzice oczekują, bo - tak prawdę mówiąc – najczęściej ta oferta 
gminna jest ofertą bogatszą. Proszę państwa, następna sytuacja, również jest to mile 
widziane i w tym momencie łatwiej jest pozyskać dobrego pracownika pedagogicznego  
i obsługi jeżeli – tak prawdę mówiąc – płatnikiem i pracodawcą jest osoba publiczna, czyli w 
tym wypadku oczywiście jest to jednostka gminna, ponieważ w przypadku konkretnie 
jednostki oświatowej działa Karta Nauczyciela. Jeżeli nie jest to jednostka publiczna tylko 
niepubliczna, tej Karty Nauczyciela nie ma, więc z reguły sytuacje czy warunki pracy dla 
takiego nauczyciela są po prostu – mówię z reguły- gorsze. Następna taka ważna rzecz 
proszę państwa, jeżeli nie ma przedszkoli niepublicznych na terenie danej gminy, gmina nie 
może zrealizować czy zapewnić – tak prawdę mówiąc – tzw. dyżur w czasie wakacyjnym, 
ponieważ zgodnie z ustawą, jeżeli dane przedszkole jest zamykane, to przynajmniej na 
terenie gminy powinno być jedno przedszkole, które – nazwijmy to – dyżuruje i daje 
możliwość faktycznie uczęszczania dziecka z innego przedszkola do tego dyżurującego, w 
tym dyżurującym przedszkolu. Natomiast, no praktyka z ostatnich lat naszej gminy niestety 
no nie zabezpieczała tego, były dwa – trzy tygodnie kiedy – tak prawdę mówiąc – żadne z 
przedszkoli nie dyżurowało. My natomiast jako Gmina, jako organ prowadzący nie dla 
przedszkoli przecież niepublicznych, nie mogliśmy w żaden sposób wymusić. Proszę 
państwa, była tak samo na sali wcześniej dyskusja i na poprzednich sesjach à propos 
wysokości dotacji, zaniżane, obniżane i kwestia – tak prawdę mówiąc – płatności przez 
rodziców. Proszę państwa, również dzisiaj jest przygotowany projekt uchwały dotyczący 
kosztów funkcjonowania dziecka w przedszkolu i ona mówi, że do pięciu godzin, zgodnie z 
ustawą oczywiście, pobyt dziecka jest bezpłatny, powyżej tych pięciu godzin, za każdą 
godzinę proponuje się złotówkę. Jeżeli zrobimy taką symulację kosztów i założymy, że 
dziecko, jeżeli rodzice pracują, to osiem godzin są w pracy, godzina dojazd i powrót, czyli 
liczmy dziesięć godzin umownych, to mamy dziennie pięć złotych. Jeżeli to pomnożymy 
przez pięć dni w tygodniu, to mamy 25 zł. Jeżeli przyjmiemy, że miesiąc ma cztery tygodnie 
to odpłatność za przedszkole w tym wypadku, za dziesięciogodzinny pobyt wynosi około 
100 zł. Dla przykładu przypomnę, a myślę, że … oczywiście bez …  

 (…) 
 tak, tak, tylko mówię, że 100 zł … 
 (…) 
 Proszę państwa, ale stop. I tu, i tu jest wyżywienie, pozwólcie mi dokończyć. I teraz, biorąc 

pod uwagę, że tutaj będzie 100 zł za sam – nazwijmy to – pobyt, to dla przypomnienia, 
płacicie państwo, bo wiecie ile płacicie, płacicie 320. Czyli przy jednym dziecku już jest ta 
faktycznie oferta, którą poniesie Gmina, czyli wszyscy podatnicy, jest naprawdę ofertą myślę, 
że bardzo, bardzo dla państwa korzystna. I, natomiast co do wyżywienia i tutaj, i tutaj jest 
oczywiście wyżywienie, i jestem przekonany, i nawet jestem w stanie zagwarantować, że na 
pewno to wyżywienie nie będzie większe jak osiem złotych dziennie, koszt. Tak że, proszę 
państwa, ta oferta naprawdę, patrząc się jako oferta społeczna, jest dla państwa bardzo, 
bardzo korzystna. Natomiast, jeśli chodzi o obawy, proszę państwa, tak się składa,  
że będziemy starali się uszanować ten układ, który dzisiaj jest w przedszkolach, czyli jeżeli 
dziecko chodzi do przedszkola będziemy starali się tę kwestię utrzymać. Natomiast zgodnie z 
prawem znowu musimy postępować – proszę państwa – zgodnie z prawem, nie możemy go 
łamać, musimy ogłosić rekrutację … Pozwoli pan, że dokończę. Musimy ogłosić rekrutację, 
tzw. rekrutację od 01 września, czyli tak, jeśli chodzi o miesiąc lipiec i sierpień będziemy 
chcieli dokładnie powtórzyć te sto procent, które dzisiaj jest. Czyli, jeżeli dziecko chodzi do 
przedszkola w „Magdalence”, będziemy starali się, będziemy chcieli uszanować żeby tak było 
dalej. Natomiast weryfikacja, rekrutacja będzie dotyczyła okresu od 01 września, czyli na 
następny – nazwijmy to – rok szkolny. I znowu, proszę państwa, tutaj żadnej jakiejś większej 
rewolucji nie będzie, tak że wszystkie dzieci raczej powinny znaleźć swoje miejsce. 
Natomiast problem będzie dotyczył dzieci spoza gminy Jelcz-Laskowice, bo faktycznie w 
pierwszej kolejności będziemy zabezpieczać miejsca dla mieszkańców gminy Jelcz-
Laskowice. I drugie małe zagrożenie może dotyczyć to, że warunki powinny być lepsze z tego 
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tytułu, że dzisiaj w statutach przedszkoli niepublicznych jest zapisane, że grupy liczą do 30 
osób, natomiast zgodnie z prawem grupy w przedszkolu publicznym mogą liczyć do 25 osób.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką prośbę. Czy Pan Burmistrz zakończył 
swoją wypowiedź?  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak. Na razie dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja bardzo proszę o uwagę. Jesteśmy w punkcie, już 

mówiłam, że z osób, które się zgłaszają, jeszcze Pan radny Skrzydłowski może wykorzystać 
swoje dwie minuty. Zgłasza się w tej chwili Pan radny Babski. Pan radny Stachnio już miał 
dwie wypowiedzi, Pan radny Pakosz również. I proszę państwa, ale proszę mnie posłuchać  
i nie przerywać, na sali są mamy z małymi dziećmi. 

 (…) 
 Nie. Przez was. 
 Proszę państwa, ja bym chciała ten punkt w miarę szybko zakończyć. Następny punkt jest 

króciutki, dotyczy diet odnośnie sołtysów i przewodniczących osiedli. I ja, jak państwo 
chcecie, bo chciałabym tutaj wyjść państwu naprzeciw, mówiłam, że zrobimy krótką 
przerwę, państwo mi powiecie kto z państwa chciałby zabrać głos. To jest ten moment gdzie 
państwo możecie zadać pytania. Im szybciej teraz jakby to zrealizujemy, tym będzie to dla 
wszystkich mniej uciążliwe.  

 Oddaję Panu radnemu Skrzydłowskiemu głos. Ma Pan dwie minuty. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – bardzo dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, Panie 

Burmistrzu Szponar, Pan tu kilka spornych takich kwestii powiedział. Pan mówi, że 
wszystkie dzieci powinny się znaleźć w tym przedszkolu. „Powinny”, ale Pan niczego tym 
ludziom nie zapewnia, Pan mówi „powinni”. Pan mówi o tym, że warunki powinny być 
lepsze. Ale będą, czy powinny być ? Panie Burmistrzu, bo to jest zasadnicza kwestia. 
Następna rzecz. Pan mówi o tym, że Pan będzie przeprowadzał konsultacje z rodzicami po 
przegłosowaniu uchwały. No to jest jakiś absurd Panie Burmistrzu. No tak, tak Pan 
powiedział. Pan powiedział, że najpierw z personelem stara się Pan porozmawiać przed 
uchwałą, a już po dzisiejszym głosowaniu będzie Pan starał spotykać się z rodzicami  
i rozmawiać z nimi. No, Panie Burmistrzu, to już będzie, że tak powiem, mleko wylane, będzie 
za późno na konsultacje, uchwałę Rada podejmie i niestety.  

 I, Szanowny Panie Burmistrzu, żeby była sprawa jasna, my jesteśmy za tym żeby u nas w 
mieście były publiczne przedszkola, niech ich będzie jak najwięcej, tylko wybudujmy je. My 
jesteśmy przeciwko temu, że niszczymy coś, co już jest. Panie Burmistrzu, Pan mówił, że 
pismo od Wojewody bodajże było z września, z listopada. Niewystarczająco czasu mamy 
ażeby wybudować nowe przedszkole? Mamy czas Panie Burmistrzu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bo Panu radnemu ucieka czas. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – spokojnie. Szanowny Panie Burmistrzu, więc my nie jesteśmy naprawdę 

przeciwko temu, że chce Pan tutaj, u nas w mieście, zrobić publiczne przedszkole, bo 
przedszkoli ogólnie nigdy za dużo – tak? Dzieciaczków jest wystarczająco dużo. Ale myślę, że 
przejdziemy jeszcze do tego tematu w punkcie ósmym i siódmym. A korzystając ze swoich 
ostatnich trzydziestu sekund chciałbym żeby Pan Burmistrz … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Pan już zakończył, dwie minuty właśnie minęły. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to ostatnie pytanie. Chciałbym żeby Pan Burmistrz Szczęśniak skierował 

pytanie do Prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej Pana Władysława Czubaka. Chciałbym 
się dowiedzieć jak wygląda kontrola Urzędu Zamówień Publicznych w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej à propos dostawy paliw do tej Spółki? Chciałbym się dowiedzieć na jakim jest 
etapie, czy została już zakończona? Bardzo bym prosił Burmistrza Szczęśniaka  
o przekierowanie pytania do kierownika spółki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Panie Prezesie, bardzo proszę o informacje. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Prezes Władysław Czubak, Prezes Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. 
Prezes ZGK Sp. z o.o. Władysław Czubak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni goście, jeżeli 

chodzi o postępowanie, które zostało wszczęte przez Urząd Zamówień Publicznych, to poza 
pismem informującym nas o wszczęciu tej kontroli, żadnego innego dokumentu nie 
odnotowaliśmy, ani też żadnych pytań w związku z tą kontrolą, tak to wygląda na dzień 
dzisiejszy. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś z państwa radnych 
jeszcze chciał by zabrać głos? Pan radny Babski – proszę. 

Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, na sali jest dziesięciu radnych, którzy pełnili 
funkcję radnego w poprzedniej kadencji, z czego czterech jest z tzw. „Koalicji 2010 – 2014”, 
która była w opozycji do „Wspólnoty Samorządowej”, którą prowadził Pan Burmistrz 
Kazimierz Putyra. Ja mam pytanie do Pana Burmistrza Szczęśniaka, który był wtedy w 
opozycji, a także był Przewodniczącym „Koalicji 2010 – 2014”. Panie Burmistrzu, czy 
pamięta Pan, czy którykolwiek z radnych opozycji albo Pan – ewentualnie - Michał Pakosz, 
który wtedy był we „Wspólnocie Samorządowej”, apelowali przez cztery lata 2010 – 2014 do 
Burmistrza o zwrot nagród za pracę? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – nie, nikt w tej kwestii z radnych do Pana  Burmistrza nie apelował o zwrot 

nagród. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę panów, ja już mówiłam, że zabieraliście 

dwukrotnie głos. Jeżeli nikt inny nie chce już zabrać głosu to przechodzimy do kolejnego 
punktu. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jest to punkt nr 7: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 
 Proszę państwa, przed debatą odnośnie projektów uchwał, wnoszę, składam wniosek o nie 

odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 7 do punktu nr 14. Kto z państwa radnych jest 
za tym wnioskiem proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           16  
 przeciw  - 4 
 wstrzymało się - 0 
 (w głosowaniu nie brała udziału radna Teresa Kotowicz chwilowo nieobecna na sali obrad) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Proszę państwa, to jest punkt nr 7. Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa 

chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz Szczęśniak. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, chciałby wnieść 

autopoprawkę polegającą na usunięciu pewnej pomyłki literowej z wyrazu: „Rada Miejska w 
Jelczu-Laskowicach” winno być : „uchwala, co następuje”, nie „ustala”. Przekreślamy „ustala”, 
wpisujemy „uchwala”. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przepraszam Panie Burmistrzu, to chodzi o § 1? W tytule? 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – nie, to preambuła. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – aha, dobrze, „ustala”. Dobrze, dziękuję bardzo. 
 Czy ktoś w tej sprawie chciałby z państwa zabrać głos? Nie widzę. W takim razie 

przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, wraz z 
autopoprawką zgłoszoną przez Pana Burmistrza, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -           16  
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 1 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Walentyna Krystyna Dekret, Ireneusz Stachnio, 

Krzysztof Skrzydłowski i Michał Pakosz - obecni na sali obrad) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.353.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 

w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 
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Proszę państwa, za chwilę ogłoszę przerwę. Państwa rodziców proszę tutaj do siebie – 
dobrze? Państwo pozostali macie dziesięć minut przerwy z uwagi na te małe dzieci. Jest taka 
ograniczona przerwa. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XLVI Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
Po przerwie. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jesteśmy w tej chwili w punkcie nr 8: Podjęcie uchwały w sprawie 

utworzenia Przedszkola Publicznego nr 1 w Jelczu-Laskowicach. 
 Proszę państwa, dla porządku, dla zachowania porządku, chciałabym ustalić najpierw czy 

Pan Burmistrz Szczęśniak w tym punkcie na początku chciałby zabrać głos, czy nie? Bo … 
Nie. To w takim razie będziemy ten punkt realizować w ten sposób, że w czasie przerwy 
zostali przez państwa rodziców wytypowani przedstawiciele, jest to Pani P.A. i Pan W.B. 
Państwo w imieniu państwa przedstawią zapytania do burmistrza. Jeżeli można prosić w 
takiej konwencji: pytanie – odpowiedź. Proszę państwa, ja nie będę państwu ograniczała 
czasu, natomiast proszę państwa o zwięzłe, konkretne pytania. I jeżeli po tym: pytanie – 
odpowiedź, znajdą się jeszcze jakieś pytania to ja również państwu udzielę głosu, tylko ja 
bardzo proszę w rozsądnych ramach. I pierwszą proszę Panią P.A. do mikrofonu, do 
mównicy, bo to wszystko jest protokołowane. Pani jest z przedszkola? Proszę włączyć 
mikrofon z łaski swojej. Ja już Panią przedstawiłam. 

Pani P.A. – P.A., Przedszkole „Magdalenka”, mama trójki dzieci: dziesięcioletniego K., pięcioletnia M. i dwa 
lata O. Więc w tej chwili mam dziecko pięcioletnie w przedszkolu i dwulatkę zrekrutowaną 
do żłobko – przedszkola „Magdalenka” od 01 września. I tutaj jest pierwsze pytanie, bo jest 
bardzo wielu rodziców, „Magdalenka” miała żłobek, dzieci uczęszczają, duża część dzieci 
będzie uczęszczać. W tym momencie powstają przedszkola, przepisy mówią dwu i pół letnie 
dziecko dopiero zostaje przyjęte. Co z tym dziećmi gdzie rekrutacje w innych placówkach są 
zamknięte ? Zostało wycofane przeze mnie podanie ze żłobka na Oleśnickiej, z „Tuptusia”, nie 
ma szans powrócenia, bo rekrutacja jest zamknięta, jest 70 dzieci na liście rezerwowej. Ja 
zostaję od 01 września bez miejsca dla takiego dziecka. Co w związku z tym? Ustawa jest 
robiona … Jest to robione pochopnie. Jestem jak najbardziej za przedszkolami publicznymi, 
ale tworzonymi powoli, a nie w ciągu dwóch miesięcy, no bo od 01 lipca – już zostały nam 
tylko dwa miesiące, rekrutacje są pozamykane i co z tymi dziećmi? Co z dziećmi, które się nie 
dostaną do placówek publicznych dlatego, że – tak jak Pan wspomniał – przepisy mówią: 25 
osób w grupie. W niepublicznym 30, pięć dzieci odpada z grupy. Na jednym roczniku jest trzy 
grupy, 15 dzieci odpada, tworzy się nowa grupa. W „Magdalence” nie ma powierzchni. Gdzie 
Pan tę grupę umieści? Nie ma wolnej, wolnego pokoju, wolnego pomieszczenia, w którym te 
dzieci będą, więc już wiemy, że te dzieci zostaną z tych przedszkoli odrzucone. 
Pierwszeństwo mają wielodzietne rodziny, w której ja jestem, więc ja mam miejsce 
zapewnione, nie powinno mnie tu dzisiaj być, ale to nie o to chodzi, chodzi o dobro moich 
dzieci. Moje dziecko przypłaci to emocjonalnie jeżeli znajdzie się w tej piątce i zmieni swoją 
grupę. Lato, o którym Pan wspomniał, myśmy wiedzieli o tej przerwie, w której nie mamy 
zapewnionego przedszkola, od roku, od dwóch, ta przerwa jest stała, więc wszyscy mamy tak 
zaplanowane urlopy w domach. Teraz wyszło na to, że od 01 lipca moje dziecko, które 
uczęszcza cztery lata do przedszkola, zostaje wszystko zmienione, ma iść do innej placówki. 
Proszę mi wierzyć nie pójdzie. Przypłaci to emocjonalnie codziennym płaczem. Więc jak to 
rozwiązać? Ja rozumiem gdyby to było wprowadzone stopniowo, okay, każdy jakoś powoli … 
Wczoraj w naszym przedszkolu, po wywieszeniu pism, nas jest naprawdę tu mała grupa, ale 
całe mnóstwo ludzi nie ma urlopów na żądanie żeby tak tutaj dzisiaj przyjść. Jest to ogromne, 
ogromna dezorganizacja wszystkich domów. Wszyscy pracujemy, płacimy podatki, wszyscy 
mieliśmy zapewniony spokój. I to, co Pan powiedział o tych kosztach, to proszę mi wierzyć 
tam nie ma zajęć dodatkowych, te zajęcia będą dodatkowo płatne i te koszty zniwelują. Będą 
mniejsze, ale o ile mniejsze i ile to będzie wpływało na spokój mojego domu? Przedszkole 
publiczne, w jakich godzinach będzie czynne? Czy wie Pan, że jest potrzeba od piątej rano ? 
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Tak nie działają te przedszkola. Wie Pan, że jest potrzeba do 17.30? Tak nie działają te 
przedszkola. Ja myślę, że jest całe mnóstwo pytań, na które Pan mi dzisiaj nie umie 
odpowiedzieć, ale Pan też mnie nie spytał czy my takich przedszkoli chcemy z tych 
przedszkoli, które są. Bo my chcemy nowego przedszkola publicznego. Te budynki wymagają 
ogromnych nakładów inwestycyjnych. „Magdalenka” inwestuje. Spójrzmy na Liliową, 
budynek niestety wymaga dużego remontu. Więc i tak za dziesięć lat powinien wjechać 
walec i je zgładzić, postawić powinniśmy nowe przedszkola. Czemu burzymy coś? Ja 
rozumiem, że nakłada na nas to obowiązek. To było spróbować stworzyć nowe przedszkole, 
nawet nieduże publiczne i stopniowo je rozbudowywać, a tamte by się albo wygaszały, albo 
by przejmowały maluchy, których mamy całe mnóstwo w gminie. Całe mnóstwo matek nie 
ma co zrobić z dwulatkami. W „Tuptusiu” przecież państwo wiedzą jakie są listy rezerwowe, 
bo te panie też cały czas proszą o jakieś tam dotacje, bo chcą się rozbudować w IUNiG-u. Nie 
ma co zrobić z tymi dziećmi. Ja trzy miesiące wcześniej, teraz dowiaduję się, że ja nie mam co 
zrobić z dzieckiem. Co ja mam z tym dzieckiem zrobić? Gdzie mi państwo zapewnicie teraz  
placówkę? Nie macie obowiązku, no właśnie. 

 (…) 
 No to … Na te pytania, tak. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, ja może pozwolę sobie odpowiedzieć po kolei jak 

zapamiętałem. Jeżeli pominę jakieś pytanie, proszę o przypomnienie. Jeśli chodzi o dwulatki, 
proszę państwa wszystkie dwulatki, które dzisiaj uczęszczają do przedszkoli, a szczególnie 
tutaj, właściwie głównie na Alei Wolności do „Magdalenki”, będziemy chcieli utrzymać, tak że 
tu się nic nie powinno zmienić. 

 Proszę państwa, jeśli chodzi o przerwę wakacyjną, nikt nie stwierdzał, a na pewno nie ja, że 
dziecko będzie musiało pójść, np. do przedszkola na Liliowej, bo - tak prawdę mówiąc – 
przerwa w pracy tych przedszkoli dopiero zostanie ustalona. I jeżeli – tak prawdę mówiąc – 
wszyscy rodzice dopasowali się do pewnej przerwy i ustalili, ta przerwa wynika z ich 
ustaleń, ja nie widzę problemu naprawdę żeby uszanować i tak samo w tym terminie to 
przedszkole zamknąć, nie widzę najmniejszego problemu. Ja powiedziałem o czymś innym, 
że w przypadku kiedy rodzic nie ma co z dzieckiem zrobić, Gmina, mając przedszkola 
publiczne, ma obowiązek zapewnić w jednym z przedszkoli, przynajmniej w jednym z 
przedszkoli miejsce dla tego dziecka. Proszę państwa, stan techniczny przedszkoli jest 
faktycznie różnie. Jest to majątek Gminy. Jeżeli przejmiemy teraz ten majątek, będziemy 
prowadzić przedszkola publiczne to oprócz tego, że będziemy mogli jak do tej pory 
przekazywać bezpośrednio z budżetu, ale przede wszystkim będziemy mogli pozyskiwać 
środki na faktycznie modernizację tych przedszkoli i to właśnie zamierzamy robić. Proszę 
państwa, też trwa w kierownictwie dyskusja na temat przyszłego roku i czy w pierwszej 
kolejności nie przystąpić do właśnie budowy nowego przedszkola, czy budowy nowego 
żłobka. Ja przypomnę proszę państwa, że do tej kadencji ze żłobkiem był w ogóle totalny 
problem, bo żaden żłobek nie funkcjonował na terenie gminy. To właśnie z początkiem tej 
kadencji tak poprowadziliśmy rozmowy i z przedszkolami, i – tak prawdę mówiąc – osobami 
prywatnymi żeby móc stworzyć właśnie te możliwości, które dzisiaj są. One są może 
skromne, ale one już są i staramy się je rozwijać. Proszę państwa, to w tej kadencji przecież 
wprowadziliśmy tak samo dotację do żłobków. Ja przypomnę, że dzisiaj dopłacamy do 
każdego dziecka w żłobku kwotę 350 zł i to jest obowiązek fakultatywny, my nie mamy 
obowiązku, tak jak w przypadku przedszkola, dotować przedszkola niepubliczne. Tutaj 
akurat jest taka wola, bo realizujemy pewien program prorodzinny, prospołeczny. Tak że 
proszę państwa ja myślę, że te wszystkie problemy, które Pani dzisiaj pojawiła, poruszyła 
myślę, że jesteśmy w stanie naprawdę teraz w najbliższym czasie uporządkować i załatwić. 
Natomiast jest taki moment, że coś się zaczyna i kiedy się coś kończy. Proszę państwa, bez 
względu na to kiedy byśmy nie podjęli decyzji o przejęciu tych przedszkoli z powrotem jako 
publiczne, zawsze byłby moment zły. Bo gdybyśmy to zaczęli od 01 stycznia, znowu byłyby 
inne okoliczności. Teraz decydujemy się od 01 lipca właśnie uwzględniając, że są jeszcze 
wakacje i obłożenie przedszkoli będzie troszeczkę mniejsze. Od 01 września jesteśmy  
w stanie faktycznie przygotować przedszkole myślę, że na pewno nie gorzej jak dzisiaj 
przedszkola funkcjonują. Liczę na dobrą współpracę z osobami prowadzącymi i, że 
faktycznie dojdzie do – zgodnie z prawem – przekazania majątku Gminie żeby Gmina mogła 
zorganizować w odpowiednim czasie, w planowanym czasie … 
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Pani P.A. – powiedział Pan, że jest miejsce dla dwulatków, które obecnie chodzą do przedszkola. Moja córka 
jest zrekrutowana od 01 września, nie chodzi do przedszkola. Co z takimi dziećmi? Ma Pan 
obowiązek, według prawa oświaty, zapewnić miejsce trzylatkom nie dwulatkom. Jeżeli Pan 
będzie miał trzylatków, czterolatków, pięciolatków, nie ma Pan miejsca dla dwulatków, 
choćby Pan nie wiem jak chciał, bez budowy przedszkola. My jesteśmy za przedszkolami 
publicznymi nowymi, nie burzmy tych. Pan powiedział jakość nie spadnie. Pan wie jaka jest 
jakość w „Magdalence”? Moje dziecko wróciło trzy dni temu z wycieczki do Kolejkowa, parę, 
parę z kina, teatru, puszczania bajek, Lizakowa – zapewni Pan to w państwowym 
przedszkolu? Proszę słowami tutaj nie rzucać, że jakość nie spadnie. Spadnie. Wszystko co 
państwowe nie wygląda jak prywatne i my rodzice chcemy mieć zapewnioną tą jakość, a nie 
słownie. Bo Pan na tę chwilę, nie mając rekrutacji zrobionej do państwowego przedszkola, 
nie wie Pan ile miejsc będzie musiał Pan odrzucić. Wielodzietne rodziny mają 
pierwszeństwo. Dzisiaj wielodzietne rodziny mają dzieci w domach, bo często rodzicom nie 
opłaca się pracować, bo przedszkola były za drogie, bo nie było w Laskowicach 
państwowego przedszkola. Teraz rodzice złożą podania i rodzice z jednym dzieckiem, 
niepracującą mamą będą musiały te przedszkola opuścić. Nie zagwarantuje Pan wszystkim 
miejsca. Może Panu się uda, ale to wszystko dzisiaj jest „może”. Burzymy coś, co … W ciągu 
dwóch miesięcy Pan coś burzy, dwa miesiące nam zostały. Więc zostawmy to tak,  
a spróbujmy zbudować przedszkole lub zastanówmy się gdzie może można jedno 
przekształcić zostawiając prawdopodobnie wtedy te wszystkie dzieci, bo jedno przedszkole 
jest z niezmienioną kadrą, bo myślę, że ludzie nie będą już dzieci, które są związane ze swoją 
grupą, przenosić do innego przedszkola czego też nie wiem, bo wiadomo, że to są koszty 
zupełnie inne. Nie umie Pan powiedzieć w jakich godzinach te przedszkola będą 
funkcjonować. Od ósmej do trzynastej jest przedszkole za darmo, inne godziny są płatne … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – nie proszę panią, ja mówię do pięciu godzin. Nie mówię od której, do 
której, tylko mówię pięć godzin. 

Pani P.A. – ale państwowe nie pracują od … 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – natomiast mówię, że powyżej tych pięciu godzin jest odpłatność, 

złotówka za godzinę proponowana. Natomiast, proszę państwa, zgodnie ze statutem jest 
proponowane żeby przedszkole funkcjonowało – tak uśredniając jak gdyby – od godziny 6.00 
do godziny 17.00. I znowu tutaj proszę państwa, jeżeli dojdzie do sytuacji, że część rodziców 
będzie – tak jest ze szkołami, proszę państwa świetlice też w szkołach funkcjonują w jednych 
od wpół do siódmej, w innych od za piętnaście szósta, regulujemy to w miarę po prostu 
potrzeb. Jeżeli zajdzie taka potrzeba to faktycznie też przyśpieszymy otwarcie również 
przedszkoli żeby wyjść naprzeciw rodzicom pracującym. Pracującym – zaznaczam.  

Pani P.A. – co państwo zrobią jeżeli miejsc dla dzieci rodziców pracujących nie wystarczy? Czy pięciolatki 
zostaną wypchane do szkół? Bo mogą, bo nie muszą (…) do przedszkola.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, zrobimy to samo co byśmy zrobili jeżeli miejsc 
zabraknie od 01 września przy przedszkolach niepublicznych. Przecież dokładnie się Pani 
orientuje, że zapotrzebowanie niestety z roku na rok rośnie dlatego też analizujemy to żeby 
przyśpieszyć działanie związane z budową czy przedszkola, czy żłobka. Niestety nie jesteśmy 
w stanie ponieść kosztów budowy dwóch instytucji. 

Pani P.A. – ja rozumiem. Od października państwo wiedzą, że narzuca na was odgórnie obowiązek 
powstania z nowym rokiem, od 01 września, przedszkola publicznego. W międzyczasie był 
projekt obywatelski za 400.000, gdzie można było zgłaszać różne projekty. Wiadomo, nie 
wszyscy się podejmą prowadzenia przedszkola. Jeżeli państwo wiedzieli i macie, to wy macie 
tę władzę, nabór do przedszkoli jako dyrekcja, kadra, która będzie tam pracować. Przecież 
jednym z pomysłów mogło być to przedszkole, mamy już 400.000 na to. Myślę, że znalazły … 
Place Gmina ma, bo cały czas są do przetargów wystawiane działki, więc można było 
zbudować. Ja głosowałam na plac zabaw, a głosowałabym na żłobek albo przedszkole, ale nie 
było takiego pomysłu, bo nie sądziłam, że dzisiaj będę tu stała. Ja za dwa miesiące nie mam 
ani przedszkola, ani żłobka dla swojego dziecka. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, takie pomysły są i robią to … 
Pani P.A. – ale wyście o tym już wiedzieli, że to tak będzie. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ale są, bo również jedna z osób – nazwijmy to – prywatnych zamierza 

budować przedszkole niepubliczne na terenie. Również osoba, która już dzisiaj prowadzi … 
Pani P.A. – ale go nie ma na tę chwilę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – no ale (…) to jest proces otwarty. 
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Pani P.A. – ja nie mogę iść do pracy od 01 września. Przecież teraz z moim dzieckiem siedzi 71 –letnia 
babcia z dziadkiem, to już … I moje dziecko ma zapewnione miejsce, i gwarantuję, że tego 
miejsca nie ma od września, bo Pan nie ma miejsca dla trzylatków … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę Panią, ja rozumiem, że Pani by mogła ze mną w ten sposób 
rozmawiać 01 września. Ale Pani jeszcze nie wie czy dzisiaj Pani dzieci się … 

Pani P.A. – ale to ja już wiem. Widział Pan jakie są listy rezerwowe? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – nie, Pani nie wie. Nie wie – proszę Panią. 
Pani P.A. – wiem proszę Pana. Każdy z rodziców tu powie jakie są listy rezerwowe w przedszkolach i każdy 

tylko czeka na to miejsce. Nie ma Pan miejsca dla dwulatka. Pan ma miejsce dla trzylatka, dla 
mnie, bo jestem wielodzietną rodziną, ale nie dla dwulatka. Pan mi powie: nie mam miejsca. 
A ja mam dziecko zrekrutowane, a państwo 24 kwietnia wywieszacie list, który – tak jak Pan 
zaznaczył – jest tam wszystko napisane, że państwo wychodzą nam naprzeciw, zakładacie te 
przedszkola. Tak że dzisiejsze spotkanie to jest tylko taka formalność żebyśmy sobie 
porozmawiali, bo to już poszło. Wczoraj do Kuratorium zostało złożone od państwa również 
pisma, że to przedszkole powstaje, więc dzisiaj nie ma szans żebyśmy przegłosowali, że ich 
nie ma. Bo rozumiem, że państwo w ciągu trzech miesięcy nie widzicie pomysłu żeby 
przedszkole jakieś powstało inne, nie wiem, niepubliczne. A zostawmy, nie burzmy to co jest. 
Przecież tu chodzi o dzieci, o ich emocje. Co z tymi dziećmi? Jak … Ma ktoś z państwa dziecko 
obecnie w przedszkolu? Z państwa, którzy możecie głosować, czy ktoś ma dziecko w 
przedszkolu lub czeka na to miejsce i jest zrekrutowane? Nie ma żadnej osoby, bo nie ma w 
domu codziennych … Ma pan? I pan był za? Wstrzymał się pan od głosu. Czy był pan za? No 
dobrze, ale chodzi mi o to czy państwo w domach macie te emocje tych dzieci, które się 
przekształcają na codzienne płacze. Te dzieci znają … Moja M. pyta: a mój przyjaciel, moja 
przyjaciółka będzie, bo dzieci dużo chorują. A teraz ma pójść do zupełnie innej grupy? Nie 
można czegoś zburzyć. Przecież w Gminie, ja nie mam wyjścia, ktoś tutaj powiedział zapisz 
do prywatnego. Gdzie jest to prywatne przedszkole w Laskowicach jeżeli niszczycie 
„Magdalenkę” i „Entliczka”. Gdzie jest prywatne przedszkole, do którego mamy alternatywę? 
Nie ma. 

 Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę Pani, jeszcze raz mówię, niczego nie niszczymy. Jeszcze raz 
mówię, chcemy przejąć te grupy, które są, więc proszę naprawdę na razie nie bić na alarm, 
bo nie ma takiego powodu. 

Pani P.A. – ale (…) już będzie za późno … 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ale co znaczy później? Bo ja nie za bardzo rozumiem. 
Pani P.A. – … jak Pan mi powie, że nie ma miejsca dla dwulatka, niech przyjdę za rok, to Pan mi … I co ja 

wtedy mogę … No o czym Pan mówi? Mówię Panu, grupy są trzydziestoosobowe, metraż na 
dziecko musi być przeznaczony, nie może Pan podzielić sali na pół i zrobić dwóch grup. Musi 
Pan spełnić ileś metrów kwadratowych na dziecko. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – to proszę mi powiedzieć jak obecnie prowadzący to zrobią jeżeli 
właśnie nie mogą zmniejszyć metrażu? 

Pani P.A. – dlatego, że do tej pory są listy rezerwowe. A Pan (…) przejść z rekrutacją kultury, oświaty,  
z § 132, że Pan musi brać kryteria. Do tej pory w przedszkolach są rodzice, którzy nie 
pracują, tam dziecko się dostało. Kolejność wpływów zgłoszeń, różne, wpływy ekonomiczne. 
Niektóre matki będą, oddadzą dzieci na pięć godzin, bo tak będzie dobrze, dlatego że do tej 
pory siedziały z babcią. Mają pięć godzin zagwarantowane za darmo, są z wielodzietnej 
rodziny. Był wtedy … Ja tu nie mówię, przedszkole w Laskowicach publiczne jest bardzo 
potrzebne, bardzo, bo jest duże gros, które siedzi w domu, bo ich po prostu na te przedszkola 
nie stać. Tylko, że tak się nie robi, że państwo musicie spełnić jakiś obowiązek i najlepiej 
wziąć coś … „Magdalenka” miała umowę do dwa tysiące dwudziestego któregoś, zostają te 
umowy zerwane i budujecie coś na czym istnieje. 16 lat to przedszkole … Wie Pan ile jest 
inwestycji w tym przedszkolu poczynionych. (…) rozbudowane na potrzeby dyrekcji tego 
przedszkola żeby właśnie stworzyć … Przez lata się szczyciliśmy miejscami w tych 
przedszkolach, a dzisiaj te przedszkola zostają przejęte i wy będziecie mogli wtedy, przy 
najbliższych wyborach, powiedzieć, że zostały przekształcone. Oczywiście że za rok już będą 
inne emocje jeżeli to wszystko rozwalicie. Dzieci, nowy nabór. Dla tych dzieci będzie … Te 
przedszkola będą … Tak samo moja O. pewnie, jak będzie trzylatkiem, będzie szła do czegoś 
nowego moje emocje będą niższe. Ale teraz moje dziecko w tym przedszkolu jest od trzech 
lat i musi rok jeszcze w nim być  po kolejne. I jak mam temu dziecku wytłumaczyć, że jej 
grupa, bo może to ona trafić w tej grupie tych pięciu dzieci, które musi odejść i pójść do innej 
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grupy, no bo miejsce zapewnione ma - jak zaznaczam - w tych punktach, mam ekstra punkty 
za wielodzietność. Więc ja się nie boję o miejsce, boję się o emocje, o to, że to przedszkole mi 
odpowiada, bo jest bardzo dużo inwestycji, bardzo dużo zajęć i ja za nic nie płacę. Nie płacę 
za angielski. Pan tego nie wspomniał, że zaczniemy płacić za angielski, za zajęcia dodatkowe. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja widzę, że faktycznie Pani wie lepiej ode mnie. Proszę mi powiedzieć 
… 

Pani P.A. – … ja przeczytałam ustawę, ale ja przeczytałam proszę Pana. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – to jest właśnie ten populizm. 
Pani P.A. – ale wie Pan, to nie jest (…) ja mam dzieci w domu, (…) obowiązki 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę Panią, czy ma Pani dzieci w wieku szkolnym ? 
Pani P.A. – mam w czwartej klasie (…) podstawą idzie tą nową. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – i czy Pani za języki obce płaci w szkole? No proszę Panią, no proszę, 

proszę naprawdę … 
Pani P.A. – (…) jak wyglądała … Mój syn poszedł jako sześciolatek do pierwszej klasy. Powiedzieć Panu  

w „Dwójce” jak wyglądała świetlica? 120 dzieci w jednym momencie. Jedno dziecko uciekało, 
panie nie wiedziały czy mają gonić, czy łapać. Niech mi Pan tego nie funduje ponownie, bo ja 
wiem co to znaczyło moje dziecko … Do tej pory płacimy, bo on jest teraz w czwartej klasie,  
a nie w trzeciej i bardzo dużo emocji ich to kosztuje, bo ich głowy nie dorosły do takiego 
nawału nauki. Ale okay, musiałam się pogodzić z tą reformą. Nie chcę się godzić z tą, że Pan 
w dwa miesiące, czy państwo, burzycie dobre przedszkola, burzycie spokój dziecka. 
Zbudujcie przedszkole. „Biedronka” powstała w trzy miesiące. Są kontenerowe przedszkola 
bardzo nowoczesne, można gotowe przedszkole przywieźć. Projekt obywatelski został 
rozłożony na plac zabaw, ja też na to zagłosowałam? Nie mając pojęcia, że za trzy miesiące 
jestem bez przedszkola. Po co mi plac zabaw jak moje dziecko nie ma opieki. Z kim ma pójść 
na ten plac zabaw? Ja mogę przestać pracować, wtedy wszyscy się zwolnimy, nie będzie 
wpływów do Gminy. Jest to bogata gmina, ludzie tu mają miejsca pracy na trzy zmiany – 
zaznaczam. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeszcze raz powtarzam … 
Pani P.A. – to będą emocje, ale nikt  nas nie pytał. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – … że rozumiem, naprawdę rozumiem emocje. Sam byłem kiedyś ojcem 

małych dzieci, dzisiaj moje dzieci już są dorosłe. Jestem z wykształcenia, proszę Panią, 
pedagogiem, więc też zdaję sobie sprawę. Całe życie jednak jestem przy oświacie i pewne 
rzeczy naprawdę jestem w stanie sobie szczególnie wyobrazić. Natomiast, proszę państwa, ja 
nie wyobrażam sobie żeby w przedszkolu, publicznym przedszkolu, gdzie za chwileczkę w 
drodze konkursu, bo to znowu mówi o tym przepis, zostanie wybrany dyrektor, gdzie 
zostaną zatrudnieni ludzie, kadra pedagogiczna mająca kwalifikacje mam nadzieję, że 
naprawdę jak najwyższe, że możemy zarzucić już dzisiaj, że oni nie będą  wypełniać swoich 
obowiązków należycie w stosunku do dzieci. Proszę państwa, jeszcze raz mówię, będzie 
zagwarantowana cała pomoc psychologiczna, pedagogiczna i wszystkie zajęcia dydaktyczne.  
Będzie swoista przecież rada rodziców, która będzie miała też wpływ na to co się będzie 
działo w tym przedszkolu i będzie miała też wpływ, i będzie mogła odwoływać się do 
burmistrza jeżeli pewne nieprawidłowości, np. się w jej ocenie zdarzą. Proszę państwa, no 
dajmy sobie niestety troszeczkę szans. A myślę, że jeżeli naprawdę my bez problemu 
przejmiemy te przedszkola przy współpracy z prowadzącymi, nie będzie żadnych 
problemów. Jeżeli one się będą pojawiały, będziemy starali się wspólnie je naprawdę 
rozwiązywać uwzględniając nie dobro prowadzących tylko dobro dziecka, może idźmy  
w tym kierunku, właśnie chodzi o dobro dziecka. Proszę państwa, natomiast co do umowy, 
no tak jak mówię, no niestety po analizie musieliśmy rozwiązać – jak Pan Burmistrz 
wcześniej już sugerował – wypowiedzieć, ale pewne zapisy mówiły o tym, dawały nam tę 
możliwość i prowadzący dokładnie zdawali sobie sprawę z faktu, że takie zagrożenie jest. My 
nie złamaliśmy proszę państwa tutaj prawa.  

 Następna sytuacja. Mówicie, że prowadzący ponoszą pewne koszty. No i, no tak jest zgodnie  
z umową. Proszę państwa, prowadzący mają te budynki w użyczeniu, nie płacą złotówki. 

Pani P.A. – ale równie dobrze mogliby nie robić nic, a dbają o (…) 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – nie proszę Panią, w zamian musieli ponosić właśnie nakłady i to 

właśnie te nakłady ponoszą, i tak była umowa skonstruowana jeszcze za poprzedników, my 
tylko je, faktycznie te umowy przejęliśmy. 



 26 

Pani P.A. – Pan tu wspomniał, że Pan już długo w oświacie jest. Dlaczego dzisiaj nasza rozmowa nie jest jak 
zbudujemy przedszkole publiczne, jak ono ma wyglądać żeby spełniać państwa oczekiwania. 
Dlaczego ja rozmawiam z Panem? Nie burzmy czegoś co spełnia moje oczekiwania. 
Oczekiwania mojego dziecka, nie moje, oczekiwania mojego dziecka. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – dobrze proszę Panią. I dzisiaj, jeżeli musimy stworzyć szybko … 
Pani P.A. – właśnie szybko. Dlaczego? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak. Ponieważ no mamy taki czy inny nakaz … 
Pani P.A. – od października. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – … a nikt nie wybudował jeszcze naprawdę, w ciągu pół roku, żadnego 

przedszkola. Nie wybudował, nie udało się. 
Pani P.A. – szkoda, że się do tego nie przygotowałam. Myślę, że Panu bym udowodniła, że wybudowali. 

Warszawa musiała stworzyć całe mnóstwo jak weszła ustawa i były trzylatki obowiązkowo 
w przedszkolu. Proszę nie mówić, że … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę Panią i chce mi Pani jeszcze twierdzić, że wszystkie samorządy 
w stu procentach zapewniają miejsca w przedszkolu?  

Pani P.A. – nie będę z Panem tutaj polemizować. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – no właśnie, no to … 
Pani P.A. – ale jeżeli państwo wiecie coś od października, 24 kwietnia się dowiaduję, że nie (…) 

przedszkola? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – dlatego – proszę mnie wysłuchać – dlatego proszę państwa to co 

mogliśmy zrobić najszybciej i to co, to otworzyć – tak prawdę mówiąc – przedszkola w 
miejscu gdzie wcześniej już te przedszkola były, na bazie naszych budynków. Jeszcze raz 
mówię, dziś analizujemy sytuację i będziemy chcieli jak najszybciej podjąć decyzję  
o wprowadzeniu następnego zadania. 

Pani P.A. – fajnie Pan to zaznaczył: „naszych budynków”. Właśnie w taki sposób wywala się kogoś kto 
stworzył coś dobrego. Nikt nie skarży się na te przedszkola i nie skarżył, a Pan mówi: 
„naszych budynków”. Dobrze … No wiem, że są wasze, to wiem. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja mam do Pani … Proszę państwa, bardzo proszę o spokój. Ja mam do 
Pani taką prośbę, chciałabym udzielić głosu Panu W.B. Jeżeli Pani będzie chciała jeszcze raz 
zabrać głos to ja Pani głosu udzielę. Dobrze? 

Pani P.A. – dziękuję. Panie Burmistrzu, głosowałam na Pana i mam nadzieję, że to nie był zmarnowany głos. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zapraszam Pana W.B. Proszę uprzejmie. 
Pan W.B. – Szanowni rodzice, Panie Burmistrzu, może zacznę od początku, bo trzeba też mieć pewność jak 

będzie to dalej działało. Proszę mi odpowiedzieć na pytanie, skoro Pan przedstawił, że 
informacja była we wrześniu, a Pan w kwietniu … we wrześniu, a Pan informuje i anuluje 
nabory w kwietniu podczas gdy rekrutacja rozpoczęła się od marca, co spowodowało, że to 
trwało tak długo? 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, pismo od Wojewody wpłynęło do Urzędu 22 listopada, 
nie we wrześniu. 

Pan W.B. – dobrze. To jest dalej pięć miesięcy. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – tak jest. Proszę państwa i tutaj uznaliśmy, że wypowiadamy w takim 

okresie umowy najmu tak żeby te placówki samorząd przejął w miesiącach letnich, czyli  
w lipcu i sierpniu. To są miesiące gdzie … 

Pan W.B. – po rekrutacji? 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – nie po rekrutacji. Ja patrzę od strony innej, organizacyjnej. Mamy wtedy, 

jako samorząd, dwa miesiące letnie na ogarnięcie tego problemu w całości. 
Pan W.B. – nie, nie. Momencik. Pan wie kiedy przedszkola zaczynają rekrutację, zaczęły ją w marcu. Tak 

więc dlaczego nie przed marcem? Ja się z Panem Markiem nie zgodzę, że gdyby było 
ogłoszone w styczniu. Jak by było ogłoszone w styczniu to większość rodziców mogłaby się 
do tego przygotować. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeśli chodzi o rekrutację tak się składa, że co roku 
przedszkola, przed ogłoszeniem rekrutacji, zawsze uzgadniały terminy z Gminą Jelcz-
Laskowice, konkretnie ze mną. W tym roku niestety z jakichś dziwnych przyczyn tego nie 
ogłosiły. Mało tego, przyśpieszyły, bo najczęściej one były w kwietniu właśnie, tylko zrobiły 
marcu, czyli przed tym, a my powiadomiliśmy pod koniec marca, czyli jest odpowiedź. Nie 
chcę oceniać postępowania prowadzących przedszkola. 

Pan W.B. – ja chcę zapisać drugie dziecko. Zapisywałem pierwsze dziecko cztery lata temu i też było  
w marcu. Pan jest zdziwiony, Pan jest dzisiaj zdziwiony. 
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 (…) 
 Zawsze w marcu, a nie w kwietniu. Gdyby państwo to ogłosili nawet w lutym to rodzice by 

się przygotowali. Co tak długo trwało, że nie można było tego zrobić do stycznia? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, już dzisiaj kilka razy padła odpowiedź na podobne 

pytanie, jak nie na takie samo, że faktycznie staraliśmy się analizować, bo nie chcieliśmy 
rezygnować z czegoś co trwało faktycznie 25 lat. Chcieliśmy tę sytuację utrzymać  
i zastanawialiśmy, jeżeli mamy prowadzić przedszkole publiczne to faktycznie w jakim 
zakresie. I no niestety proszę państwa, to jest decyzja, jak państwo sami widzicie, poprzez 
nawet i wasze emocje i tu obecność, jest to decyzja bardzo trudna i odpowiedzialna, więc 
wymaga czasu. 

 Pan W.B. – państwo analizowali to tak długo, że spowodowaliście państwo jeszcze większy bałagan, bo tak 
przetoczyło by się normalnie. 

 Drugie pytanie. Czy nie można tego zrobić normalnie, od następnego roku? Gdy każdy 
mógłby się przygotować. Panie Marku, wielu rodziców podejmowało życiowe decyzje: 
kredyty, zmiany pracy, bo mieli zapewnione miejsce, przedszkole albo byli prawie pewni. 
Dzisiaj to wszystko zostało przewrócone. Gdyby ta decyzja była w lutym to wielu rodziców 
mogłoby się zupełnie inaczej do tego przygotować. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeszcze raz twierdzę, że jeżeli nie wszyscy to naprawdę 
znakomita większość rodziców, którzy dzisiaj dzieci chodzą do przedszkola, dalej będą mieli 
poukładane swoje życie, nic się nie zburzy. 

 (…) 
Pan W.B. – zgodzę się z koleżanką. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – nie. Proszę państwa, jeszcze raz, że to sto procent, ale mówię, naprawdę 

znakomita większość. 
Pan W.B. – kolejne pytanie. Skoro państwo będą dzisiaj głosować nad tym wnioskiem, a on nie jest – 

teoretycznie jeszcze – zatwierdzony, to dlaczego pojawia się informacja w przedszkolach  
o tym ? Dlaczego informujecie, że coś jest w trakcie, jak jeszcze tego nie przegłosowaliście?  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, tak się składa, że pewna decyzja organu, jakim jest 
burmistrz, została podjęta już w momencie wypowiedzenia umów, to już była decyzja. 

Pan W.B. – nie, nie. Podjęliście decyzję (…) ogłosiliście przed decyzją. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak proszę państwa, ale to jest, proszę państwa, pochodna. I teraz, jeżeli 

usłyszeliśmy, że faktycznie trwają zapisy, trwają nabory, no musieliśmy podać państwu 
informację, że pewne rzeczy będą regulowane troszeczkę inaczej, że te zapisy, z resztą pod … 
przy rozmowie nawet z jedną z osób prowadzących, która poinformowała mnie, że takie 
napisy są i mogą rodzice mieć tutaj dosyć dużo problemów faktycznie z rozpoznaniem czy 
dziecko już jest zapisane, czy dopiero będzie, była decyzja żeby faktycznie jak najszybciej, nie 
czekać już na sesję, żeby jak najszybciej rodziców poinformować o tym co będzie. Natomiast, 
proszę państwa, jeżeli Rada podjęłaby inną decyzję to oczywiście ta informacja przestaje, nie 
ma żadnej, żadnej sensu prawnego i obiegowego. 

Pan W.B. – Panie Marku, Pan mówi o ewentualnej możliwości. W piśmie jest dokładna informacja: 
rekrutacja zostaje anulowana, a nie, że może zostać, bo może przedszkole będzie rozwiązane. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, wiecie dokładnie, że im więcej byłoby „może”, tym 
bardziej byście byli zdezorientowani i nie wiedzielibyście o co chodzi. 

Pan W.B. – tak, czyli postawmy rodziców pod murem to i tak podniosą ręce. Proszę mi powiedzieć na 
kolejne pytanie. Czy państwo mają świadomość, że ta decyzja, poza decyzjami rodziców o 
pracy, kredytach itd., wpływa także na decyzje pozostałych szefów przedszkoli w okolicy? 
Czy to, taka inwestycja prywatna to są wielomilionowe pieniądze czasami. Czy wy macie w 
ogóle świadomość, że wywracacie nie tylko dwa przedszkola niepubliczne na publiczne, ale 
także robicie rewoltę: „Tuptuś”, „Mikołajek” w Miłoszycach? Pan nie ma chyba świadomości 
jaka jest lista rezerwowa? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ale, przepraszam, jak rewolucję? Czy sądzi Pan, że tam nie będzie dzieci 
w przedszkolach chętnych? 

Pan W.B. – chodzi mi o to, że na pewno część rodziców, która ma dzisiaj miejsce, nie złapie się, a do 
prywatnych przedszkoli się nie dostanie, bo nie ma miejsca. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę o spokój. Ja tylko chciałam jeszcze 
wyjaśnić pewne rzeczy … 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę państwa … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – chwileczkę Panie Burmistrzu. Burmistrz ma nielimitowany czas 
wypowiedzi i może w każdej chwili, poza jakby kolejnością, jakby zabrać głos – tak jest w 
Statucie Gminy. Tak że przepraszam Pana teraz i oddaję głos Panu Burmistrzowi Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja nie bardzo rozumiem 
pojęcie, że w innych przedszkolach będzie jakaś rewolucja. Żadnej rewolucji nie będzie. Te 
przedszkola niepubliczne funkcjonują dalej na takich samych zasadach. Ale nie o tym 
chciałem powiedzieć. Bo proszę państwa jesteśmy dzisiaj, w tej chwili w punkcie osiem  
i dziewięć porządku obrad, natomiast w punkcie jedenastym jest projekt uchwały proszę 
państwa, w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym 
do publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice, 
a także dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów 
przyznanych za poszczególne kryteria. I tutaj proszę państwa poprzedniczka Pana 
powiedziała co zrobią rodzice, pracują itd. Jeżeli przeczytamy w § 1 tego projektu uchwały, 
że ustala się następujące kryteria wraz z liczbą przypisanych im punktów na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Jelcz-
Laskowice. I punkt jest pierwszy: dziecko, którego oboje rodzice, prawni opiekunowie, 
pracują na podstawie umowy o pracę, umowy cywilno-prawnej lub uczą się w trybie 
dziennym, lub prowadzą gospodarstwo rolne, lub pozarolniczą działalność gospodarczą, 
przyznaje się takiemu dziecku 20 punktów. Proszę państwa i to jest najwyższe kryterium 20 
punktów. Ale … 

 (…) 
 Ale proszę państwa, jeżeli mówimy, że przyznajemy punkty dla tego dziecka, których oboje 

rodzice pracują to jest jednoznaczne, że dla dzieci, których … jak nie mamy miejsc, bo gdy są 
miejsca dla wszystkich, a nawet puste, nie dyskutujemy. Tylko to oznacza, dla mnie 
przynajmniej, że jeżeli oboje rodzice pracują to, to dziecko ma miejsce. Jeżeli któryś  
z rodziców nie pracuje, a to, to dziecko niestety ale miejsca w przedszkolu nie ma. Może ja 
skończę i wtedy pani będzie rozmawiać. Proszę państwa, to jest jedna sprawa. Druga sprawa. 
Tu już powiedział Burmistrz Szponar, Burmistrz Szczęśniak, że dzieci i dwulatkowie, te, 
które dzisiaj są w przedszkolu, tych dzieci nikt z przedszkola nie będzie, że tak powiem, 
wykluczał, nikt z przedszkola nie będzie wykluczał proszę państwa. Ja wiem, rozumiem 
państwa emocje. Ja rozumiem państwa emocje, natomiast no mam trochę starsze dzieci, 
mam dzieci w państwa wieku, które mają już swoje dzieci i są w takiej samej sytuacji proszę 
państwa. Więc tutaj co nowego no budzi strach. Budzi strach proszę państwa. Robi się 
wszystko, no tak jak powiedział Burmistrz Szponar, gwarancji stu procentów nie ma, ale 
dziewięćdziesiąt parę procent jest ta gwarancja, że przedszkola nie przestaną funkcjonować, 
bo nikomu proszę państwa, bo nikomu, ani Burmistrz nie ma celu likwidację przedszkoli jako 
przedszkoli. Ba, nawet żeby chciał to nie może, bo ustawa o samorządzie gminnym nakazuje 
prowadzenie i ta ustawa o samorządzie gminnym – jak już o tym mówimy – obowiązuje od 
dziewięćdziesiątego roku, od ósmego marca. I funkcjonowały przedszkola niepubliczne – jak 
tu ktoś z moich przedmówców mówił – 25 lat, a ktoś wreszcie wyczytał, że jednak musi być 
publiczne. I już Burmistrz Szczęśniak mówił musimy utworzyć. Ja się zgadzam, że trzeba 
wybudować nowe, taka sytuacja no nie była aż tak konieczna jak się okazuje, że dzisiaj, że 
trzeba wybudować nowe – ja się z tym zgadzam. Tylko że my, Burmistrz jest zobowiązany 
przez Wojewodę do dostosowania sytuacji prawnej na terenie miasta i gminy Jelcz-
Laskowice. I nie może powiedzieć Burmistrz do Wojewody, że nie prowadzę przedszkoli, bo 
mam dwa niepubliczne. Gdyby nie miał swoich obiektów można by było (…) trzeba byłoby 
wynająć obiekt i prowadzić przedszkole publiczne. Dzisiaj będąc, Gmina będąc właścicielem 
dwóch, trzech swoich obiektów przeznaczonych na przedszkole nie prowadzi przedszkola 
publicznego, bo co? A prawo mówi (…) nie tyle prawo, interpretacja z września Ministerstwa 
Edukacji Narodowej i tu proszę państwa jesteśmy w takiej sytuacji. Trzeba było decyzję jakąś 
podjąć. Tu już też ktoś powiedział, że każdy czas jest zły proszę państwa, każdy czas jest zły. 
Proszę państwa, dalej, nie zakładamy, nikt nie zakłada, że będzie mieszanie grup z jednego 
przedszkola do drugiego, takich … o takich rzeczach w ogóle mowy nie ma proszę państwa, 
więc dzieci z tych samych … praktycznie pozostają w tych samych grupach, w tych samych 
miejscach, ba, powiem więcej, w większości z tymi samymi opiekunkami. Dziękuję. 

 (…) 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa. Ja bardzo panią przepraszam, bo to jest wszystko 
protokołowane i jak pani mówi bez mikrofonu to nie będzie w protokole. Może niech Pan 
W.B. dokończy – dobrze? – a potem ja oddam pani głos. 

Pan W.B. – proszę wyjaśnić jak będą wyglądały kwestie dyrekcji przedszkoli, które zostaną przekształcone 
na publiczne? Czy te dyrekcje pozostaną, czy zostaną zmienione? Jeżeli zostaną zmienione to 
na jakich zasadach? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, już to tłumaczyłem. Obecnie dyrekcje są dyrekcjami 
przedszkoli niepublicznych. Nas obowiązuje prawo, przy tworzeniu przedszkola ogłosić 
konkurs na dyrektora przedszkola i taki konkurs po dzisiejszej sesji, jeżeli uchwały zostaną 
podjęte, jutro zostanie ogłoszony, bo musimy jak najszybciej wyłonić dyrektora, który będzie 
organizował to przedszkole. 

Pan W.B. – rozumiem. A czy jest możliwość zachowania obecnych dyrekcji? 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, nie. Ale nie ma przeszkód żeby dyrektor dzisiaj 

przedszkola niepublicznego startował na stanowisko, na funkcję dyrektora publicznego, tu 
nie ma wykluczenia. 

Pan W.B. – z jednej strony tak. Ale z drugiej strony, jeżeli dyrektorzy w tej chwili znają swój zespół  
i gwarantują jakość, a przy obecnych zasadach, gdy one zmienią, ja wiem, że jeden  
z dyrektorów już nie będzie prowadził, na sto procent. To jak panowie chcą zachować 
jakość?   

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę pana, sprawa jest taka, te osoby dzisiaj prowadzą działalność 
gospodarczą. To nie jest dyrekcja przedszkola, jest to prowadzenie działalności 
gospodarczej, prowadzenie przedszkola niepublicznego i dzisiaj nie może być z automatu ten 
sam dyrektor. Oczywiście, to co powiedział Pan Burmistrz, może wystartować w konkursie, 
tak, ale to jest dzisiaj nie dyrektor tylko osoba prowadząca działalność gospodarczą 
przedszkola niepublicznego. 

Pan W.B. – skoro Pan mówi, że to jest osoba prowadząca działalność, to ja bym chciał żeby przy 
przedszkolu publicznym te osoby prowadzące dzisiaj działalność gospodarczą, w nowych 
przedszkolach została zachowana taka sama jakość uczenia dzieci, bo to jest najważniejsze. 
To, że przedszkole będzie za złotówkę, to nie znaczy, że to będzie przedszkole, do którego 
wszystkie dzieci będą chciały przyjść, a nie rodzice będą musiały wpychać na siłę dzieci do 
przedszkola. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę pana, tak jak już tu poprzednicy i ja mówiłem, że w większości 
kadra zostanie ta sama proszę państwa. Tej kadrze się polepszy, bo będzie miała Kartę 
Nauczyciela, to bezspornie się polepszy. I myślę, że tu nie tyle od dyrekcji szkoły zależy, co od 
wychowawcy od tego nauczyciela – to jest jedna sprawa. Druga sprawa proszę państwa, jak, 
ba, państwo, jako rodzice posyłający dzieci do szkoły, macie większe możliwości ingerencji  
w pracy dyrekcji szkoły jeżeli przedszkole jest publiczne, bo to Burmistrz czy komisja 
konkursowa wybiera dyrektora szkoły, przedszkola publicznego. Natomiast prowadzący 
działalność, możecie państwo narzekać, możecie państwo przychodzić do burmistrza, to jest 
prowadzenie działalności. Jeżeli w sposób ewidentny nie narusza prawa to nic mu na dobrą 
sprawę nie można zrobić. Tak że myślę, że tutaj o jakości kształcenia i wychowania nie 
chciałbym za mocno się wypowiadać, bo to nie ma znaczenia, dyrekcja nie ma takiego 
wielkiego znaczenia. Powiem państwu jedno, tak jak już powiedziałem, że mam dzieci w 
państwa wieku i moje dzieci chodziły do przedszkoli publicznych, bo nie było wtedy jeszcze  
niepublicznych, bardzo sobie chwalę przedszkole na Liliowej, bardzo sobie chwalę. Tak że 
mam trochę doświadczenia, dzisiaj moja wnuczka chodzi do niepublicznego na Liliową, też 
sobie chwalę. No tak że dziękuję. 

Pan W.B. – pozwolę sobie się z panem nie zgodzić, że dyrekcja nie ma wpływu na jakość, bo to dyrekcja 
wymusza na pracownikach jakość i zaangażowanie. Tak więc stwierdzenie, że to nie od 
dyrekcji zależy jest bardzo – delikatnie mówiąc – wątpliwe. Kolejne pytanie. Jak będą 
wyglądały kwestie żywienia dzieci w przedszkolach? Czy tak jak panowie obiecują, że kadra 
zostanie, czy zostaną wprowadzone cateringi? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – nie proszę państwa, nie będzie żadnego cateringu. Tak jak 
powiedziałem, wszyscy pracownicy jednego, drugiego, z resztą, trzeciego przedszkola, bo 
mówimy o dwóch, a (…) jednak trzech przedszkoli, dostaną propozycję pracy. Jeszcze raz 
mówię, jeżeli te osoby będą na poszczególne stanowiska, które będą aplikować, posiadać 
odpowiednie kwalifikacje zostaną po prostu przyjęci, tak że nie ma problemu. Natomiast, 
jeśli chodzi o żywienie, będzie stołówka. Proszę państwa, żadna instytucja nie jest tak dobrze 
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nadzorowana właśnie jak publiczna przez, np. SANEPiD, naprawdę. Tu jak państwo macie 
styczność z oświatą, a ewentualnie ktoś z państwa pracował w oświacie, to wiecie o tym, że 
bardzo częstym gościem w jednostkach publicznych typu przedszkola, szkoły czy żłobki to 
jest właśnie SANEPiD, który mocno, a to mocno kontroluje i nie przepuści naprawdę 
najmniejszego uchybienia. 

 Pan W.B. – wspominał Pan o przerwie wakacyjnej i tym, że jedno przedszkole będzie pełniło dyżur. 
Wspominał Pan. Proszę Pana, przełożyć na chwilę można portfel z kieszeni do kieszeni, a nie 
dziecko z przedszkola do przedszkola. A jeżeli chodzi o to, co Pan też wcześniej powiedział, 
że była dwutygodniowa przerwa w przedszkolach, proszę Pana przerwa była wiadoma od 
roku, wszyscy rodzice mogli się do tego przygotować. A teraz będziemy mieli małe dzieciaki 
przełożyć z kieszeni do kieszeni na tydzień. Jak to zostanie rozwiązane? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, ja już to tłumaczyłem. Widzę, że Pan  mnie nie 
zrozumiał. Ja powiedziałem o czymś dodatkowym, czyli jeżeli dzisiaj została ta przerwa 
uzgodniona, to będziemy to respektować, taka przerwa będzie. Ja tylko powiedziałem, że w 
przypadku kiedy znajdzie się rodzic, który nie uczestniczył w tym ustalaniu, albo coś się 
zmieniło i będzie konieczność, a dane przedszkole, pomimo ustaleń wcześniejszych, nie 
będzie zamknięte, będziemy szukać miejsce dla, w innym przedszkolu za zgodą, decyzją 
rodzica. To nie jest przekładanie żadnego portfela proszę Pana.  

Pan W.B. – nie, chodzi o porównanie, że możemy portfel przełożyć. Czyli rozumiem, że przerwa będzie ta 
wakacyjna zachowana? Gwarantuje Pan to? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – (…) tak, oczywiście gwarantuję i mam nadzieję, że decyzja rodziców jest 
stuprocentowa. Jeżeli decyzja rodziców jest taka, ja to gwarantuję w sto pięćdziesiąt procent 
jeżeli … na sto możliwych. 

 Pan W.B. – jak będzie wyglądała kwestia dodatkowych zajęć w przedszkolach? Bo w tej chwili jest bardzo 
dużo zajęć, które owszem są płatne, ale przedszkole za złotówkę ma oczywiście wymiar 
finansowy korzystny. Natomiast czy to nie spowoduje, że jakość opieki na dziećmi spadnie? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, to wszystko co dzisiaj jest nieodpłatne będzie dalej 
utrzymane nieodpłatne, na pewno. Natomiast … 

Pan W.B. – wszystkie dodatkowe zajęcia w tych przedszkolach? 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – nie wszystkie proszę państwa, wszystkie nieodpłatne. Natomiast, jeżeli 

są jakieś dzisiaj zajęcia nieodpłatne, a my będziemy zgodnie z prawem mogli te zajęcia 
pokryć, będziemy je pokrywać. Natomiast, bo pod tym różne zajęcia, no naprawdę jest 
palestra różnych możliwości, więc się odnoszę też ogólnie. Na pewno, proszę państwa, to 
wszystko co wpływa na rozwój i mieści się – tak prawdę mówiąc – w takich czy innych 
programach, będziemy bezwzględnie realizować. Proszę państwa, jeszcze raz mówię, 
będziecie państwo współpracować z dyrektorem. Dyrektor będzie z państwem 
współpracować, z nami, jeśli chodzi o wyznaczanie pewnych kierunków i form pracy w 
szkole – przepraszam – przedszkolu.  

 Pan W.B. – pytanie. Czy jest możliwość przeprowadzenia dzieci już uczęszczających normalnym trybem, 
tak żeby nie było zadymy z tymi dziećmi, które już są, które mogą przejść jakby dalej bez 
robienia rewolucji? Bo jeżeli się skrócą grupy, to część dzieci musi wypaść. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeszcze raz powiem, że w tym okresie przejściowym, a 
dajemy sobie te dwa miesiące, bezwzględnie będziemy starali się zrobić w stu procentach 
odwzorowanie tego co jest. Oczywiście będziemy wymagać od państwa pewnej deklaracji 
pisemnej, bo musimy mieć jakąś formalną stronę tej decyzji. Natomiast, znowu rekrutację 
przeprowadzić od miesiąca września też żeby uszanować maksymalnie, w stu procentach 
ten układ dzisiejszy. Jak będzie, proszę państwa też nie mogę państwu w stu procentach 
gwarantować, bo jestem osobą odpowiedzialną i to co powiem zawsze realizuję. 

Pan W.B. – co z dziećmi, które zostały zapisane mając roczek, w przedszkolu z dyrekcją, gdy rodzic już 
wiedział, że zapisze, dyrekcja już przyjęła to dziecko, kwestia takiego odroczenia. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, nie ma takiej możliwości. Do tej pory nie byłoby 
podstaw tak, żeby takie zapisy robić, więc nie rozumiem. Tak że … Proszę państwa, tak się 
składa, że państwo reprezentujecie faktycznie tutaj przede wszystkim swoje interesy i to 
rozumiem. Ale pamiętajcie o tym, że na terenie gminy Jelcz-Laskowice są również inni 
rodzice, którzy też mają podobne czy też takie samo prawo do reprezentowania. Więc, no tak 
jak mówimy, proszę państwa musimy respektować prawo i postępować zgodnie z prawem. 
Ja rozumiem, że jest ten okres przejściowy, ja rozumiem państwa obawy i dlatego pewne 
rzeczy będziemy starali się dostosować do państwa żeby nie robić rewolucji, ale prawa też 
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nie możemy łamać. A tutaj, no dla mnie to jest jak nie łamanie prawa, to przynajmniej dużej 
sprzeczności, bo wychodzi na to, że przedszkola niepubliczne stosowały w ogóle jakąś wolną 
amerykankę, w co nie chce mi się za bardzo wierzyć. Ale jak Pan twierdzi to muszę to 
sprawdzić. Dziękuję. 

Pan W.B. – pytanie. Czy jest szansa dzisiaj na przedstawienie konkretnych kryteriów przyjęcia dzieci do 
przedszkoli, tak żeby te kryteria nie zmieniły się za dwa miesiące? Po kolei. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, w porządku dzisiejszej sesji jest uchwała mówiąca  
o kryteriach i to jest. Kryteria są kryteriami ustawowymi i my nie mamy możliwości zmiany, 
one są. Natomiast potem są kryteria, które ustala Rada i one są na rekrutację na tzw. wolne 
miejsca. … razie jeżeli rodzice są i oczekują, że to odczytam, to oczywiście to bez problemu 
zrobię. 

Pan W.B. – bo Pan wspomniał o pierwszym etapie. Co z tymi głównymi kryteriami? Bo super, że oboje 
rodziców pracuje, ma prawo, tylko ja się okażę 123 na liście rezerwowej. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, ale znowu będziemy mieli podobnie. Jeżeli dalibyśmy, 
zostawili przedszkola niepubliczne, to jeżeli – tak prawdę mówiąc – pojawi się następne 
dzieci w systemie to one tak będą, ponad ten program, czy możliwości przyjęcia do 
przedszkoli. Ten dylemat będzie się pojawiał naprawdę bez względu na to czy przedszkole 
publiczne jest, czy go nie ma. Jeżeli nie będzie wystarczająca ilość miejsc w przedszkolach 
niepublicznych to też będą listy – sami państwo mówicie – o listach rezerwowych, ja nie do 
końca rozumiem. 

  Pan W.B. – nie do końca się z panem zgodzę, bo w przedszkolu, do którego syn chodził, zasadą było jakby 
dwoje pracujących rodziców. A w tym momencie do przedszkoli ruszy mnóstwo dzieci, które 
tak naprawdę było w domach teraz. 

 Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, w dalszym ciągu gwarantuję państwu, że będę 
pilnował tej zasady, że w pierwszej kolejności oczywiście będą przyjmowani osoby 
pracujące, dzieci osób pracujących. Dlaczego tak mówię? Bo jeżeli matka samotnie jest 
wychowująca i ona pracuje to też ma prawo do przedszkola, bo nie ma się czym zająć. 

 (…) 
 Pani widzi, trudno jest prowadzić faktycznie rozmowę, bo panowie radni znowu chcą pewne 

rzeczy wykręcać i traktować dosłownie. Ja powiedziałem, że jako nadzór pedagogii … (…) 
nadzór organu prowadzącego będę pilnował żeby pewne rzeczy oczywiście dyrektor 
wykonywał i to jest  zrozumiałe. Natomiast, proszę państwa, proszę mi powiedzieć, a jakie 
dzisiaj są kryteria przy naborze? Bo jest jakaś lista – słyszę – rezerwowa. Dlaczego ci, a nie 
inni? Proszę państwa, podejrzewam, że jak bym wyszedł i zrobił sondaż na terenie miasta, 
usłyszałbym, że wiele osób nie zostało, np. przyjętych z różnych innych względów, a mają też 
prawo i też pracują, i nie mają co z dziećmi zrobić. 

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja już mówiłam, że to jest protokołowane. Bardzo 

proszę, czy Pan ma jeszcze jakieś pytania? Na razie nie. Pani P. – proszę bardzo. 
Pani P.A. – ja chciałam tylko odnieść się do wypowiedzi Pana Piórko, jeżeli dobrze pamiętam. Powiedział 

Pan, że nic się nie zmieni jeżeli chodzi o dzieci, nikt nie będzie ich nigdzie przenosił, do 
innych grup – będzie to niezgodne z prawem. 25 dzieci w grupie – nie ma 
dwudziestopięcioosobowych grup, są trzydziesto, dlatego że miały być prawo takie grupy. Co 
Pan zrobi z tą piątką? Więc wszystko co się teraz dzieje, bo państwo dużo mówią, ale myśmy 
się przygotowali do tej rozmowy, my wiemy jakie państwowe przedszkola ma spełniać 
kryteria. Faktycznie, w państwowych przedszkolach są czyste kryteria: wielodzietność, 
samotna matka, niepełnosprawność w pierwszej kolejności, później, drugi etap: pracujący 
rodzice. Teraz jest różnie, jest dużo dzieci, których mamy nie pracują, te dzieci opuszczą 
przedszkole. Ale teraz niech Pan zobaczy, ten stan już taki jest. I teraz Pan powie: niestety 
pani nie pracuje, pani zabiera dziecko. A co z emocjami tego dziecka? No nie pracuje, nie 
pracuje, ma młodsze dziecko w domu, na wychowawczym jest tak jak ja. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę Panią, Pani powiedziała, że zgodnie z prawem dwadzieścia pięć, 
tu trzydzieści. Nie proszę Panią, dawniej było zgodnie z prawem, że trzydzieści i były takie 
statuty. Dzisiaj te statuty należałoby zmienić i dostosować – przedszkoli niepublicznych – do 
prawa, bo prawo obowiązuje takie samo w jednym i drugim przypadku. Czyli … 

Pani P.A. – nie. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – czyli w przypadku kontroli proszę mi wierzyć, że zalecenie byłoby 

konkretne. 
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Pani P.A. – a teraz niech Pan zobaczy jak w różnych miejscach państwo są. Jeżeli trzeba było się chwalić 
przedszkolami i miejscami jakie Gmina zapewnia, to było wygodne. Teraz, kiedy w drugą 
stronę, że potrzeba 25 miejsc, to jest lepiej powiedzieć, że przedszkola działały niezgodnie z 
prawem. No stajemy zależy po której barykadzie, no nie można tak. Niech Pan teraz nie 
mówi, że przedszkola, trzydzieści osób to jest niezgodne z prawem, bo do tej pory było 
wygodne, bo te niepubliczne przedszkola były też kartą, że dajemy miejsca przedszkolne tu 
w gminie. Ale nie mamy żłobków, a „Magdalenka” zapewniała nam jakieś tam miejsca. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, to tak jak prowadzenie przez Gminę Jelcz-Laskowice 
do tej pory przedszkoli niepublicznych. Dawniej wszystkie organy nadzorcze zaklepywały, 
potwierdzały, że jest możliwość prowadzenia przedszkoli niepublicznych, nie było nakazu 
prowadzenia przedszkoli niepublicznych. W pewnym  momencie przepisy prawa – ostatnio, 
ostatni rok – się zmieniły, pewne rzeczy pozmieniały i nakazują nam prowadzić przedszkole 
i tak samo jest z ilością oddziałów. Nie dlatego, że nam coś pasowało, było trzydzieści miejsc, 
tylko były takie statuty, przedszkola tak funkcjonowały, to było zaakceptowane społecznie, 
tak że też było przyzwolenie nasze. Proszę państwa, to nie my nadzorujemy, jako organ 
prowadzący, tak sprawy (…), sprawy pedagogiczne, jest Kuratorium od tego. I to Kuratorium, 
jeżeli nie stwierdziło nieprawidłowości, my nie mamy podstaw do tego żeby tego negować. 

Pani P.A. – ale my się tu spotykamy … 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja jeszcze … 
Pani P.A. – … teraz kontrolować tych przedszkoli, tylko chcemy obalić to co państwo chcą zrobić,  

a stwórzmy nowe publiczne przedszkole. My nie chcemy teraz kontrolować czy to działa 
dobrze. To działa, to działa świetnie, nie ma wypadków, nie są one przeludnione. Jak będzie 
Pan miał przedszkole publiczne, Pan musi według ustawy. Pan zaraz będzie miał kontrolę  
z Kuratorium, bo powstało coś nowego, a Pan mówi zagwarantuję państwu miejsce, że się nic 
nie zmieni. Czy Pan mi da to na piśmie, że moje dwuletnie dziecko, dla którego Pan – mówię 
Panu, że od 01 września – Pan nie ma miejsca, bo nie ma Pan miejsca dla dzieci, które muszą 
mieć zagwarantowane, będzie w przedszkolu. Ono nie ma wieku przedszkolnego. A w tym 
momencie jest. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, to jak? Jest, nie ma miejsca, a nie będzie? 
Pani P.A. – to jest żłobko-przedszkole, „Magdalenka” jest żłobko-przedszkolem, ma prawo (…) 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeszcze raz mówię, że będziemy się starać utworzyć 

oddział dla dzieciaków młodszych … 
Pani P.A. – ale wie Pan, że 01 września Pan mi powie starałem się, a ja 01 września nie mam opieki dla 

dziecka, bo „Tuptuś” zamknął rekrutację, ja wycofałam podanie. „Mikołajek”, dzwoniłam 
dzisiaj, nie ma miejsc. Ja oddam dziecko gdzie indziej za inne, większe pieniądze no niestety. 
Bo Pan tutaj się powołał, że to będzie przedszkole za przysłowiową złotówkę. Tylko, że ja na 
ten moment nie mam nawet przedszkola za 500 zł.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa … 
Pani P.A. – (…) o to żeby, nie na ten moment żebyśmy coś (…) Obalmy to, odroczmy to w czasie zamianę 

tych przedszkoli. Gdyby jedno, czy coś wybudowane małego, państwo spełnią obowiązek,  
a nasze przedszkola siłą rzeczy zaczną się wygaszać, bo ludzie zaczną kalkulować, będą 
chcieli być. Jeżeli tam będzie świetna kadra zarządzająca będą brnąć do państwowych 
przedszkoli. Komu będzie zależało … Tu jest przedszkole niepubliczne działające świetnie, 
niech Pan mi uwierzy. Dziecko ma wiele zajęć, wiele wycieczek. Już Panu powiem, że nie 
zagwarantuje Pan mi tego, bo budżet tego nie będzie przewidywał żeby moje dziecko 
jeździło do Kolejkowa, bo to trzeba wziąć autobus i wiele różnych rzeczy. Okay, jak się uda, 
ale niech to będzie dodatkowe przedszkole i ewentualnie ludzie będą dzieci przenosić, 
rekrutować nam. Z każdym rokiem jest nowa rekrutacja, w państwowym tak jest, co roku 
zgłasza się znowu podanie, bo tak jest w państwowych przedszkolach, nie tak jak w tych, że 
dziecko się dostało i co roku już więcej nas w sumie nie interesuje. Tu będzie taka rekrutacja 
co roku przeprowadzana, będziemy składać te podania. Jeżeli byłoby dodatkowe przedszkole 
ludzie będą migrować do tego świetnego przedszkola, ale nie burzmy świetnego przedszkola. 
Żłobków nie ma, może „Magdalenka”, Liliowa przyjmować coraz więcej dzieci, wtedy to 
dodatkowe przedszkole będzie funkcję państwowego przedszkola pełniło, a tu się powoli 
żłobki będą tworzyć. Jest zapotrzebowanie dalej na miejsca w przedszkolach, a my 
rozwalamy coś, co istnieje i jeszcze teraz … Już jest 25 kwietnia, a my mamy zrekrutowane 
dzieci, dzieci, które chodzą do przedszkoli, ale nie będą spełniać państwowych kryteriów  
i wtedy Pan nie będzie miał miejsca dla nich. I co Pan powie temu małemu dziecku? Ty 
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przestajesz chodzić, bo twoja mamusia nie pracuje. Ale mamusia siedzi z drugim dzieckiem,  
a drugie to nie wielodzietność i nie ma tych dodatkowych punktów. Jest wiele obaw, których 
nie spytaliście nas, a w związku z tym, że w domu nie ma się tych problemów, nie analizuje 
człowiek pod kątem życia. Jest to świetnie … Jak ja przejdę przez ulicę i spytam: chcesz 
państwowego przedszkola w Laskowicach? – każdy odpowie: tak, bo takiego przedszkola nie 
ma, a jest w Ratowicach, w Czernicy. Cały czas jest pytanie dlaczego u nas nie ma. Tylko nie w 
ten sposób, że dwa miesiące nam zostaje. Od 01 lipca moje dziecko jest w innej 
rzeczywistości. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę Panią, ja chciałbym wrócić do Pani wypowiedzi, bo Pani mówi 
tak: czy ja dam gwarancję, sto procent dzieci. I Pani mówi w drugim miejscu: zmienimy, bo 
Burmistrz Szponar powiedział wymóg przepisów, 25 – grupa, czyli pięć dzieci no mamy  
z każdej grupy. Ale sama Pani powiedziała, że są dzieci, których rodzice nie pracują i dzieci 
chodzą do przedszkola. 

Pani P.A. – ale ten stan już jest. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – moment, moment, czy taki stan ma być? Bo są rodzice, którzy mogliby 

pójść do pracy … 
 (…) 
 Ale proszę mi dać skończyć. Chcą pójść do pracy, ale nie mogą, bo z różnych względów nie 

mają miejsca w przedszkolu. 
Pani P.A. – ale mama może siedzi na … 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – ale proszę mi dać skończyć. Ja Pani nie przeszkadzałem. Bardzo 

proszę. I proszę państwa, teraz trzeba podjąć decyzję, każda decyzja w jakiś sposób boli, 
mało decyzji nie boli. Tylko że albo zapewniamy opiekę dla dzieci, dla rodziców, którzy 
chodzą do pracy myślę, że nie z przyjemności, a raczej z obowiązku i dla pieniędzy, to 
musimy jakieś decyzje podjąć proszę państwa. I w moim przekonaniu to kryterium drugie,  
o którym czytamy: 20 punktów dla dziecka gdzie rodzice oboje pracują, jest najwyższą liczbą 
punktów po to żeby tym rodzicom, którzy rzeczywiście chodzą do pracy, zapewnić opiekę 
nad dzieckiem. Więc to ja nie wiem, bo ja akurat nie badałem tego, natomiast to Pani mówi, 
państwo potwierdzacie, że są takie dzieci, których rodzice nie pracują. 

Pani P.A. – ale dlaczego nie rozmawiamy o nowym przedszkolu … 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – ale proszę Panią, o nowym przedszkolu to jest … 
Pani P.A. – ale właśnie, to co Pan mówi … 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – proszę Panią, Kraków budowano 300 lat, przedszkola nie da się … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo proszę uprzejmie o spokój. 
Pani P.A. – (…) o obaleniu tego żeby przekształcić te przedszkola. To co Pan mówi, nie zgadzam się. Były 

sytuacje, są sytuacje, że faktycznie mamy pracują, dzieci w tych przedszkolach są. Jest, było, 
w państwowym nie będzie. Stwórzcie nowe państwowe niech ono działa świetnie, ale nie 
karzcie mojemu dziecku się przekonywać, bo mój sześcioletni syn w szkole przekonał się 
czym jest reforma zrobiona na kolanie za PiS-u, którego nie popiera tu nikt … Znaczy, no …  
I no ja przeszłam przez reformę napisaną na kolanie. Została wycofana, wyrzucona w trzy 
sekundy. Moje dziecko półtora roku jest taką wyrwą w szkole, za którą ja cały czas płacę przy 
lekcjach, że (…)  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Pani P.A. – więc niech Pan nie mówi, że Kraków 300 lat budowano. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – tylko proszę państwa, ale opowiadanie sobie proszę państwa, że my 

na 01 września 2018 r. będziemy mieli publiczne przedszkole nowo zbudowane no jest 
trochę niepoważne i tu musimy się zgodzić proszę Panią. 

Pani P.A. – dzisiaj tak, ale we wrześniu (…) byście zaczęli … 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – a proszę Panią, we wrześniu gdybyśmy zaczęli proszę Panią tylko, że 

mówię ustawa – ja już będę powtarzał jeszcze raz – ustawa o samorządzie obowiązuje od 
1990 r. od 08 marca, interpretacja ukazała się we wrześniu - Ministerstwa Edukacji 
zreformowanego oczywiście – ukazała się we wrześniu 2017 i jest problem proszę Panią. Ba, 
Burmistrz – tak jak powiedziałem – ma dostosować sytuację do obowiązującego stanu 
prawnego. Czy nam się ten stan prawny podoba, czy nie, to możemy sobie prywatnie przy 
herbacie porozmawiać, natomiast my musimy przestrzegać stanu prawnego. I wrócę jeszcze 
do jednej rzeczy, do liczby dzieci w grupach przedszkolnych. Był, to co powiedział Burmistrz 
Szponar, według starych, starych standardów dopuszczał, regulamin dopuszczał liczebność 
grupy trzydziestoosobowej. Przepisy się dawno zmieniły i w przedszkolu publicznym 
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gdybyście – proszę mi wierzyć – gdybyśmy mieli przedszkole publiczne i mielibyśmy 26 osób 
w grupie, byłoby wielkie larum. 

Pani P.A. – byłoby … 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – byłoby. A w przedszkolu niepublicznym jest 30 i wszystko jest okay,  

i państwo mówicie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – … a statut przedszkola niepublicznego winien być dostosowany do 

obowiązujących przepisów prawa proszę państwa. Że, to co powiedziałem, osoby 
prowadzące działalność gospodarczą nie są do końca zainteresowane żeby w grupie było 25 
osób tylko 30, bo to jest pięć razy stawka proszę Panią i w ten sposób … Ja państwu wierzę  
i rozumiem państwa, i dzieci państwa rozumiem, że dzieci się do pewnych rzeczy 
przyzwyczaiły i nie chcemy burzyć, bo państwo mówicie, że my chcemy zburzyć , zamknąć, 
wyczyścić … 

 (…) 
 Nie. Chcemy, ba, chcemy prowadzić … 
 (…) 
 Państwo nie dajecie nam szans utworzenia przedszkoli publicznych, a my na swoim, Gmina 

na swoim majątku ma taki obowiązek prawny tworzyć przedszkola publiczne proszę 
państwa. I wszystko będziemy robić żeby było dobrze proszę państwa. Państwo się boicie 
czegoś nowego … 

Pani P.A. – nie, (…) boimy się, bo my znamy jak to się skończy, większość gmin przez to przechodziło. Czy 
państwo wiedząc od października, że macie taki nakaz, czy ma Pan, pokaże mi Pan, że wysłał 
zapytanie do iluś tam firm ile kosztowało, w jakim czasie by trwało wybudowanie 
przedszkola? Czy Pan jest mi w stanie to pokazać? Czy zostało to odłożone do 24 kwietnia? 
Wywalimy bombę rodzicom wczoraj, dzisiaj jest 25, byłoby tu masę rodziców, masę, nikt nie 
mógł wziąć z dnia na dzień wolnego i fundujecie rodzicom, i ich dzieciom, bo to tym 
dzieciom, 300 lat budowania Krakowa w Laskowicach. Pokaże mi Pan chociaż jeden 
kosztorys i czas? To jest bardzo dużo czasu od października do 01 września można 
wybudować naprawdę niejedno przedszkole.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa … 
Pani P.A. – Pan jest mówcą świetnym, ale to jest omijanie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam taką propozycję. Ponieważ my realizujemy 

jeden z punktów, bardzo ważny. Emocje są po obu stronach. W tej chwili, za chwilkę ogłoszę 
przerwę. I ja jeszcze chciałam państwu rodzicom też powiedzieć, że są tu radni, którzy się 
zgłaszali, jak państwo widzieliście i też chcą zabrać głos w tej sprawie. Tak że w tej chwili, 
dla uspokojenia nerwów i emocji, ogłoszę 10 minut przerwy. Pan chciałby jeszcze dwa 
pytania. Proszę uprzejmie. 

Pan W.B. – proszę mi odpowiedzieć na pytanie jak panowie rozwiążą, bo w sytuacji takiej gdy jest bałagan 
niewątpliwy ogromna część rodziców złoży podania i do „Magdalenki”, i na Liliową, będzie 
bałagan, zrobicie drugą rekrutację? Nie przemyśleliście tego. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – zgodnie z zasadami rekrutacji przeprowadzimy proszę Pana. Tą 
rekrutację się składa pierwszego wyboru, drugiego wyboru. Jeżeli rodzic złożył do 
„Magdalenki” i tam zostanie zakwalifikowany, sprawa jest prosta, zostaje odrzucony  
z drugiej rekrutacji. Proste – prawda?  

Pan W.B. – ale nikt nie widział tego wniosku czy będzie pierwszy wybór i drugi wybór. Gdzieś ten wniosek 
jest opisany? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak, jest przygotowany i po podjęciu uchwały zostanie opublikowany  
i przekazany. 

Pan W.B. – czyli założyliśmy, że na pewno podejmą państwo uchwałę. 
 (…) 
 Gdzie? No jak ? To głosujemy nad tym, a Pan ma już gotowy wniosek? No halo. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeszcze raz. To nie jest element czy załącznik do 

uchwał, które mamy dzisiaj podjąć. To jest dokument, który ma być zarządzeniem 
Burmistrza wprowadzony i takie zarządzenie jest przygotowane. 

Pan W.B. – Pan mówi o głosowaniu nad rzeczą, do której Pan już przygotował dokumenty, że tak. No Pan 
już … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – a, proszę Pana, a jeżeli Pan coś przygotowuje to Pan nie przygotowuje 
pewne etapy? Czy Pan robi na zasadzie zaskoczenia ? Bo myślę, że chyba nie. 
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Pan W.B. – … państwo nie dyskutują o tym. Drugie pytanie. Co z dziećmi, które zostały, które rekrutowały 

się do zerówek przedszkolnych, a w tej chwili nie ma, praktycznie nie ma miejsca w szkołach 
i nie dostaną się? Sześciolatki wypadną z obiegu? 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, jeżeli zerówka była tworzona w przedszkolu i jest 
miejsce, oczywiście zerówka ta będzie utrzymana. Natomiast jeżeli, nie daj Boże, doszłoby do 
sytuacji, że nie ma miejsca i będziemy szukać dla, np. miejsca dla trzylatków, to jeżeli będzie 
propozycja, a będzie miejsce w szkole, będzie propozycja dla rodziców czy nie widzą 
możliwości przejścia tej zerówki do szkoły, ale za zgodą rodziców. 

Pan W.B. – pożyjemy, zobaczymy. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, do państwa radnych pytanie, po przerwie kto  

z państwa chciałby zabrać głos? Zgłaszał się już wcześniej do mnie Pan radny Babski, Pan 
radny Skrzydłowski. 

 (…) 
 Jak Pan Stachnio tak pokazuje to ja myślę, że Pan Skrzydłowski. Dobrze. Drugi Pan Pakosz, 

trzeci Pan Skrzydłowski. Pani Dekret była, tak? Dobrze, trzecia Pani Dekret. Czy ktoś z 
państwa radnych … Ja pana wpisałam. 

 (…) 
 Jak, jak? Jeszcze raz. 
 (…) 
 Tak. Czy ktoś z państwa radnych jeszcze? Pan radny Hełka. Kto jeszcze z państwa chce 

zabrać głos? Na razie jest taka lista mówców: Pan radny Babski, Pan radny Pakosz, Pan radny 
Skrzydłowski – tak? Dobrze. Czyli Pan … no to tak jak ja zapisywałam. Czwarta Pani Dekret, 
piąty Pan Stachnio, szósty Pan Hełka. 

 Ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach XLVI Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jesteśmy w punkcie nr 8 i tak … Tak, za chwilę dziewięć. I proszę 

państwa, według listy zgłoszeń państwa radnych, oddaję głos Panu radnemu Tadeuszowi 
Babskiemu. 

Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, w punkcie „Interpelacje i zapytania” Pan 
radny Stachnio zarzucił mi, że jako Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Sportu  
i Zdrowia nie interesowałem się przedszkolami. To ja mogę to samo zadać pytanie Panu 
Stachnio, bo co cztery lata przyjmowaliśmy plan pracy komisji i nie pamiętam żeby 
kiedykolwiek Pan Stachnio zgłaszał wniosek o wizytację przedszkoli – to jest jedna sprawa.  

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój. 
Radny Tadeusz Babski – Pan ma prawo zgłaszać propozycje do planu pracy komisji. Pan tego nie robił, 

więc proszę do siebie mieć pretensje. 
 Proszę państwa, dzisiaj gorąca dyskusja na temat przedszkoli, przekształcenia przedszkoli. 

Prawdopodobnie jest spowodowane to tym też, m.in., że … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ale ja proszę o spokój, bo ja nie słyszę prawie Pana 

radnego. 
Radny Tadeusz Babski – a może ja cicho mówię? 
 Ponieważ ta gorąca atmosfera może też być spowodowana tym, że po mieście krąży plotka, 

że władza chce zamknąć wszystkie przedszkola. No takie proszę państwa są informacje, do 
mnie też dochodzą i sam jestem zdziwiony taką treścią tych plotek. Proszę państwa, zanim 
złożę wniosek do statutu, chciałbym powiedzieć, że jestem zwolennikiem przekształcania 
przedszkoli niepublicznych w publiczne z racji tego, że no wszyscy odniosą z tego korzyści. 
Chociażby głównie kadra pedagogiczna, bo to ona będzie miała stabilną pracę, będzie miała 
zagwarantowany ustawą Karta Nauczyciela awans zawodowy, a tym samym podwyżki. 
Teraz w publicznych przedszkolach tego nie mają zagwarantowane. Rodzice w 
przedszkolach publicznych mają większy wpływ na funkcjonowanie placówki poprzez 
utworzenie rady rodziców. Łatwiej przyjść tu na skargę, władzy nawtykać niż prywatnemu 
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dyrektorowi powiedzieć, że coś mu się nie podoba, bo przy kolejnej rekrutacji no niestety 
będziecie się rodzice kochani, będziecie musieli pożegnać z zapisem dziecka na swoich 
warunkach do przedszkola. Ja wiem to z życia proszę państwa, z życia. To nie są plotki. 

 Dalej. Czesne za pobyt będzie dużo mniejszy, to wymusi także na obniżeniu czesnego w 
przedszkolach prywatnych. Proszę państwa, w grudniu, styczniu tutaj mieliśmy gorącą 
debatę na temat wysokości czesnego. Radni opozycyjni mnie, m.in. też zarzucali i kolegom 
tutaj z Klubu „Koalicja 2014 – 2018”, że nie dbamy o dzieci, że tylko chcemy podwyższać 
czesne. A dzisiaj jak, ciekawe co będą mówili jak chcemy przywrócić przedszkola publiczne 
co spowoduje znaczne obniżenie czesnego. Ciekaw jestem co Pan Pakosz na Facebooku 
wtedy umieści. Też jestem zły do dzieci. Tak, tym wrogiem dzieci, na pewno.  

 I proszę państwa, kolejna rzecz, mniejsze grupy zagwarantują większe bezpieczeństwo dla 
dzieci. Ja, jako nauczyciel, sobie mógłbym pomarzyć żeby moja klasa liczyła około 25 osób. 
Niestety, uczę w klasach, które mają ponad 30 osób. Nie mam takiego komfortu, bo moim 
organem prowadzącym  jest nie Gmina Jelcz-Laskowice, a Starostwo Powiatowe.  

 I składam wniosek do statutu. Proszę państwa, § 27, bo debata dotyczy głównie zapewnieniu 
dzieciom, tym najmłodszym, pobyt w przedszkolu od 01 września. I tak, Rozdział 6 „Prawa  
i obowiązki wychowanków”, § 27, proponuję złożyć wniosek następującej treści: ustęp 
pierwszy: „Wychowanie przedszkolne obejmuje dzieci od początku roku szkolnego w roku 
kalendarzowym, w którym dziecko kończy 2 lata …” czyli nie 3 lata, a 2 lata byłoby zapisane: 
„ … do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym dziecko kończy 7 lat.” 
Pozostałe zdanie proponuję wyrzucić, wykreślić. A to jest zdanie: „W szczególnie 
uzasadnionych przypadkach wychowaniem przedszkolnym może także zostać objęte 
dziecko, które ukończyło 2,5 roku.”, to zdanie wnioskuję do wykreślenia. Czyli zostaje 
pierwsze zdanie i zmieniamy 3 lata na 2 lata. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności radny Pakosz, proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję. Szanowni państwo, na początku swojej poprzedniej wypowiedzi 

mówiłem, że jestem zwolennikiem prostych rozwiązań, dlatego też w trakcie dyskusji 
musiałem opuścić salę, ponieważ dzwoniłem do Kuratorium żeby dowiedzieć się jak ten 
problem najprościej rozwiązać i mam dla państwa gotową propozycję. Szanowni państwo, 
przykład gminy Skokowa, utworzono tam przedszkole publiczne w budynku OSiR-u, na 
poddaszu. Pięknie wyremontowane,  w miejskiej spółce. Przebudowano poddasze, w którym 
to, zgodnie z założeniami SANEPiD-u, zgodnie z literą prawa budowlanego stworzono 
miejsce, w którym, do którego uczęszczają dzieci. I państwo z Kuratorium powiedzieli mi, że 
to jest świetne i genialne rozwiązanie, i tak samo moglibyśmy zrobić tutaj. Dlatego moja 
propozycja jest prosta. Te dwa punkty, które państwo chcecie głosować o tym aby te 
przedszkola przekształcać, wiadomo szereg argumentów został już tutaj podany. Pieniądze, 
które zainwestowali obecni dyrektorzy, dobro dziecka, czyli to, że po tej transformacji nie 
będzie tych samych wychowawców, otoczenie się zmieni, nie wiadomo co z miejscami. Jeżeli 
… No państwo już po prostu wszystko powiedzieli, więc ja tego nie będę powtarzał. Dla mnie 
najważniejsze jest to abyśmy, abyście państwo pochylili się nad moim, nad moją propozycją  
i zgodnie z założeniem Kuratorium, z tą informacją, którą dostałem od Kuratorium, 
proponuję tak: nie głosować tych dwóch punktów dotyczących przekształcenia tych 
przedszkoli niepublicznych na publiczne, tylko w tym okresie, który nas zobowiązuje i to 
będzie jeszcze mniejszy nakład finansowy tak naprawdę, bo budynek spółki gminnej, czyli 
Centrum Sportu i Rekreacji … Ja nie wiem z czego Pan Szponar się cieszy, widocznie Pan ma 
większą wiedzę niż ludzie z Kuratorium. Ale można byłoby w tym budynku wydzielić 
fragment i przebudować to w taki sposób niedużym nakładem kosztów, w nowym budynku  
i utworzyć tam  przedszkole publiczne, a te dwa pozostawić przy życiu. I dziwi mnie to, że 
Pan Szponar się z tego śmieje. Nie chcę oczywiście wchodzić w dyskusję i komentować Pana 
zachowania, bo szkoda na to czasu, tak? Ale, Szanowni państwo, prawda jest taka, że 
Kuratorium, które ma największą wiedzę w tej materii, potwierdziło, że w gminie Skokowa, 
w budynku OSiR-u, na poddaszu, zgodnie z założeniami SANEPiD-u i prawa budowlanego 
przekonstruowano to poddasze i utworzono tam przedszkole publiczne, i to samo możemy 
zrobić w gminie Jelcz-Laskowice. A teren, budynek Centrum Sportu i Rekreacji jest tak 
obszerny, że myślę, że bez problemu i tak niezagospodarowany do tej pory niestety, bo 
pokazywaliśmy to jakie straty przynosi obecny zarządzający tym budynkiem, półtora miliona 
złotych chyba w skali roku jak dobrze pamiętam, Pan Prezes Konopka, który tutaj siedzi. 
Dlatego proponuję Szanowni państwo, aby nie głosować tych punktów. To jest dla 
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przemyślenia dla państwa radnych. Chociaż Pan Burmistrz już podjął decyzję, że zgodnie z 
tym co widzieliśmy w tym piśmie, że to zostanie przegłosowane. Moja propozycja jest prosta: 
nie głosujemy, nie przekształcamy tylko na czas budowy nowego przedszkola, bo w planie, 
musimy się nad tym pochylić, umieszczamy przedszkole we fragmencie budynku Centrum 
Sportu i Rekreacji. Oczywiście, zaraz Pan Prezes wstanie i powie, że nie ma miejsca, bo jest 
tak zagospodarowany ten budynek wspaniale. Tu się odbędzie teatrzyk, tak? Tu są role już 
rozpisane, i musicie się państwo …     

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz … 
Radny Michał Pakosz – proszę nie komentować. Musicie się państwo … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, proszę się powstrzymać od takich komentarzy  

i od obrażania osób, które są tutaj na sali. 
Radny Michał Pakosz – piętnaście sekund mi Pani zabrała, więc pozwolę sobie dopisać ten czas. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jak Pan będzie takie rzeczy opowiadał, to będę Panu zabierała czas. 
Radny Michał Pakosz – rozwiązanie jest banalnie proste. Koszty. To wszystko, jeżeli byśmy przekształcali 

te przedszkola niepubliczne w publiczne, będą się wiązać … będzie wymiana wyposażenia, 
wszystkiego, tam pójdą też potężne pieniądze pomimo tego, że dyrektorzy obecni tych 
przedszkoli potężne pieniądze tam włożyli. Wymiana personelu za tym idzie. Ci ludzie, ja 
wczoraj na, przedwczoraj na komisji usłyszałem na początku, że wszyscy zachowają pracę. 
Dzisiaj Pan Burmistrz tego nie potwierdził i tego nie powie, bo odbędzie się wymiana 
personelu, zostaną obsadzeni ludzie, którzy mają tam pracować i tak to będzie wyglądać, 
tak? Część ludzi straci pracę. Dobro dziecka wiecie jak wygląda, jak wygląda cała sytuacja, bo 
już wszystko w tej materii powiedzieliście, więc ja nie będę tego powtarzał. Najlepszym 
rozwiązaniem ekonomicznie dla tej Gminy, która ma budżet – powtarzam – 95.000.000 zł 
rocznie, jest utworzenie tam oddziału przedszkolnego przedszkola publicznego właśnie w 
budynku Centrum Sportu i Rekreacji. I podkreślę to po raz kolejny, że dostałem tę informację 
z Kuratorium. Jeżeli państwo nie wierzycie, bądź będziecie twierdzić, że to są jakieś wymysły 
Pana radnego Pakosza – nie, bo Pan radny Pakosz po prostu się tym zainteresował, 
zadzwonił i się dowiedział. Państwo tego nie zrobiliście, nie zrobiliście tego - proszę mi nie 
przerywać – nie zrobiliście tego, nie zorganizowaliście żadnej konsultacji, a Pan ma dzisiaj 
czelność mówić tym ludziom w twarz, że dobra, przegłosujemy, porozmawiamy potem. No to 
jest szczyt bezczelności Panie Burmistrzu. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, dziękuję Panu za wypowiedź. 
Radny Michał Pakosz – jeszcze piętnaście sekund. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Już Pan skończył, dla Pana czas już się skończył. Dobrze. Bardzo 

Panu dziękuję. 
Radny Michał Pakosz – momencik. Proszę … 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wyłączyła mikrofon radnemu Michałowi Pakoszowi. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę pana, jest Pan nienagrywany i bardzo proszę żeby Pan 

zakończył swoją wypowiedź. 
 (…) 
 Proszę Pana, to co Pan robi tutaj na tej sali, to jest proszę Pana w stosunku do gości, do 

mieszkańców, do pań, które przyszły i do panów rodziców, to jest bardzo nie w porządku 
dlatego, że Pan składa wniosek wiedząc z góry, że jest to wniosek nie do spełnienia o to aby 
w budynku – jak to Pan nazwał – OSiR-u, czyli naszego Centrum Sportu i Rekreacji, zrobić 
przedszkole. Jest to śmieszne co Pan mówi dlatego, że … 

 (…) 
 Proszę mi pozwolić powiedzieć. Dlatego, że Pani Dyrektor Miś niejednokrotnie zgłaszała 

panu Burmistrzowi, ze jest za mało sal dla tych zajęć, które realizuje Centrum Kultury, dla 
zajęć baletowych, dla zajęć tanecznych, muzycznych, plastycznych i w ogóle. Więc z góry 
wiadomo, że Pan to mówi rodzicom po to … 

 (…) 
 Nie, proszę Pana. Pani Dorota Miś była u mnie na dyżurze i bardzo szczegółowo wyjaśniała  

i rozpisane pokazywała, w której sali się odbywają jakie zajęcia. Jeżeli Pan uważa, że w hali 
jest poddasze, to nie wiem gdzie Pan to poddasze widzi. W każdym razie na tym obszarze 
Centrum Sportu i Rekreacji nie ma możliwości zrobienia żadnego przedszkola. Tak że jeżeli 
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Pan chce składać wnioski to racjonalne, a nie wzięte z powietrza. Ja Panu dziękuję. Pan pięć 
minut swoje wykorzystał. Oddaję głos Panu radnemu Skrzydłowskiemu. Proszę uprzejmie. 

Radny Michał Pakosz – proszę poddać ten wniosek pod głosowanie Pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja wiem co należy do moich obowiązków. 
 (…) 
 Proszę państwa … Ale Pan zrobił analogię proszę Pana. I proszę mnie nie pouczać co ja mam 

czy zrozumieć, czy nie, bo ja doskonale rozumiem w przeciwieństwie chyba do Pana. 
 Pan radny Skrzydłowski. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pięknie za udzielenie mi głosu. Szanowna Pani Przewodnicząca, 

właśnie w kwestii wyjaśnienia, tylko Pan radny Pakosz halę OSiR-u w Skokowej podawał 
jako przykład. Tam taka inwestycja się odbyła, przerobiono poddasze, w trzy miesiące to 
zrobiono i takie przedszkole tam funkcjonuje, i to są – Pani Przewodnicząca – fakty. 

 Jeżeli chodzi o Centrum Sportu i Rekreacji pomysł jest luźny Szanowni Państwo. Można, 
jeżeli panowie burmistrzowie może wpadną na inny budynek, który jest w posiadaniu Miasta 
i Gminy Jelcz-Laskowice i tam będziemy mogli to zrobić. Szanowni panowie, chodzi o 
tymczasowe rozwiązanie. Zrobimy to na rok, w tym czasie projekt budowy nowego budynku, 
później inwestycja, pieniążki na to są. Szanowni państwo, jeżeli chodzi o – to co państwo 
mówili – czy dyrektor placówki zostanie ten sam. Nie zostanie, bo Szanowni państwo, tam 
już są role przydzielone i tak naprawdę konkurs będzie fikcyjny … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, czy Pan jest uprawniony do takiego stwierdzenia? Bo ja 
myślę, że władze gminy mogą wyciągnąć daleko idące konsekwencje z tego co Pan mówi. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – niejednokrotnie, Szanowni państwo, straszyliście mnie prokuraturą  
i podawaliście mnie do niej. Niestety, jak na razie wam się nie udało, więc proszę próbować 
dalej. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, proszę kontynuować swoją wypowiedź. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – Szanowni państwo, tutaj Burmistrz Szponar obiecał, że obiady będą w 

cenie 8 zł – tak? – najwięcej 8 zł. Szanowni państwo, tutaj Pani Przewodnicząca powołała się 
na Centrum Kultury i tutaj Burmistrz Szczęśniak również obiecywał, że Centrum Kultury 
będzie funkcjonowało w Centrum Sportu i Rekreacji za przysłowiową złotówkę. Czynsz jest 
w chwili obecnej ogromny. Nie ma złotówki, zapomnieli państwo o obietnicach, więc tu 
pewnie będzie tak samo.  

 I tak na koniec Panie Burmistrzu Szponar, bo Pan, odnoszę wrażenie, że Pan próbuje tutaj 
rodzicom dzieci wytłumaczyć co jest dobre dla ich dzieci. No mi się wydaje, że ci państwo 
najlepiej wiedzą co jest dobre dla ich dzieci i Pan próbuje tych ludzi uszczęśliwić na siłę w 
chwili obecnej. Więc apeluję do państwa, państwo radni, o odrzucenie tych dwóch uchwał w 
dniu dzisiejszym. Zróbmy spotkanie w Centrum Sportu i Rekreacji, mamy piękną halę. 
Panowie burmistrzowie przyjdą. Rozwieśmy ogłoszenia w przedszkolach, przyjdą rodzice 
zainteresowani. Przedyskutujmy, ewentualnie podejmijmy uchwałę jeszcze raz. Możemy 
zwołać sesję nadzwyczajną, nie ma kłopotu, mamy na to czas. Wysłuchajmy mieszkańców, 
wysłuchajmy rodziców i nie róbmy czegoś na siłę, bo nie ma to sensu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pani radna Dekret. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie burmistrzu, ja chciałam się odnieść i takie małe rozliczenie. 

My jesteśmy radnymi czwarty rok, nasz budżet roczny 97.000.000. Proszę państwa, proszę 
przeliczyć teraz razy cztery. Może pani księgowa nam elegancko podsumuje i poda dokładnie 
jaka to jest suma. Proszę państwa, wszyscy umiemy liczyć i taka prawda co żeśmy zrobili 
przez ten czas. Podpisy były zbierane na bezpieczną drogę do szkoły, oddaliśmy 
weekendowe dyżury, brak przedszkoli, miała być szkoła rozbudowana w Miłoszycach – jest 
w powijakach, kadencje się kończą. A teraz będą nowe wybory i niech ludzie zdecydują na 
kogo wybrać. Bo wy jako włodarze żeście zrobili tylko tyle co Burmistrz Putyra w pierwszym 
roku rozłożył, żeście zrobili, dwa lata żeście stołki grzali, a teraz żeście się spóźnili. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna, Pani wypowiedź jest haniebna. Haniebna, dlatego że 
proszę Pani, tyle ile w tej gminie się zrobiło za tej kadencji to wszyscy radni siedzący na tej 
sali mogą potwierdzić i ludzie mieszkający w mieście i gminie Jelcz-Laskowice też to widzą. 
Oddaję głos, Pan radny Stachnio. Proszę bardzo. 

Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo radni, bo do państwa się zwracam, także do państwa 
burmistrzów, przed chwilą rodzice tutaj (…) wyłuskali wszystko, wyartykułowali wszystko 
co można było powiedzieć w temacie. Jako rodzice, jako osoby, które mają dzieci, te dzieci 
chodzą do tych szkół, do tych przedszkoli i doskonale wiedzą, i znają potrzeby swoje, ale 



 39 

także swoich dzieci. Więc proszę przeanalizować wystąpienie pani, która tu występowała, 
pana, bo naprawdę ci ludzie przedstawili wam obraz, swoje propozycje. To są rodzice dzieci. 
Pan burmistrz sam powiedział ma już dorosłe dzieci, w sumie likwidacja przedszkola 
niepublicznego i zamiana go w publiczne to dla pana burmistrza w zasadzie nie jest żaden 
problem, bo ma i tak już dzieci dorosłe, które pracują w tej chwili. Szanowni państwo my, 
żeby nie było tutaj jakichś wątpliwości, my, cała nasza czwórka nie jesteśmy za … przeciwko 
– przepraszam – nie jesteśmy przeciwko przedszkolom publicznym. Jesteśmy za 
przedszkolami niepublicznymi oraz za przedszkolami publicznymi, tylko nie likwidujmy 
czegoś co dobrze działa. Nie likwidujmy tradycji. Ci ludzie, dyrektorzy, cały personel 
pracował  od lat. Tym ludziom należy zapewnić stabilność. Proszę teraz zwrócić uwagę, a co 
z pozostałymi przedszkolami, gdzie są w budynkach gminnych? No Szanowni państwo, 
mamy bata na tych ludzi, w każdej chwili możemy zagłosować i zamienić kolejne 
przedszkole w niepubliczne, w publiczne przedszkole. Szanowni państwo, przy tej likwidacji 
tych dwóch przedszkoli i powstaniu dwóch przedszkoli publicznych de facto likwidujemy 
przedszkola niepubliczne w naszym mieście. Proszę się zapoznać z następną, trzecią 
uchwałą, którą będziemy rozpatrywać i tam jest drugi etap rekrutacji, tam są odległości do 
przedszkoli. I tak na dobrą sprawę, jeśli nawet by rodzic chciał pojechać do Miłoszyc i tam za 
swoje dziecko zapisać to się okazuje, że nie może, no bo tam jest, tam są graniczne odległości, 
3 km, bo już powyżej 3 km nie może, a kto bliżej to może, a ten kto dalej mieszka już nie 
może. Proszę się zapoznać z tym, bo nie czytaliście pewnie tego. Proszę się zapoznać z tym. Ja 
przy tej uchwale powiem i wskażę dokładnie te miejsca. Oświadczenia rodziców będą się 
liczyć. Oświadczenie, które nie ma żadnych konsekwencji prawnych, wszystko można sobie 
napisać. Ja mogę udowodnić, sobie napisać, że mam – nie wiem – dziesięcioro dzieci  
i mieszkam przy samym przedszkolu, dwa metry. Szanowni państwo, jesteśmy za 
przedszkolami publicznymi, ale budujmy to od podstaw. To co zaproponowali radni przed 
chwilą Pakosz, Skrzydłowski, zróbmy doraźne przedszkole jeśli taki jest wymóg ustawy, jeśli 
Wojewoda w jakiś sposób do tego nas obliguje. Ale spotkajmy się, np. za tydzień, może jutro, 
to zależy od służb prawnych naszego Urzędu – panie mecenasie. Zróbmy sesję nadzwyczajną, 
podejmiemy uchwałę o budowie przedszkola publicznego, intencyjną uchwałę, która nie ma 
żadnych zobowiązań finansowych i proszę nie mówić skąd pieniądze wezmę na to – nie, to 
jest uchwała intencyjna. Głosujemy, Wojewodzie przedstawiamy proszę bardzo, chcemy 
wybudować przedszkole i Pan Wojewoda mówi: okay, jest wszystko w porządku, macie w 
gminie przedszkole publiczne. Trzy lata żeście przesiedzieli nic nie robiliście w innych 
miejscowościach, w okolicznych gminach wybudowali, czy zamienili, zaadaptowali budynki  
i powstały przedszkola publiczne. U nas wszystko – jak zwykle – na ostatnią chwilę, bo 
Wojewoda pogonił, pogroził palcem, o zobaczcie termin się kończy. Panie Burmistrzu, proszę 
o chwilę, Panie radny Woźniak o zatrzymanie czasu, bo mam pytanie do Pana Burmistrza,  
a jeszcze minuta mi została. Czy jest data graniczna wskazana w ustawie, bądź przez 
Wojewodę, która obliguje nas do powstania przedszkola publicznego? Czy jest taka data, np. 
01 września tego roku, czy to jest data graniczna? Czy jakieś inne daty są? Proszę 
odpowiedzieć. 

 Leci czas mi tam, no. Panie radny … 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę państwa, ja jeszcze odczytam fragment pisma Pana Wojewody do 

mnie: - cytat – „W związku z powyższym, w ocenie Wojewody Dolnośląskiego Organu Nadzoru 
nad działalnością gminy, w aktualnym stanie prawnym oraz faktycznym Gmina Jelcz-
Laskowice nie realizuje ustawowego obowiązku zadania własnego w zakresie działania, 
prowadzenia publicznych przedszkoli. Mając na względzie powyższe wnoszę o przekazanie 
informacji w jaki sposób i kiedy Gmina Jelcz-Laskowice zamierza dostosować aktualny stan 
faktyczny do wymogów ustawowych w zakresie realizacji obowiązkowego zadania własnego 
gminy odnośnie prowadzenia przedszkola gminnego. Odpowiedzi proszę udzielić niezwłocznie 
za pośrednictwem platformy elektronicznej ePUAP, nie później niż w ciągu 14 dni od 
otrzymania niniejszego pisma.” 

 To pismo, tak jak mówiłem, wpłynęło do Urzędu 22 listopada i przed upływem 14 dni 
poinformowałem Pana Wojewodę, że do 01 września 2018 na terenie gminy będzie 
utworzone przedszkole publiczne – tak to wygląda. 

 Proszę państwa, powiem o jednej rzeczy, bo w przerwie tej minionej rozmawialiśmy z 
Klubem Radnych  „Koalicja 2014 – 2018”. Większość z państwa, nawet opozycja, zgadzacie 
się państwo wszyscy, rodzice też, że lepiej byłoby gdyby były to przedszkola publiczne ze 
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względów tych, o których mówiliśmy wcześniej, tu argumenty padały za tym żeby jednak 
były publiczne przedszkola. W związku z tym chcę na najbliższej sesji przygotować projekt 
zmian w budżecie i przeznaczyć kwotę środków finansowych – dzisiaj nie powiem jaki rząd 
wielkości – na wykonanie projektu budowlanego. Proszę państwa, żadnych adaptacji, 
prowizorek nie będziemy robić. W Centrum Sportu nie ma poddasza, nie będziemy 
nadbudowywać – to raz. Proszę państwa, dzisiaj proces inwestycyjny w sensie uzyskania 
pozwolenia na budowę to jest okres wielu, wielu miesięcy. Dzisiaj trzeba uzgadniać to ze 
wszystkimi służbami od konserwatora, sanepid, straż pożarna itd. Ale tak jak powiedziałem 
na najbliższej sesji majowej przedkładam do Rady projekt zmian w budżecie i pokażę środki 
na wykonanie projektu budowlanego. Dziękuję bardzo. 

Radny Ireneusz Stachnio – czyli, Panie Burmistrzu, rozumiem, że odrzucamy te uchwały dzisiaj, że Pan 
Burmistrz na maj przygotuje nie … A, no to zmienia postać rzeczy. Pan manipuluje 
informacją. Panie Burmistrzu, Wojewoda nie przedstawił terminu granicznego, jedynie 
poprosił Pana o informację co Pan zamierza zrobić w kierunku utworzenia przedszkola 
publicznego. Szanowni radni, skoro Pan Burmistrz na maj proponuje taki zabieg stworzenia 
w budżecie to niech to zrobi. Trzy miesiące mamy na utworzenie nowego przedszkola, trzy 
miesiące przed, czyli do 01 września, to do końca maja można to zrobić. Nie teraz, jeszcze za 
miesiąc możemy, spokojnie. Odrzućmy to, dajmy szansę dyrektorom, rodzicom, niech sobie 
publiczne szkoły, publiczne przedszkola … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, pięć minut minęło. 
Radny Ireneusz Stachnio – tak. Tylko, że Pan Woźniak, Pan radny Woźniak za późno mi tam włączył, bo 

nie umiał przełączyć mi czasu i czas biegł cały czas. 
 Więc Szanowni państwo, jeszcze raz, odrzucamy dzisiaj, Pan Burmistrz wyraźnie powiedział, 

że będzie miał pieniądze, intencyjną uchwałę podejmiemy, nawet możemy w tym tygodniu 
podjąć jeszcze czy w następnym, do Wojewody wysyłamy informację, że takie cos będzie. 
Pan Burmistrz deklaruje, że w maju pieniądze się znajdą, podejmujemy uchwałę o budowie  
i wszystko jest jasne, logiczne … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuje bardzo. 
Radny Ireneusz Stachnio – jak tu się nie denerwować. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – dajmy szansę rodzicom i dajmy szansę dyrektorom, oni włożyli całe swoje 

życie. Nie niszczmy ich. Panie Burmistrzu, Pan zostawia po sobie tylko ziemię spaloną. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Stachnio dziękuję uprzejmie. Pan radny Hełka. Proszę 
bardzo. 

Radny Jacek Hełka – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni i goście, no mi trochę 
przykro jest słuchać to, co tutaj się dzieje ze względu na to, że jestem rodzicem, który ma 
dziecko w jednym z przedszkoli, do których tutaj państwo też uczęszczacie. Też mam te 
obawy, które państwo, co będzie dalej, ponieważ informacje może nie są precyzyjne, za 
chwilę się pewnie dowiemy więcej. Pan Burmistrz już tutaj wyjaśnił sporo. Ale chciałbym 
pewne rzeczy uściślić. Po pierwsze, cynizm z państwa strony jest straszny. Ustawa 
oświatowa, która zmienia to co teraz tu się dzieje, jak była zaopiniowana przez Radę? 
Pamiętacie państwo jak żeście głosowali? Rada przyjęła stanowisko w tej sprawie. Jakie? No 
proszę bardzo, Rada Stwierdziła – w skrócie wielkim – że nie jest Gmina przygotowana do 
wprowadzenia tej zmiany.  

 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Hełka, proszę bardzo. 
Radny Jacek Hełka – Panie radny, ja Panu nie przeszkadzałem. Wie Pan, taka kultura jest w tym kraju, że 

jak ktoś jest dopuszczany do głosu to drugi mu nie przeszkadza, ale widzę, że Pan tutaj inną 
retorykę przedstawia i inne standardy. 

 Takie pytanie. Bo padła propozycja żeby zrobić w Miejsko – Gminnym Centrum Sportu, 
znaczy w Centrum Sportu i Rekreacji. To panowie, z czego rezygnujemy z MGCK, czy CSiR-u? 
Z czego rezygnujemy? Panowie, to jest eskalacja konfliktu. Teraz są ludzie z przedszkoli, za 
chwilę będą ludzie ze sportu, za chwilę będą ludzie z kultury. No przecież to jest śmieszne.  
O czym my mówimy? Eskalacja konfliktu jest wtedy, kiedy komuś zależy na tym żeby było 
źle, że jest dobrze wtedy kiedy jest źle, tak to funkcjonuje, to jest tzw. konflikt kontrolowany 
można go przerzucać później na inne działy. Z całym szacunkiem, nie róbcie ludziom wody z 
mózgu, bo ludzie też myślą i widzą co się dzieje. 
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 Kolejne pytanie. Panie Burmistrzu, jakie są jeszcze przedszkola w gminnych budynkach? Bo 
przed chwilą słyszałem, że mamy jeszcze przedszkola w gminnych budynkach i, że zaraz 
będą zagrożone działalnością. Ja nie wiem. Wydawało mi się, że to są wszystkie. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – jeżeli można Pani Przewodnicząca. Proszę państwa, dzisiejsza decyzja 
dotyczy wszystkich naszych przedszkoli: jedynki, dwójki, czyli Liliowej i Alei Wolności,  
no i przedszkola w Minkowicach, które wchodzi w skład szkoły podstawowej, tak że to 
wszystko jest oczywiste. Tak że nie ma już innych przedszkoli niepublicznych w budynkach 
naszych. Tak że nie wiem o jakim pan – faktycznie - radny zastraszaniu mówił, więc nie 
rozumiem.  

Radny Jacek Hełka – jeszcze jedno pytanie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę o spokój. 
Radny Jacek Hełka – przed chwilą usłyszałem, że uchwała, o której będziemy rozmawiać nie w następnym 

tylko w kolejnym punkcie, zmieni warunki przyjęcia do przedszkoli niepublicznych. O ile 
dobrze czytam, bo sam początek tej uchwały to, że to są warunki przyjęcia do przedszkoli 
publicznych. Ja wiem, że słowo „nie” może niektórym umknąć, ale wydawało mi się, że to nie 
wpływa na to jak państwo dyrektorzy, którzy prowadzą sobie prywatne przedszkola, będą 
przyjmować dzieci. No nie … no to jest czysta demagogia no. Przepraszam, ale naprawdę 
chciałem usłyszeć co państwo rodzice macie do powiedzenia, chciałem usłyszeć co Pan 
Burmistrz ma do powiedzenia, ale te zakłócenia, które tu się pojawiają, są naprawdę przykre 
i ciężko to ocenić. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Proszę państwa, w kolejności będzie teraz się wypowiadał 
Pan Przewodniczący Woźniak. Zgłasza się po raz drugi Pan radny Pakosz. Chciałam zapytać 
czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tej sprawie? Ja przepraszam, ale ja pana 
niestety nie znam, ale ja panu udzielę głosu. Pan się potem przedstawi – dobrze?  

 (…) 
 Dobrze. Za chwileczkę. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję Pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, Panie 

Burmistrzu, Szanowni państwo, drodzy rodzice, spotkaliśmy się tutaj w sprawie przedszkoli 
niepublicznych i Szanowni państwo cieszę się, że przyszliście, mówicie o tym jakie są 
państwa obawy z tym, szczególnie chodzi tutaj o tę rekrutację, która ma się ponownie odbyć 
i, że tak powiem, zapewnieniu miejsca już dzieciom państwa, które już chodzą do tego 
przedszkola, do tych przedszkoli niepublicznych. Szanowni państwo, ja mogę powiedzieć tak, 
tutaj moja znajoma Pani P., z którą się bardzo długo znam, ponieważ znamy się jeszcze od 
przedszkola, jesteśmy rówieśnikami … 

 (…) 
 … państwowego, nomen omen państwowego na ul. Tańskiego w PSP nr 2, powiedziała 

bardzo ważną rzecz, a mianowicie, że tu nikt nie jest za, przeciwko przedszkolami 
publicznymi, tylko jest kwestia obawy czy moje dziecko się zakwalifikuje, czy moje dziecko 
będzie miało od 01 września zapewnione dostęp do tej edukacji wczesnooświatowej. 
Szanowni państwo, ja powiem tak wprowadzamy naprawdę wysokie standardy jeśli chodzi  
o rekrutację, wprowadzamy wysoki poziom edukacyjny, wprowadzamy też i bezpieczeństwo 
prowadzenia przedszkola, ponieważ Szanowni państwo przedszkola publiczne, instytucje, 
wszelkie instytucje publiczne są obwarowane z każdej strony wysokim rygorem, ze strony 
wszystkich służb nadzorujących zarówno oświatowych, zarówno służb budowlanych, bo też 
i takie są kontrole, nadzoru budowlanego, p-poż. Nie mówię tu już o kwestii, która jest też 
bardzo ważna, ale którą już państwo żeście poruszali, kwestii edukacyjnej, która … Były też 
mówione obawy à propos dopłat za tzw. zajęcia dodatkowe. Nie będzie dopłat za zajęcia 
dodatkowe w przedszkolach publicznych, bo nie może być Szanowni państwo, nie może być 
czegoś takiego. To jest zapisane w statucie. Ja ubolewam nad jedną rzeczą, ubolewam, że 
państwo tutaj większość, że tak powiem, tych priorytetów dowiadujecie się tutaj teraz od 
nas, ale wiem, że Pan Burmistrz ma zaplanowane spotkania z państwem. Dlaczego tak się 
stało? Ja już państwu wytłumaczę. Bo zasada, można to porównać do takiej sytuacji, że jeżeli 
pracodawca – przepraszam – jeżeli pracodawca daje pracownikowi podwyżkę to nie pyta się 
czy pracownik tę podwyżkę będzie chciał, czy nie, po prostu ją daje, a pracownik ją 
przyjmuje. Tak samo jeżeli my chcemy jako samorząd wziąć koszty utrzymania państwa 
dzieci na siebie, bo Szanowni państwo to będą duże koszty, my sobie zdajemy. Pan Burmistrz 
to przeliczył, poinformował nas, powiedział, że to będzie około milion złotych, a tak 
naprawdę z wyposażeniem, ponieważ poprzedni właściciele mają prawo to co włożyli, te 
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ruchomości sobie, że tak powiem, zabrać, bo to jest ich własność mimo tego, że przez tyle lat 
eksploatacji tego przedszkola i nie płacenia żadnych podatków, ponieważ nie były płacone 
żadne podatki, to był obowiązek utrzymania po prostu tej nieruchomości w należytym stanie 
i zapewnienia państwu właściwej opieki i wyposażenia tych instytucji. Dlatego nie mówmy 
tutaj o tym no jaka szkoda jest osób, no jest szkoda tych osób, które prowadzą obecnie 
jeszcze tą działalność przedszkolną, ale załóżmy, powiedzmy sobie szczerze no to jest 
działalność zarobkowa, to nie jest pro bono, to jest działalność, która wiąże się z zyskami.  
W przedszkolu publicznym tego nie ma, zyskiem w przedszkolu publicznym jest – tak jak 
Pani powiedziała, Pani P. – tylko i wyłącznie dobro dziecka i na tym my, jako radni, żeśmy się 
skupili podejmując tą decyzję, którą Pan Burmistrz wcześniej zakomunikował, że tak 
powiem, Panu Wojewodzie, który się zwrócił do Pana Burmistrza z tym, że nie może być coś 
takiego jak prywatyzacja wykonania usług … prywatyzacja wykonania, realizacji zadania 
gminy, bo czegoś takiego nie może być i to zostało zarzucone, że w naszej gminie jest to 
prowadzone od lat. Po prostu wykonanie zadań gminy … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Przewodniczący, pięć minut minęło. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – to znaczy, powiem (…) Dziękuję Pani Przewodnicząca za 

przypomnienie. No temat jest tak długi, że mógłbym jeszcze parę rzeczy powiedzieć. 
Natomiast nie ma Pana Burmistrza, dlatego nie będę - Pana Burmistrza Szczęśniaka – bo 
chciałbym się coś zapytać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w kolejności: Pan Pakosz, Pan radny 
Pakosz – dwie minuty, tak? Proszę bardzo. 

Radny Michał Pakosz – Szanowni państwo, przysłuchuję się temu co mówi Pan Woźniak i szczerze nie 
wierzę, bo … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ale proszę o spokój. 
Radny Michał Pakosz – proszę Panią, przerywa mi Pani i czas leci … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale ja upominam państwa właśnie żeby Pan mógł głośno powiedzieć. 
Radny Michał Pakosz – piętnaście sekund już straciłem, niech Pani zatrzyma czas. 
 Panie Woźniak, mówię do Pana, proszę posłuchać, niech Pan będzie tak uprzejmy. Szanowni 

państwo, sprawa, którą tutaj poruszamy, jak widzicie, jest notorycznie przeinaczana przez 
zarówno Panią Przewodniczącą jak i przez Burmistrza. Próbuje mi się wmówić, że ja 
sugeruję żebyśmy utworzyli doraźnie przedszkole na poddaszu, którego nie ma. Nie 
Szanowni państwo, ja mówiłem o tym, że taka inwestycja odbyła się w miejscowości 
Skokowa, zbudowano to na poddaszu ośrodka sportu i rekreacji. I moja propozycja jest taka 
abyśmy doraźnie, do czasu wybudowania nowego przedszkola publicznego, utworzyli taki 
oddział publiczny w Centrum Sportu i Rekreacji, albo ewentualnie w innym budynku 
gminnym, który na to pozwala. Nie odbyły się żadne konsultacje, nikt nie analizował tego 
gdzie można byłoby ewentualnie takie przedszkole utworzyć. Żadne zapytania ofertowe w 
kwestii budowy nowego przedszkola też nigdzie nie zostały wysłane. Wniosek jest prosty 
przez ostatnie trzy lata nie zostało zrobione nic, a tutaj dzisiaj usilnie próbuje się państwu 
wmówić co jest lepsze dla was i dla waszych dzieci – co jest żenujące. Co mogę państwu 
jeszcze powiedzieć? Do państwa radnych prośba o to abyśmy nie przegłosowywali tej 
uchwały, abyśmy stworzyli nową uchwałę dotyczącą: pierwsze – utworzenia doraźnego 
oddziału przedszkola publicznego w Jelczu-Laskowicach, w budynku gminnym. Drugie – 
podjęli uchwałę w sprawie budowy nowego przedszkola, na czas której będzie realizować 
jego zadania to przedszkole doraźne. I trzecia sprawa, tak jak mówiłem, tak, nie 
podejmowanie tej uchwały, budowa i utworzenie tego doraźnego oddziału na chwilę obecną. 
Cóż mogę państwu powiedzieć? 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dwie minuty dwadzieścia, doliczyłam Panu czas. 
Radny Michał Pakosz – za sekundę odbędzie się głosowanie. Państwo radni decyzję już podjęli co jest 

lepsze dla waszych … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny Pakosz, dziękuję Panu za wypowiedź. Już minęło dwie  

i pół minuty. Dziękuję uprzejmie. 
 Proszę państwa, zapraszam Pana. Przepraszam, ale, tak jak mówiłam, nie znam Pana. Więc 

uprzejmie proszę, jak Pan włączy mikrofon, to żeby Pan się jeszcze przedstawił – dobrze? – 
do protokołu. I udzielam Panu głosu. 

Dyrektor Przedszkola Niepublicznego „Magdalenka” Pan. P.S. – witam. Wysoka Rado, panowie 
burmistrzowie, witam państwa. Ja tylko kilka słów ad vocem Panu Tadeuszowi, ponieważ 
poczuliśmy się lekko dotknięci, ponieważ nazywam się P.S., jestem Dyrektorem Przedszkola 
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Niepublicznego „Magdalenka”, stąd nie wypowiadałem się w wyżej wymienionej kwestii, 
ponieważ jestem tak jakby głównym zainteresowanym, więc stąd brak moich wypowiedzi. 
Natomiast Panie Tadeuszu, u nas pracują nauczyciele 16 lat, czyli mają bardzo dużą 
stabilizację pracy. Zarabiają nasi nauczyciele – nie powiem ile, bo to jest objęte tajemnicą – 
ale po przeliczeniu, jeżeli chodzi o przejście na Kartę Nauczyciela, stracą po kilkaset złotych. 
Ponieważ my doceniamy naszych nauczycieli i naszą kadrę, więc nasi nauczyciele również 
szkolą się u nas w przedszkolu, mają organizowane kursy doszkalające, robią staże, robią 
mianowania, wszystko jest tak jak … zgodnie z literą prawa i zgodnie z Kuratorium. Więc nie 
można mówić, że czegoś nie ma jak to jest, nie sprawdzając tego jak jest to w rzeczywistości. 
Dodatkowo zarzucił Pan, że dzieci w liczbie trzydziestu nie mają bezpiecznego miejsca u nas 
w przedszkolu. Nieprawda. Pana wnuk chodził do naszego przedszkola, był Pan – o ile 
dobrze pamiętam – bardzo z tego zadowolony, włącznie z pana dziećmi, które zawsze o nas 
ciepło się wypowiadały. Ale u nas nie ma czegoś takiego, że jest jeden nauczyciel na 
trzydziestkę dzieci. W mojej grupie, którą ja prowadzę, jest czterech nauczycieli na 
trzydziestkę dzieci. Więc my, jako Przedszkole Niepubliczne, możemy sobie pozwolić na 
zdecydowanie więcej. A tak już na koniec słówko. Ustawa o systemie oświaty mówi o tym, że 
do przedszkola mogą być przyjęte dzieci, w szczególnych przypadkach, w wieku 2,5 roku, 
więc zmiana ustawy na poziomie uchwały Rady Miejskiej raczej nie wchodzi w grę. Dziękuję 
bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Stachnio i replika, i potem Pan Tadeusz 
Babski. Proszę bardzo. 

Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, myślę, że już w zasadzie wszystko zostało wypowiedziane. 
I zanim przedstawię motyw naszego głosowania, chciałem tylko zwrócić uwagę Panu 
radnemu Woźniakowi, który zastanawiał się i mówił, że rodzice mają tylko obawy dotyczące 
rekrutacji. I Szanowni państwo, mamy projekt uchwały dotyczący rekrutacji, drugiego etapu 
i proszę sobie spojrzeć, i zobaczyć, że w pierwszym paragrafie, punkt czwarty, m.in. jest 
napisane: „mającą trudną sytuację rodzinną”, to jest jeden z wyznaczników przyjęcia, czy 
kryteriów przyjęcia dziecka do przedszkola. Co znaczy trudna sytuacja rodzinna? No takie 
pojęcia ogólne. Dalej, zamieszkanie dziecka, kolejny. Chodzi tutaj o to, tam ileś punktów jest 
przyznawanych. Zamieszkanie czy zameldowanie Panie Burmistrzu? To jest bardzo ważna 
rzecz, bo zamieszkać sobie każdy może gdzie chce i nie musi tego udowadniać. Kryterium 
naszego pobytu jest zameldowanie stałe. Więc tak jak mówiłem, ja mogę wskazać, że 
mieszkam metr obok przedszkola albo 100 metrów, bo mam znajomych i mnie wpuścili,  
i złożę takie oświadczenie. A dotyczy to właśnie paragrafu drugiego, który mówi o 
oświadczeniach, czyli o tym, że rodzic … w jaki sposób udowadnia rodzic te kryteria, za które 
później punkty będą przyznawane. Na pięć kryteriów mamy trzy oświadczenia. 
Oświadczenie jest, nie ma żadnych konsekwencji prawnych, każdy sobie może z państwa 
oświadczyć co mu się … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, to jest nieprawda. No jak oświadczenie nie ma mocy 
prawnej? To jest Kodeks postępowania karnego. 

Radny Ireneusz Stachnio – Szanowna Pani, jeśli jest oświadczenie, to jest tylko, ja oświadczam, ja nie … 
 (…) 
 Chwileczkę. Proszę mi zatrzymać czas, bo państwo mi przerywacie, a ja mam 30 sekund. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – doliczymy Panu te 30 sekund. 
Radny Ireneusz Stachnio – dobrze. Więc, Szanowni państwo, proszę się najpierw zapoznać z tym  

i zobaczyć, że te oświadczenia mogą mieć charakter dowolny, ponieważ nie ma wzoru – to co 
tutaj przed chwilą Pan mówił, że nie ma załącznika do uchwały, który by nam dawał wzór 
tych oświadczeń. Jeżeli w oświadczeniu jest napisane, że się ponosi odpowiedzialność karną 
to wtedy się ponosi. Jeśli ja sobie piszę, że ja oświadczam, że jestem taki czy owaki, no to 
wtedy ja oświadczam tylko i nie ponoszę żadnej odpowiedzialności. Myślę, że Pan mecenas 
oczywiście by się wypowiedział na ten temat, ale to nie o to chodzi. Szanowni państwo, my 
będziemy głosować przeciwko, ale nie przeciwko temu, że jesteśmy przeciwko przedszkolom 
publicznym, tylko budujmy to przedszkole, tak jak wskazałem w poprzedniej swojej 
wypowiedzi, a zostawmy te przedszkola niepubliczne. Zwiększy się bezpieczeństwo dzieci, 
konkurencja między przedszkolami, na pewno koszty w jakiś tam sposób mogą być 
obniżone. Naprawdę konkurencja jest dobra, szczególnie jeśli publiczne i niepubliczne 
przedszkola będą. Natomiast jak będą tylko publiczne kosztem tych niepublicznych, no 
niestety będzie tak jak będzie. Dlatego nasza cała grupa … 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – 45 sekund. 
Radny Ireneusz Stachnio – … będzie głosować przeciwko. Ale żeby było jasne, jesteśmy za przedszkolami, 

budujmy je, mamy na to pieniądze … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie radny, bardzo dziękuję. Już prawie trzy minuty. Dziękuję 

serdecznie. 
Radny Ireneusz Stachnio – … a państwa proszę o to abyście państwo odrzucili projekty uchwał, które za 

chwilę będziemy głosować. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, Pan Tadeusz Babski, Pan radny Tadeusz Babski. 

Proszę. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja w swoim wcześniejszym wystąpieniu nie 

wymieniałem przedszkola, o których mówiłem. Ja bym chciał Panu Dyrektorowi powiedzieć, 
że ja bardzo jestem zadowolony z działalności przedszkoli, Przedszkola „Magdalenka”.  
I powtórzę to, co panie tutaj mówiły, ja nie wypowiadam się o jakości pracy przedszkoli. Ale 
mogę się wypowiedzieć na temat „Magdalenki”, bo tam mój wnuk chodził i jest bardzo 
zadowolony, i mile do dzisiejszego dnia wspomina, i tutaj kłaniam się za zasługi. Natomiast ja 
mówiłem ogólnie o nauczycielach, że u państwa nauczyciel pracuje zgodnie z Kodeksem 
pracy, ma urlopu 26 dni. Zgodnie z Kartą Nauczyciela ma 8 tygodni – jest różnica. Zgodnie  
z Kartą Nauczyciela … Kodeksem pracy pracuje 40 godzin w tygodniu, zgodnie z Kartą 
Nauczyciela, no niestety o 1/3 mniej będzie pracował albo i więcej, to musi Pan mi przyznać 
rację. I gdyby tak proporcjonalnie wziąć pod uwagę, to teoretycznie może więcej … znaczy, 
na pewno będzie więcej zarabiał zgodnie z Kartą Nauczyciela – to jest jedna sprawa. Mówiąc 
o liczebności grup, no zgodzi się Pan Dyrektor ze mną, że im mniejsza grupa tym jest większe 
bezpieczeństwo i o to mi tylko chodziło. Już pal licho czy to jest 30, czy 25, czy 40 osób. 
Wiem. Im mniejsza grupa, tam jest większe bezpieczeństwo, łatwiejsza praca dla nauczyciela, 
który może szybciej ogarnąć mniejszą grupę bardziej niż tą liczebnością i to tylko gwoli 
mojego wyjaśnienia. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar. Proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja nie chciałbym się już powtarzać, 

więc na wiele spraw poruszanych przez radnych już nie będę komentował, czy jeszcze raz 
wyjaśniał. Natomiast pozwolę sobie – i też nie chcę polemizować z Panem Stelmaszkiem – 
natomiast, bo mógłbym zadać pytanie, np. ile – tak prawdę mówiąc – awansów zawodowych 
zostało rozpoczętych, zakończonych? Czy ewentualnie, dlaczego w informacji dotyczącej 
zatrudnienia do SIO zostały wykazane, np. niecałe cztery etaty. A jeżeli są zatrudnienia nie  
z umowy o pracę to automatycznie zaprzecza to, np. awansom. Ale ja tak mówię, zostawiamy 
to, jest pewna polityka kadrowa prowadzona przez obecnych zarządzających przedszkolem  
i to jest jakby jego, ich gestia, ich odpowiedzialność. Ja natomiast liczę, że na najbliższym 
czasie spotkam się z pracownikami, że Pan Dyrektor to umożliwi i myślę, że wiele rzeczy 
sobie tam i z pracownikami, i z Panem Dyrektorem wyjaśnimy. I myślę, że też będziemy 
ustalali terminy z płynnego przejmowania obiektu i – tak prawdę mówiąc – również 
wyposażenia. Natomiast, proszę państwa, co właśnie na tej (…) mówię o zatrudnieniu jeszcze 
raz, bo to trzeba powiedzieć wyraźnie, wszyscy pracownicy – jeszcze raz powtarzam – 
wszyscy pracownicy, którzy dzisiaj mają umowę o pracę i mają kwalifikacje, zostaną 
zatrudnieni, dostaną propozycję pracy i tego się jeszcze, z tego się – proszę państwa – wcale 
nigdy nie wycofałem. Dziękuję serdecznie. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Pakosz się już wypowiadał dwa razy. 
Proszę państwa, kończymy dyskusję w tym punkcie. Za chwilę przystępujemy do głosowania. 
Wcześniej padł wniosek, przed poprzednim punktem, o nieodczytywanie projektów uchwał. 
Wobec czego przystępujemy do głosowania … Pan radny Babski sformułował wniosek. Ja 
bardzo uprzejmie Pana proszę żeby Pan zechciał go nam przypomnieć. 

Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, wniosek do projektu uchwały w sprawie utworzenia 
Przedszkola Publicznego nr 1 w Jelczu-Laskowicach. Wniosek mój dotyczy statutu, § 27  
i tutaj Pan Dyrektor zasugerował, że nie może być dwóch lat. Przyznam się nie znam 
przepisu, który by … 

 (…) 
 Dwa i pół. Czyli wniosek koryguję swój o następujący zapis: § 27, ust. 1 : „Wychowanie 

przedszkolne obejmuje dzieci od początku roku szkolnego w roku kalendarzowym,  
w którym dziecko kończy 2,5 lata, do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w 
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którym dziecko kończy 7 lat.” Pozostałe zdanie, wnioskuję o wykreślenie. Ale tutaj Pan 
mecenas kiwa głową, więc … 

 (…) 
 Musi to być zapisane? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę o spokój.  
Radny Tadeusz Babski – no dobrze, dobrze. Jeszcze raz skoryguję. Ta pierwsza część: „ w którym dziecko 

kończy 2,5 lata , do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,”. I drugie zdanie zostaje. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję … 
Radny Tadeusz Babski – … trzy, dwa i pół zostaje. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Panie mecenasie, ja bardzo Pana proszę żeby Pan zechciał 

zinterpretować to, powiedzieć czy taki zapis może się … 
Radca Prawny Andrzej Woźniak – Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, Panie radny, proszę, ja postuluję 

żeby zostawić te zapisy, które są przyjęte w projekcie, tak jak są, bo one są zgodne z art. 31 
ustawy Prawo oświatowe. Każda modyfikacja, którą Pan proponuje, jest niezgodna z prawem 
koniec, kropka. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan radny Babski. Proszę. 
Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, moja inicjatywa polegała na tym żeby 

umożliwić dostęp do przedszkola tym najmłodszym dzieciom. Jeżeli radca prawny mówi, że 
to jest zapis, moja propozycja jest niezgodna z prawem – wycofuję ten wniosek. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, w takim razie przystępujemy do 
głosowania. Punkt ósmy: Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego 
nr 1 w Jelczu-Laskowicach. Informuję wszystkich państwa, że na sali jest 21 radnych, czyli 
jesteśmy w komplecie. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o 
podniesienie ręki: 

 
 za   -           15  
 przeciw  - 4 
 wstrzymało się - 2 
 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.354.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 
 w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 1 w Jelczu-Laskowicach. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu dziewiątego: Podjęcie uchwały w sprawie 

utworzenia Przedszkola Publicznego nr 2 w Jelczu-Laskowicach. 
 To jest sytuacja adekwatna do poprzedniej, wobec tego już … Pan radny Pakosz. Proszę 

bardzo. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja chciałem tylko zaznaczyć przed tym 

głosowaniem Szanowni państwo, które się przed chwilą odbyło, Pan Burmistrz Szponar 
powiedział, że przekażą sobie tutaj z Panem Dyrektorem wszystko już zgodnie z procedurą 
jeśli chodzi o budynek itd. Dziwi mnie tylko fakt, że Pan mówi takie rzeczy przed 
głosowaniem. Czyli rozumiem, że wiedział Pan faktycznie jak zagłosują radni, a to była tylko 
formalność. A państwo po prostu pociągnęli za spust tak jak prikazał wódz. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy w punkcie nr 9: Podjęcie uchwały w 
sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 2 w Jelczu-Laskowicach. Czy ktoś z państwa 
radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Nie ma. W takim razie przystępujemy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola 
Publicznego nr 2 w Jelczu-Laskowicach proszę o podniesienie ręki: 
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 za   -           15  
 przeciw  - 4 
 wstrzymało się - 2 
 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.355.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 
 w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego nr 2 w Jelczu-Laskowicach. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu dziesiątego: Podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice. 

 Pan Burmistrz Szponar prosi o głos. Proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, w imieniu Pana Burmistrza 

chciałbym zgłosić autopoprawkę do tego projektu uchwały. I tak, do projektu uchwały w 
sprawie zmiany uchwały, w § 3 skreśla się ust. 3. Pozostała treść ujęta w powyższym 
paragrafie pozostaje bez zmian. A § 3 brzmiał: „Szczegółowe zasady wnoszenia opłat, o 
których mowa w ust. 1, określi umowa zawarta pomiędzy dyrektorem przedszkola a 
rodzicem/opiekunem prawnym dziecka objętego wychowaniem przedszkolnym.” Taka 
forma umowy już dzisiaj nie jest jakby … jest obligatoryjna … znaczy przepraszam, 
fakultatywna, więc my proponujemy żeby tej umowy nie stosować w przypadku przedszkola 
niepublicznego. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, w sprawie tego projektu uchwały, czy ktoś z państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie Pan Burmistrz sformułował autopoprawkę  
i będziemy głosować punkt dziesiąty wraz z autopoprawką Pana Burmistrza. Proszę 
państwa, jest na sali nas 18 radnych. Dwa, cztery, sześć, osiem, dziesięć, dwanaście, 
czternaście, szesnaście, tak jest, 18 radnych. Trzy osoby wyszły. Kto z państwa radnych jest 
za przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania  
i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 
objętych wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 
przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Jelcz-
Laskowice, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 16 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Michał Pakosz, Krzysztof Woźniak i Krzysztof 

Skrzydłowski – chwilowo nieobecni na sali obrad oraz radni: Walentyna Krystyna Dekret  
i Ireneusz Stachnio – obecni na sali obrad) 

  
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.356.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 

w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 
opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 
wychowaniem przedszkolnym w publicznych przedszkolach oraz oddziałach 
przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Jelcz-Laskowice. 
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Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  punkt nr 11: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów 

branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice, a także dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów przyznawanych za poszczególne kryteria. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz Szponar 
najpierw, potem Pani … 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak, Pani Przewodnicząca, podobnie jak w poprzedniej uchwale 
chciałbym w imieniu Pana Burmistrza zgłosić autopoprawkę. I tak, do projektu uchwały  
w sprawie zmiany uchwały, w § 1 wprowadza … w § 1 wprowadza się nowe brzmienie 
punktu piątego: uczęszczanie rodzeństwa kandydata do tego przedszkola - 5 punktów. 
Jednocześnie skreśla się punkt szósty. Pozostała treść ujęta w powyższym paragrafie 
pozostaje bez zmian. Czyli, proszę państwa jeżeli popatrzycie się na projekt uchwały i § 1, 
mamy piąty i szósty punkt – piąty i szósty punkt proszę wykreślić. I w miejsce piątego 
wpisujemy: uczęszcza rodzeństwo kandydata do tego przedszkola – 5 punktów. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Panie Burmistrzu, jest prośba żeby Pan troszeczkę wolniej i jeszcze 
raz. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – jeszcze raz. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, § 1, punkt piąty i szósty. Piąty proszę 

wykreślić w całości, szósty proszę wykreślić w całości. W miejsce punktu piątego 
wprowadzamy punkt o brzmieniu: uczęszczanie rodzeństwa kandydata do przedszkola – 5 
punktów. Czyli jeżeli kandydat do przedszkola będzie już miał rodzeństwo w przedszkolu, ta 
sytuacja jest dodatkowo punktowana dla niego. Czyli znowu wyjście w kierunku rodzin 
wielodzietnych. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. I teraz Pani radna Czernik, po niej Pan radny 
Stachnio. Proszę bardzo. 

Radna Aleksandra Czernik – ja chciałam złożyć wniosek do punktu pierwszego aby została dodana 
informacja: dziecko, którego oboje rodzice/prawni opiekunowie pracują na podstawie 
umowy o pracę lub umowy cywilno-prawnej, lub uczą się w trybie dziennym, lub prowadzą 
gospodarstwo rolne, lub pozarolniczą działalność gospodarczą, kryterium stosuje się 
również do rodzica pracującego, uczącego się, samotnie wychowującego dziecko oraz 
rodziców przebywających na urlopie macierzyńskim lub wychowawczym – 20 punktów. 
Dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – został postawiony wniosek. Ja bardzo uprzejmie proszę żeby Pan 
Burmistrz, jeżeli potrzebuje chwili na konsultacje z Panem mecenasem, żeby Pan się odniósł 
do tego. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – to znaczy, proszę państwa, w tym wypadku ten wniosek rozszerza 
katalog. Ja myślę, że on jest zgodny z prawem, natomiast pytanie jest czy nam o to chodziło. 
Bo, proszę zobaczyć, te 20 punktów dotyczy osób, które są aktywne zawodowo, zawodowo w 
innych sposób, czy studiują. Natomiast Pani radna wnioskuje o osoby – tak prawdę mówiąc – 
przebywające, np. na urlopie macierzyńskim, czyli nie pracujące zawodowo, czyli są, czy 
wychowawczym, czyli są i teoretycznie przynajmniej mniej, czy bardziej mogą sprawować 
opiekę dodatkowo nad tym następnym dzieckiem, czy kolejnym dzieckiem. Ja wiem, że 
niejednokrotnie jest to bardzo trudno, ale to zostawiam państwu również do zastanowienia 
się czy rozszerzać tak szeroko ten zapis. Nie mam pewności. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Piórko. Proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, może i poprawka jest 

zasadna, tylko czy aż tak wysoko punktowana? Bo my, proszę państwa, tutaj traktujemy 
właśnie osoby, ja już nie mówię o osobach, czy kobietach na urlopach macierzyńskich, bo 
malutkie dziecko, niemowlak itd. Ale osoby przebywające na urlopach wychowawczych, 
traktując, dając dziecku 20 punktów  tak jak dla dziecka, którego rodzice pracują, to wydaje 
mi się, że to jest trochę przesady. I tu, jeżeli już mielibyśmy to wprowadzać, to tę punktację – 
nie wiem – zaliczyć … zaraz, sekundę, niech zobaczę, do punktu czwartego gdzie jest 5 
punktów, czy do … no gdzieś to tak w tych granicach proszę państwa. Bo 20 punktów,  
w moim przekonaniu, jest to naprawdę bardzo dużo, a przed chwilą żeśmy dyskutowali, że 
może być zmniejszenie liczby dzieci przyjętych do przedszkola z uwagi na zmniejszenie grup 
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z 30 na 25, a zostawiamy dzieci, czy przyjmujemy dzieci tych rodziców, którzy no nie 
pracują. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Czernik i potem Pan radny Stachnio. 
Radna Aleksandra Czernik – składając ten wniosek miałam na uwadze dzieciaki, które w chwili obecnej 

chodzą rok lub dwa już do przedszkola, pozostaje im jeszcze rok, a mama jest w ciąży, nie 
pracuje i to dziecko na ten rok jest zabierane, po czym, po roku idzie do zerówki. Jeżeli 
upierają się burmistrzowie i uważają, że 20 punktów to jest za dużo, w takim razie przenoszę 
to do punktu drugiego, że kwalifikacja 15 punktów. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, niech się jeszcze wypowie tutaj Pan radny Stachnio. 
Potem będziemy zastanawiać się co z wnioskiem Pani Oli. To znaczy wniosek padł i ja muszę 
go poddać pod głosowanie. 

 Pan radny Stachnio. Proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, w poprzedniej wypowiedzi mówiłem o pewnych 

niejasnościach w projekcie tej uchwały, a dotyczą one § 2 ust. 1 i poszczególnych punktów, 
które mówią o oświadczeniach. Jest pięć kryteriów, dzięki którym później będzie ocena  
i przyznawane będą punkty. Tak jak mówiłem, na pięć, trzy stanowią tylko oświadczenia.  
I brakuje mi tutaj załączników, czyli wzorów oświadczeń, a takie powinny być stworzone, bo 
to wprowadza dowolność oświadczeń, czyli każdy sobie będzie mógł oświadczyć co mu się 
podoba i w jakiej formie, itd., tak że jedni będą w jakiejś jednej formie oświadczać, a inni 
będą w innej formie oświadczać i stanowi to także dowolność oceny kryteriów. Komisja, 
która zapewne będzie oceniać te oświadczenia i zawarte w nich informacje, będzie miała 
swobodę dowolności oceny kryteriów, dlatego mi tego brakuje i uważam, że po prostu ta, ten 
projekt uchwały jest, wprowadza wielki bałagan zamiast coś poprawić. A niestety, ale 
dowolność oświadczeń, brak załączników, dowolność później oceny tych oświadczeń  
i kryteriów może spowodować – no nie wiem, nie chcę mówić nadużycia – ale na pewno 
wielki bałagan. Ja się wstrzymuję od głosowania, ponieważ dwie poprzednie uchwały, znaczy 
przepraszam, nie wstrzymuję się, w ogóle nie biorę udziału w głosowaniu zarówno 
poprzedniej jak i tej uchwały, ponieważ dwie poprzednie zostały przez państwa 
przegłosowane i nie widzę sensu głosowania czegoś co i tak, i tak jest błędne. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pan Burmistrz Szponar, potem Pan radny Hełka. Proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ta uchwała nie wprowadza 

żadnego bałaganu, a wręcz przeciwnie, ona jest bardzo konkretna, precyzyjna i jest bardzo 
zrozumiała. Natomiast o oświadczeniach – one są zgodne z prawem, zostały zamieszczone w 
projekcie uchwały, bo faktycznie, zgodnie z ustawą możemy żądać właśnie oświadczeń. 
Natomiast co do treści samych oświadczeń – proszę państwa, one nie mogą być załącznikiem 
do tej uchwały. One będą niewątpliwie załącznikiem do zarządzenia Burmistrza, który 
projekt już został przygotowany i po podjęciu uchwały przez państwa, w zobowiązaniu 
Burmistrza do wykonania tej uchwały, m.in. Burmistrz właśnie określi druk tych wniosków  
i ogólne zapisy gdzie, m.in. oczywiście będzie zapis dotyczący, że oświadczenia … dana osoba 
składa oświadczenia pod odpowiedzialnością karną, tak że tu nie ma najmniejszych 
wątpliwości. Porządek jak najbardziej jest. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – czyli tak, ja mam pytanie do Pana mecenasa. Panie mecenasie, czy 
oświadczenia mogą być składane tak jak każdy sobie napisze? Czy Pan uważa, że tak jak tutaj 
sugeruje Pan radny Stachnio, powinien być jakiś wzór oświadczenia? Czy to jest wszystko w 
porządku, czy to jest poprawnie? 

Radca Prawny Andrzej Woźniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ten projekt uchwały był 
uzgadniany już wstępnie z organem nadzoru, był przesyłany, bo taką mamy politykę 
ostatnimi laty, że staramy się po prostu na bieżąco jakby uzgadniać żeby później nie 
zapadały jakieś rozstrzygnięcia nadzorcze, bądź sprawy nie były kierowane do WSA. I Pani, 
która – w cudzysłowie oczywiście – opiekuje się nami pod tym kątem, nie wnosiła 
zastrzeżeń. Ustawodawca wyraźnie wskazuje, że powinny być określone dokumenty – 
oświadczenia i my wskazujemy jakie oświadczenia. I tu będzie kwestia tego czy Burmistrz 
zarządzeniem określi wzory tych dokumentów, czy każda placówka, bo to są te kryteria, 
które będą tutaj u  nas naboru ustalone. Mam wątpliwości co do tutaj kwestii dotyczących 
odpowiedzialności karnej, składania tych oświadczeń pod rygorem odpowiedzialności 
karnej, ponieważ 233 artykuł wyraźnie stanowi, że żeby mówić w ogóle o odpowiedzialności 
karnej to musi to wynikać wprost z przepisów prawa, czyli przepisów ustawy. Czyli, jeżeli 
ustawa mówi, że coś się składa pod rygorem odpowiedzialności karnej, to wtedy dopiero 
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takiemu dokumentowi można nadać taki rygor. Natomiast w ustawie Prawo oświatowe no 
ustawodawca nie przewidział tego typu zapisów, więc tutaj byłbym ostrożny czy będzie to 
pod kątem odpowiedzialności karnej. Natomiast, jeszcze wracając tutaj do wypowiedzi Pana 
radnego Stachnio, który tam mówił o tym zameldowaniu, zamieszkaniu. Oczywiście, że 
decyduje miejsce zamieszkania. Zameldowanie jest tylko czynnością materialnotechniczną, 
niczym więcej, natomiast zamieszkanie rzeczywiście decyduje o tym, to jest ten corpus 
animus czyli tam gdzie rzeczywiście koncentrują się te wszystkie potrzeby życiowe, całość 
życia danej osoby. Więc ustawodawca też z resztą w prawie oświatowym posługuje się 
pojęciem „miejsce zamieszkania”, tutaj nie ma żadnych, nie ma żadnych tutaj … No ale 
oświadczenia no. Nie możemy też zakładać, że ktoś będzie kłamał. No tak z definicji zakładać 
to też no …  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, wniosek formalny padł Pani radnej Czernik, 
za chwilę będzie głosowany. Pan radny Hełka. 

 Proszę państwa, proszę o spokój. 
Radny Jacek Hełka – Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni radni, Szanowni goście. 

Panie Burmistrzu, wniosek słuszny do zmiany punktów 5 i 6, ponieważ budziłoby to dużo 
kontrowersji. Jeżeli chodzi o nowy punkt piąty – też bardzo dobrze, bo to nie pozwoli na 
rozdzielenie dzieci na dwa przedszkola. Co do wniosku Pani Czernik, radnej Czernik, ja się 
przychylam ku temu wnioskowi, ponieważ stając w takiej sytuacji, że rodzic będący na, czy 
na macierzyńskim, czy na wychowawczym, chcący wrócić do pracy, wcześniej musi wiedzieć 
kiedy to tej pracy może wrócić. W momencie kiedy w czasie rekrutacji nie będzie miał 
zapewnione, że dziecko dostanie się do przedszkola, a to jest w okolicach powiedzmy – 
standardowo przyjęte tutaj – kwiecień, maj, wtedy we wrześniu mógłby już wrócić do pracy. 
W tym wypadku będzie po prostu dyskryminowany i tak naprawdę do tej pracy może nie 
wrócić, więc jest to – moim zdaniem – bardzo słuszny wniosek. No i tyle. Dziękuję. 

 Jeszcze może tylko tyle, że jeżeli o mnie chodzi to ta część jest bardzo jasna i klarowna. Nie 
wiem jak wygląda ustawa, będę musiał się z nią zapoznać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jest taka sytuacja, Pani radna Czernik złożyła 
wniosek aby w § 1, w punkcie 1 dopisać sprawy dotyczące urlopu wychowawczego  
i macierzyńskiego, i za chwileczkę tutaj … 

 (…) 
 Ja wiem. I zmodyfikowała ten wniosek aby ta punktacja wynosiła 15 tak jak jest w § 1 i 2 …  

§ 1 punkt 2. Tylko teraz proszę państwa, my musimy w razie czego się zastanowić jak by ten 
punkt brzmiał. Natomiast najpierw po prostu poddam pod głosowanie ten wniosek … 

 (…) 
 Pani radna Czernik, trzeba zredagować ten punkt. Proszę się chwilę zastanowić ewentualnie 

tak żeby to brzmiało dobrze. I czy … Tak. 
 Proszę państwa, pięć minut przerwy. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach XLVI Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Pani radna Czernik. Proszę uprzejmie. 
Radna Aleksandra Czernik – ja chciałam wycofać swój wniosek. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Wniosek wycofany. 
 Proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 
ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych 
przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Jelcz-Laskowice, a także 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów i liczby punktów 
przyznawanych za poszczególne kryteria, plus zgłoszona przez Burmistrza Szponara 
autopoprawka, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 16 (jednogłośnie) 
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 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Janina Sypek i Ireneusz Stachnio – chwilowo nieobecni 
na sali obrad oraz radni: Michał Pakosz, Krzysztof Skrzydłowski i Walentyna Krystyna Dekret  
– obecni na sali obrad) 

  
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.357.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 
 

w sprawie ustalenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do 
publicznych przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Jelcz-Laskowice, a także dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 
kryteriów i liczby punktów przyznawanych za poszczególne kryteria. 

 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu dwunastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian uchwały określającej zasady udzielania i rozmiaru zniżek w realizacji tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska 
kierownicze, oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć szkolnych 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk  
o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin pedagogów, psychologów, 
logopedów, doradców zawodowych. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W tej 
chwili nas jest 20 radnych. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę  
o podniesienie ręki: 

 
 za   -           16  
 przeciw  - 0 
 wstrzymało się - 1 
 (w głosowaniu nie brali udziału radni: Janina Sypek – chwilowo nieobecna na sali obrad oraz 

radni: Michał Pakosz, Krzysztof Skrzydłowski i Walentyna Krystyna Dekret  
– obecni na sali obrad) 

  
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.358.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 

w sprawie zmian uchwały określającej zasady udzielania i rozmiaru zniżek  
w realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, oraz ustalenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć szkolnych nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin 
pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu trzynastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
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 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o 
podniesienie ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 (w głosowaniu nie brała udziału radna Janina Sypek – chwilowo nieobecna na sali obrad)  
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.359.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w tej chwili mamy na sali 21 radnych. Punkt 14: Podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr 331.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  
z zaburzeniami psychicznymi. 

 Czy w sprawie tego punktu ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy 
do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie 
ręki: 

 
 za - 21 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.360.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
 

w sprawie zmiany uchwały Nr XLII.331.2013 z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  i proszę państwa, w tej chwili przechodzimy do punktu nr 15. To jest 

projekt tej uchwały, która w dniu dzisiejszym została włączona do porządku obrad.  
I o odczytanie tego projektu uchwały, zanim będziemy o tym rozmawiać, bardzo uprzejmie 
proszę Pana Przewodniczącego Woźniaka. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   bardzo dziękuję. Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś  

z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 21 (jednogłośnie) 
 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA NR XLVI.361.2018 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 kwietnia 2018 r. 
w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
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Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  i w tej chwili punkt 16: Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy 

Jelcz-Laskowice. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 17 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  punkt nr 17: Informacja dotycząca opieki zdrowotnej na terenie 

gminy Jelcz-Laskowice. Zakres świadczonych usług medycznych i ich dostępność oraz wyniki 
finansowe spółki gminnej w 2017 roku. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 18 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  przechodzimy do punktu nr 18: Sprawozdanie z realizacji Programu 

Współpracy Gminy Jelcz-Laskowice z organizacjami pozarządowymi w roku 2017. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 19 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  przechodzimy do punktu nr 19: Informacja dotycząca realizacji 

uchwał Rady Miejskiej za I kwartał 2018 roku. 
 Oddaję głos Panu Burmistrzowi Szczęśniakowi. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, przedstawię 

państwu informację tyczącą realizacji uchwał, które państwo podjęli w I kwartale roku 
bieżącego. I nie będę odczytywał numerów uchwał tylko daty, i w jakiej sprawie.: 
- dnia 26 stycznia br. Rada podjęła uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice dotyczących realizacji 
projektu pod nazwą: „Budżet Obywatelski w Mieście i Gminie w 2019 r.”. – została 
opublikowana i realizowana; 

- z tego samego dnia uchwała dotycząca przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju  
i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na lata 2018-2021 – 
w trakcie realizacji; 

- z tego samego dnia, dotycząca określenia zasad udzielania dotacji celowych ze środków 
budżetu gminy Jelcz-Laskowice pochodzących ze źródeł zewnętrznych na dofinansowanie 
przedsięwzięć służących ochronie powietrza – opublikowana, realizowana; 

- z tego samego dnia, dotycząca Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Jelcz-
Laskowice na lata 2018-2020 – w trakcie realizacji; 

- z tego samego dnia, 26 stycznia, nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej  
w Minkowicach Oławskich – opublikowana, zrealizowana; 

- kolejna z tego samego dnia, dotycząca przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice – w trakcie 
realizacji; 

- z tego samego dnia, 26 styczeń, dotycząca szczegółowych warunków realizacji lokalnego 
programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice – opublikowana, zrealizowana; 

- kolejna z tego samego dnia, zmiany budżetu miasta i gminy w gminie na rok 2018 –  
w trakcie realizacji; 

- kolejna z tego samego dnia, 26 stycznia, ustalenia stawek jednostkowych dotacji 
przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego Pływalnia Miejska  
w Jelczu-Laskowicach na rok 2018 – zrealizowana; 

- kolejna, dotycząca przystąpienia do sporządzenia MPZP dla terenu położonego  
w obrębie Laskowice, gm. Jelcz-Laskowice – pn. „MPZP Belgijska – Bożka” – w trakcie 
realizacji; 
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- kolejna w tej samej dacie, tycząca przystąpienia do sporządzenia MPZP dla terenu 
położonego w obrębie Minkowice Oławskie i Wójcice, gm. Jelcz-Laskowice – pn. „MPZP 
Minkowice Oławskie – Wójcice” – w trakcie realizacji; 

- kolejna, tycząca przystąpienia do sporządzenia MPZP dla terenu położonego w obrębie 
Miłoszyce, gm. Jelcz-Laskowice – pn. „MPZP Miłoszyce – Asnyka” – w trakcie realizacji; 

- kolejna, dotycząca nadania nazwy ulicy w Jelczu-Laskowicach – opublikowana, 
zrealizowana; 

- kolejna uchwała, to już z dnia 23 luty 2018 r., dotycząca zmiany uchwały Rady Miejskiej w 
Jelczu-Laskowicach z dnia 29.12.2017,  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta i gminy Jelcz -Laskowice na lata 2018 – 2022 – w trakcie realizacji; 

- kolejna z tego samego dnia, tycząca zmian budżetu miasta i gminy na rok 2018 – w trakcie 
realizacji; 

- kolejna, tycząca określenia zasad udzielania dotacji celowej dla rodzinnych ogrodów 
działkowych z budżetu Miasta i Gminy – opublikowana, zrealizowana; 

- kolejna z tego samego dnia, tycząca przyjęcia ,,Sołeckich Strategii Rozwoju  Miłoszyce, 
Chwałowice, Wójcice” – w trakcie realizacji; 

- z tego samego dnia, dotycząca zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach  
z dnia 26 stycznia 2018 r. w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice – w trakcie 
realizacji; 

- z tego samego dnia, 23 … przepraszam, już nie z tego samego dnia, z 23 marca 2018 r.  
w sprawie podziału Gminy Jelcz-Laskowice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic  
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu – opublikowana, 
zrealizowana; 

- dalej, 23 marzec 2018, tycząca podziału Gminy Jelcz-Laskowice na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 
– opublikowana, zrealizowana; 

- dalej, z tego samego dnia, w przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jelcz-Laskowice " – w trakcie 
realizacji; 

- z tego samego dnia, dotycząca zmian budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2018 –  
w trakcie realizacji; 

- z tego samego dnia, 23 marzec 2018, przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 
Św. Mikołaja Biskupa w Miłoszycach na dofinansowanie konserwacji i renowacji 
prospektu organowego wraz z instrumentem muzycznym – w trakcie realizacji; 

- dalej, zmiana uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia 26 stycznia 2018  
w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta i Gminy 
Jelcz-Laskowice dotyczących realizacji projektu pod nazwą: „Budżet Obywatelski  
w Mieście i Gminie Jelcz-Laskowice w roku 2019” – opublikowana, zrealizowana; 

- dalej, zmiana uchwały Rady Miejskiej z dnia 26 stycznia 2018 r. w sprawie określenia 
zasad udzielania dotacji celowych ze środków budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice 
pochodzących ze źródeł zewnętrznych na dofinansowanie przedsięwzięć służących 
ochronie powietrza – opublikowana, realizowana; 

- i ostatnia, dotycząca zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach z dnia  
26 stycznia 2018 r. w sprawie szczegółowych warunków realizacji lokalnego programu 
wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice – opublikowana, realizowana. 

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   dziękuję bardzo. Proszę państwa, przechodzimy do punktu nr 20. 

Od. pkt 20 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  Wolne wnioski. 
  Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
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Od. pkt 21 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  przechodzimy do punktu nr 21: Komunikaty organów Gminy. 

Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan Przewodniczący Tadeusz 
Babski. Proszę. 

Radny Tadeusz Babski – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, zbliża się długi weekend majowy. Ja,  
w imieniu Klubu Biegacza „Harcownik”, pewnie też i w imieniu władz miasta, serdecznie 
zapraszam na imprezę biegową, która się odbędzie 01 maja. Miejmy nadzieję, że będzie 
pogoda. Trzy konkurencje te najważniejsze: 10 km, półmaraton. No już siedemnasty maraton 
jelczański, a trzynasty im. Barbary Szlachetki się odbędzie 01 maja. I o jedenastej godzinie 
biegi dla dzieci. Dzisiaj – przypominam – zamykamy zapisy przez stronę internetową. Jeżeli 
macie jeszcze nie zapisane swoje dzieci, wnuki, to dzisiaj jest ostateczny termin droga 
internetową. Tak że serdecznie zapraszam na święto biegania. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –   bardzo dziękuję. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 22 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  przechodzimy do punktu dwudziestego drugiego. Zamykam obrady 

XLVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję państwu radnym, dziękuję 
państwu, panom prezesom i do zobaczenia. 

   
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, o godzinie 17.10 zakończyła 
obrady XLVI Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 


